

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက်ပြည့်မီရေး အဆင့်မြင့်ဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှု မျှော်မှန်းချက် ပြည့်မီရေး အဆင့်မြင့်ဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Park Royal Hotel ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

### ပြုစုပျိုးထောင်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ကလေးများသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတိုင်း၏ အနာဂတ်အတွက် ကလေးသူငယ်များ ရပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်း ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် ဉာဏ်ရည် ဉာဏ်သွေးပြည့်မီရေး အလေးပေးဆောင်ရွက်ရန် အများကြီးလိုအပ်ပါကြောင်း၊ ကလေးသူငယ်များ၏ ၁၀အစ ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဆောင်ရွက်ခြင်း သည် မိမိတို့နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးအကြီးဆုံး၊ တန်ဖိုး အရှိဆုံး အရင်းအမြစ်ဖြစ်သည် လူသားအရင်းအမြစ်ကို

ကောင်းစွာ တန်ဖိုးရှိအောင်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရာ ရောက်ပါကြောင်း၊ တစ်နည်းအား ဖြင့် ထိုသို့ဆောင်ရွက်မှုများသည် သုံးဖြန်းခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ အနာဂတ်အတွက် မဟာဗျူဟာကျကျ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားသည်။

(နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ပြောကြားသည့် အမှာစကားအပြည့်အစုံကို စာမျက်နှာ ၄ တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။)

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်မှ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ထားသည့် အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာ ကော်မတီများမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ လူမှုရေးဝန်ကြီးများ၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက်ပြည့်မီရေး အဆင့်မြင့်ဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



“ကလေးသူငယ်များ၏ ၁၀အစ ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် မိမိတို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးအကြီးဆုံး၊ တန်ဖိုးအရှိဆုံး အရင်းအမြစ်ဖြစ်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်ကို ကောင်းစွာ တန်ဖိုးရှိအောင်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရာ ရောက်ပါကြောင်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် ထိုသို့ဆောင်ရွက်မှုများသည် သုံးဖြန်းခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ အနာဂတ်အတွက် မဟာဗျူဟာကျကျ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းပင်ဖြစ်”

# BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

# မြန်မာ့

## သွေးချင်းတို့၏ပွဲတော် တူယုဉ်နွဲ့ပျော်

သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ (Myanmar Ethnic Culture Fest) အမည်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြပွဲနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေးပွဲတော်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ ကျိုက္ကဆံကွင်းရှိ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံတွင် ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့မှ ဇန်နဝါရီလ ၃၀ ရက်နေ့အထိ ခြောက်ရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးတို့ကို အခြေခံဖွဲ့စည်းထားသော မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ကြီးမားကျင်းပသည့် အဆိုပါပွဲတော်သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်း ၁၃၅ မျိုး၏ မတူကွဲပြားပြီး ထူးခြားသော ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများကို အများပြည်သူတို့သဘာဝ နိုင်ငံတကာကပါ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လေ့လာသိရှိနိုင်စေရန် ဖော်ထုတ်ပြသသောပွဲ ဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲတော်သည် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏ ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းသောပွဲတော်၊ တစ်နည်းဆိုသော် တိုင်းရင်းသားများ၏ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ဖော်ဆောင်သည့်ပွဲတော်ဟုလည်း ဆိုနိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး ၁၃၅ မျိုး၏ မတူကွဲပြားခြားနားသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများသည် ခြင်္စင်၊ ခြင်္စင်ခရီးသွားဆွဲဆောင်မှုများ၊ ခရီးသွားအရင်းအမြစ်များဖြစ်သည်။ ထိုအရင်းအမြစ်များကို ယခုကဲ့သို့ ထုတ်ဖော်ပြသခြင်းသည် မြန်မာ့ကမ္ဘာ့သိအောင် မြှင့်တင်ပေးသည့် အနှစ်သာရရှိသော ဆောင်ရွက်ချက်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် ၎င်းတို့၏ စစ်မှန်ပြီးထူးခြားသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများကို ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ၎င်းတို့၏ပြည်သူများ တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအပေါ် ချစ်မြတ်နိုးခြင်း၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် နိုးကြားရှင်သန်ထက်သန်စေခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအချင်းချင်း ချစ်ခင်စည်းလုံးခြင်း စသည်တို့ကို ဖြစ်စေသည့်အပြင် ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသွားများ ၎င်းတို့နိုင်ငံအပေါ် စိတ်ဝင်စားမှု မြှင့်တင်ပေးတိုးတက်မှုတို့ကို ဖြစ်စေပါသည်။

အဆိုပါပွဲတော်မှ အနှစ်သာရအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အဓိက လိုအပ်နေသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အထောက်အပံ့ကောင်းဖြစ်မှုတို့ ရရှိလာစေရေးဖြစ်သည်။ သဘာဝအလှတရားများနှင့် ပြည့်စုံသော တိုင်းရင်းသားဒေသများ ထာဝရငြိမ်းချမ်းသာယာရေးသည် ဦးစားပေးလိုအပ်ချက်ဖြစ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာပါမ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ပြီး တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်လာပြီး လူမှုစီးပွား မြင့်မားတိုးတက်လာမည် ဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ တစ်ရာကျော် စုပေါင်းနေထိုင်ကြသော မြန်မာနိုင်ငံတွင် တိုင်းရင်းသားများအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်ရေးသည် အထူးအရေးကြီးပြီး စည်းလုံးညီညွတ်မှုသာ ငြိမ်းချမ်းသာယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်ကြီးအဖြစ် အစဉ်ထာဝရ ရပ်တည်နိုင်ကာ ပြည်ထောင်စု၏ အသီးအပွင့်များကို တစ်ပြေးညီ ရရှိခံစားနိုင်ကြမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယခုပွဲတော်ကြီး ကျင်းပနေခြင်းကို လိုက်လိုလိုက်လံ ကြိုဆိုရမည်ဖြစ်ပြီး နောင်နှစ်များတွင်လည်း ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများအလိုက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး တစုတစည်းတည်း စုဝေးကျင်းပနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်း ဗီတင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုး ၁၃၅ မျိုးကို ကိုယ်စားပြု၍ ဆင်နွှဲကျင်းပသည့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြပွဲနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေးပွဲတော်များကို မည်သို့ပင် အခက်အခဲများရှိသော်ငြားလည်း စည်းလုံးညီညွတ်စွာလက်တွဲ၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ကျင်းပပြီး တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏အကျိုး၊ တိုင်းပြည်အကျိုးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးများကို ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။ ။

## ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု သုံးမှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု နှစ်မှု စီရင်ချက်ချမှတ်၊ တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုကို ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများအားလုံးပါဝင်သော စုံညီရုံးသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်းအမှတ်(၁)၌ ရုံးထိုင်၍ ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု သုံးမှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု နှစ်မှုကို စီရင်ချက်ချမှတ်သည်။ ထို့အပြင် တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုကို ကြားနာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီသည် လွှတ်တော်နှစ်ရပ်သဘောကွဲလွဲသော အလုပ်သမားရေးရာ အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေး ဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့် စစ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင်၊ ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက၊ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့ဝေငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင် (ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုတင်သွင်းထားသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် တောင်သူလယ်သမားနှင့် အလုပ်သမားရေးရာကော်မတီ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်တွင်းပြည်ပ အလုပ်သမားဆိုင်ရာ ကော်မတီတို့မှဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ်ရုံးနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

## ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် အစွဲရေးသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အစွဲရေးနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H. E. Mr. Ronen Gilor အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌရုံးခန်း၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်  
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် အစွဲရေး-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် သွားနိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် နည်းပညာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် အကူအညီပေးနိုင် ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရေအရင်းအမြစ် အသုံးချရေးကိစ္စရပ်များ၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

## ၂၀၀ ကျပ်တန် တံဆိပ်ခေါင်းသစ်ထုတ်ဝေ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်းမှ (၁၂)လ ရာသီပွဲတော်များနှင့် ပန်းများအထိမ်းအမှတ် တပို့တွဲလအတွက် ထမန့်ပွဲနှင့် ပေါက်ပန်း ၂၀၀ ကျပ်တန် အထူးထုတ် စာပို့တံဆိပ်ခေါင်းသစ် တစ်မျိုးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၀၀ ပြည့်နှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁ ရက်နေ့ အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ စတင်၍ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များရှိ လုပ်ငန်းပြည့်စုံစာတိုက်အသီးသီးတွင် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ အထူးအစီအစဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် နေပြည်တော်ဗဟိုစာတိုက်ကြီး၊



ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီးနှင့် မန္တလေးစာတိုက်ကြီးတို့၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်၌ ဝယ်ယူသော စာပို့တံဆိပ်ခေါင်းများနှင့် ပထမနေ့ စာအိတ် (Firstday Cover) များ ပေါ်တွင် နေ့စွဲအမှတ်အသား တံဆိပ်ရိုက်နှိပ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း			
နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀			
ရန်ကုန်(ရွှေဈေး) ၁၀၅၈၀၀၀ · ၁၀၅၈၀၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၁၀၅၈၀၀၀ · ၁၀၅၈၀၀၀		
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း		ရန်ကုန်	မန္တလေး
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၂၀/၈၉၀ ကျပ်	၉၀၀/၉၁၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ	၇၃၀/၇၉၀ ကျပ်	၈၄၀/၈၅၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	၆၅၅/၇၀၀ ကျပ်	၇၄၅/၇၈၀ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၃၀/၉၀၀ ကျပ်	၉၁၅/၉၂၅ ကျပ်
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး			
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၁၉/၈၃၅ ကျပ်၊	အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၂၉/၈၄၅ ကျပ်၊
အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	၆၇၂/၆၈၅ ကျပ်	
(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)			
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း			
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၅၃၃.၀
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၁၇၄၉.၅
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၂၂၇.၆၇
(ဃ) ထိုင်	တစ်ဘတ်	=	၄၆.၆၈၂
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၃၇၂.၈၁
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၁.၆၂၀
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၄၀၀.၇
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၃၇.၂၅
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၁၀၃.၀
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၁၃၄.၀
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှရယူသည်			

**MYANMAR Digital News**  
Presented by NPE  
www.mdn.gov.mm

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးဝင်းရွှေ	သတင်းထောက်များ	- ဦးမြင့်စိုး	အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	ဘာသာပြန်စာတည်းများ	- ဦးဇော်ဝင်း၊		ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်	အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်		ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း
			- ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်	- ဦးခင်မောင်ဝင်း
			ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း		



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက်ပြည့်မီရေး အဆင့်မြင့်ဖိရမ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်လာသူများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

❖ ရှေ့မှ နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းမှ ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှု မျှော်မှန်းချက် ပြည့်မီရေး အဆင့်မြင့်ဖိရမ်ဆက်လက်ကျင်းပရာ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းနှင့် UNICEF Executive Director Ms. Henrietta H. Fore တို့က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားကြသည်။

ဖိရမ်တွင် ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်က “ကလေးတိုင်းအတွက် တိုးတက်မှုများရရှိအောင် အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် မူဝါဒဆိုင်ရာသုံးသပ်ချက်များအပေါ် ရှုထောင့်အမြင်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာသာထွန်းကျော်က “ကလေးတိုင်းအတွက် ဘဝကို အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းဖြင့် စတင်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလေးဝင်းက “ကလေးတိုင်းအတွက် အရည်အသွေးမီ ပညာသင်ကြားခွင့်ရရှိစေရေး”

ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာစန်းစန်းအေးက “ကလေးများ၏ ဆင်းရဲမှုနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်မှုကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချပေးရေးနှင့် ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရတပ်ဖွဲ့ ခေါင်းမှူးကြီး ဦးသက်နောင်က “ကလေးများအား အကြမ်းဖက်မှု၊ လူကုန်ကူးမှုနှင့် ခေါင်းပုံဖြတ် အမြတ်ထုတ်မှုများမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်နိုင်က “ထိရောက်သော စီမံချက်များ ဖြစ်စေရေးနှင့် ရန်ပုံငွေခွဲဝေချထားပေးရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်က တိုးတက်မှုများရရှိအောင် အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် တွန်းအားပေးဆွေးနွေးမှုနှင့် မိတ်ဖက်ပြုပေးပေါင်းမှုများ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးရေးရာ လုပ်ငန်းကော်မတီမှ ဒေါက်တာတင်တင်ဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ဦးတီထွင် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ ဦးကျော်ကျော်မင်းထွဋ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်းမှ ဒေါ်လှလှမျိုးတို့က သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ခေါင်းစဉ်များဖြင့်လည်းကောင်း၊ GAVI Vaccine Alliance ၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်

Dr. Seth Berkley က နိုင်ငံတကာမိတ်ဖက်ပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှ ရရှိမည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူး Mr. Knut Ostby က ကလေးများအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွင် UN ၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် ပါဝင်ကူညီမှုများ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်

ထို့နောက် UNICEF မှ ဌာနကိုယ်စားလှယ် Ms. June Kunugi နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင်တို့က နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

အဆိုပါဖိရမ်ကို မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကလေးများအတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ ရရှိထားသော အဓိကတိုးတက်မှုရလဒ်များကို ဖော်ထုတ်ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း (MSDP) မဟာဗျူဟာများနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိ သုံးသပ်ဆွေးနွေးရန်၊ MSDP နှင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆက်စပ်စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်မှုသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုနှုန်းတိုင်းများ (SDGs) သဘောတရားနှင့်အညီ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကလေးတိုင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်နယ်ပယ်များ သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်ရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဝီယက်နမ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ ငုယင်ကွတ်ဖွန်းနှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဝီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ ငုယင်ကွတ်ဖွန်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏အညီခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ဝီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများ ပြန်လည်လက်ခံနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာအစိုးရမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသိုက်အဝန်းအားလုံးအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအကူအညီပေးအပ်ရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဝီယက်နမ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအကူအညီအဖြစ် ဝီယက်နမ်အစိုးရမှ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီထောက်ပံ့ရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းသို့ လှူဒါန်းငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

တက်ရောက်

တွေ့ဆုံပွဲသို့ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ



ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဝီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာ လူသွေယောင်းနှင့် ဝီယက်နမ်ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဝီယက်နမ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်သည် ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂

နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး မြန်မာ-ဝီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား အာဆီယံအပါအဝင် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် Park Royal Hotel ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက် ပြည့်မီရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်ဖိုရမ် "Realizing Myanmar's Development Vision for Every Child" High Level Conference တွင် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်း

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၈ ရက်)

ယနေ့ကျင်းပတဲ့ အခမ်းအနားကတော့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက်ပြည့်မီရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်ဖိုရမ်ဖြစ်ပြီး ဒီဖိုရမ်မှာ လမ်းညွှန်ပြောပြချင်တဲ့ အကြောင်းအရာများစွာ ရှိပါတယ်။ **ပထမအချက်ကတော့** ကလေးတွေက ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရဲ့ အနာဂတ်ပါ။ နိုင်ငံတိုင်းရဲ့ အနာဂတ်အတွက် ကလေးသူငယ်များ ရပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးမှုနဲ့ ဉာဏ်ရည် ဉာဏ်သွေးပြည့်မီရေး အလေးပေးဆောင်ရွက်ဖို့ အများကြီးလိုအပ်ပါတယ်။ ကလေးသူငယ်တွေရဲ့ ဘဝအစ ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဟာ ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးအကြီးဆုံး၊ တန်ဖိုးအရှိဆုံး အရင်းအမြစ်ဖြစ်တဲ့ လူသားအရင်းအမြစ်ကို ကောင်းစွာတန်ဖိုးရှိအောင်နဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရာ ရောက်ပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ဒီလိုဆောင်ရွက်မှု တွေဟာ သုံးဖြုန်းတာမျိုးမဟုတ်ဘဲ အနာဂတ်အတွက် မဟာဗျူဟာကျကျ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အထူးသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရဲ့ အနာဂတ်ကို ဆက်လက်ထုဆစ် ပုံဖော် ကြမယ် ယနေ့ကလေးသူငယ်များ ပြုစုပျိုးထောင်ရေးဟာ အလွန်အရေးကြီး တာမို့ မြန်မာ့ရေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ်ပြုစုပျိုးထောင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာကိုလည်း လက်တွေ့ကျကျဆွဲဆွဲပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလထဲမှာ ပြည်သူ့တွေကို မိတ်ဆက်ဖြန့်ချိပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ မဟာဗျူဟာပါ လုပ်ငန်းစဉ်များကို အောင်အောင်မြင်မြင် အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ဖို့အတွက် မိဘများ၊ ဆရာ ဆရာမများသာမက သက်ဆိုင်ရာ ဌာနစုံ များက ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်သွားကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

### မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်

**ဒုတိယအချက်ကတော့** ဒီကနေ့ဖိုရမ်မှာ ကဏ္ဍဆိုင်ရာစီမံချက်တွေကို ပြန်လည်သုံးသပ်ဆောင်ရွက်ဖို့ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစီမံချက် တွေ ခွဲခြမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးဖို့ အချိန်ကောင်း တစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးသိရှိကြတဲ့အတိုင်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတွေမှာလည်း ရေရှည်တည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် Sustainable Development Goals (SDGs) တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြသလို ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံမှာလည်း မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီတဲ့ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုစီမံကိန်း (Myanmar Sustainable Development Plan - MSDP) ကို လွန်ခဲ့တဲ့ လအနည်းငယ်က အတည်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ MSDP မှာ မဏ္ဍိုင်ကြီး ၃ ရပ်၊ ပန်းတိုင် ၅ ခု၊ မဟာဗျူဟာ ၂၈ ခုနဲ့ အဆိုပါ မဟာဗျူဟာ တစ်ခုချင်းစီအောက်မှာ စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး အစီအစဉ်များ ဖော်ထုတ်သတ်မှတ်ထားပြီး လုပ်ငန်းစဉ်ပေါင်း ၂၅၁ ခု ပါဝင်ရေးဆွဲထားပါတယ်။ MSDP လုပ်ငန်းစဉ်တွေဟာ ရှင်သန် အသက်ဝင် နေတဲ့ ပြုစုစာတမ်း Living Document တစ်ခုအဖြစ် ပုံဖော်ဆောင်ရွက် သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

MSDP ကို ရေးဆွဲရာမှာလည်း ကုလသမဂ္ဂရဲ့ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးမှု ပန်းတိုင်တွေ၊ ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးမူဝါဒ (၁၂) ချက်၊ အာဆီယံ စီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း၊ မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ မဟာဗျူဟာမူဘောင် အပါအဝင် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပေးအပ်ထားတဲ့ အမျိုးမျိုးသော ဒေသတွင်းနဲ့ နိုင်ငံတကာ ကတိကဝတ်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စေရန် ချိန်ညှိ ရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။ တစ်နည်းဆိုရရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရဲ့ လိုအပ်ချက်အပေါ် မူတည်ပြီး ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စေဖို့ ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်မှုများနဲ့အတူ နိုင်ငံရဲ့အခြေအနေနဲ့ကိုညီညီ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီတဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရည်မှန်းချက်များအဖြစ် ဆောင်ရွက် တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

MSDP ရဲ့ “မဏ္ဍိုင်(၃) ပြည်သူများနှင့် ကမ္ဘာခြေ” ဆိုတဲ့ မဏ္ဍိုင် အောက်မှာပါရှိတဲ့ ပန်းတိုင်(၄) အဖြစ် “၂၁ ရာစု လူမှုအဖွဲ့အစည်းအတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များနှင့် လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး” ဆိုတဲ့ ရည်မှန်း ချက်ပန်းတိုင်ကို ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။ အဲဒီပန်းတိုင်ကိုရောက်ရှိဖို့ မဟာ ဗျူဟာများ ချမှတ်ထားရာမှာလည်း ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ကလေးတိုင်း ကလေးတိုင်းကို နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်အတွက် တန်ဖိုးမြင့်မားတဲ့ လူသားအရင်း အမြစ်တွေ ဖြစ်လာစေဖို့အတွက် ပညာရေးနဲ့ ကျန်းမာရေးကဲ့သို့သော လူမှု ရေးဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍများ အရည်အသွေးမြင့်မားစေရေး၊ အစားအစာနှင့် အာဟာရအရည်အသွေး မြင့်မားစေရေးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်များ ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် ရှိပါတယ်။

ယခုအခါမှာ ဝန်ကြီးဌာနများနဲ့ အဖွဲ့အစည်းများ စွမ်းဆောင်ရည်ရှိရှိနဲ့ ထိထိမိမိ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်အောင် စီမံချက်တွေကို စီမံကိန်းဘဏ် (Project Bank) ထဲ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ဖို့ စီမံဆောင်ရွက်နေတဲ့အချိန် ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုအကာအကွယ်ပေးရေး စတာတွေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးရဲ့ လူမှုရေးကဏ္ဍ (၅)နှစ် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း အသီးသီးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကတည်းက စတင်မိတ်ဆက်

ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ (၂)နှစ်တာအချိန်အတွင်း မိမိတို့ရဲ့ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုတွေကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ဦးစား ပေးလုပ်ငန်းစီမံချက်တွေကို ခွဲခြမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ယခုဖိုရမ်မှာ လူမှုရေးမဏ္ဍိုင်အနေနဲ့ ဆွေးနွေးပေးကြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

MSDP နဲ့စပ်လျဉ်းပြီး သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ဆက်စပ်စီမံကိန်း များကို စီမံချက်များအဖြစ် အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ “မည်သူမှ ကျန်နေခဲ့ ခြင်း မရှိစေရ” ဆိုတဲ့ SDGs စည်းမျဉ်း၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနဲ့အညီ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကလေးများအားလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် အချိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက် နိုင်မယ့် နယ်ပယ်များကို သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်ကြဖို့ လိုအပ်ကြောင်း ပြောလို ပါတယ်။

### ပြိုင်တူတွန်းနိုင်ဖို့လည်း လိုအပ်

**တတိယအချက်ကတော့** ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရဲ့ အရေးပါပုံကို ပြောချင်ပါတယ်။ MSDP ရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ တည်ငြိမ်ရေး၊ သာယာဝပြောမှုနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ လူသားများနဲ့ ကမ္ဘာခြေ စတဲ့ မဏ္ဍိုင် (၃) ရပ်လုံးဟာ အပြန်အလှန် ညီညွတ်မှုတစ်ခု ဆက်စပ်အကျိုးပြုလျက်ရှိတာကြောင့် ဒီမဏ္ဍိုင် (၃) ရပ်လုံးရဲ့ ပန်းတိုင်တွေ၊ မဟာဗျူဟာတွေကို အကောင်အထည်ဖော်တဲ့အခါ ကိစ္စရပ်ချဉ်းကပ်မှု (Thematic Approach) နဲ့ အကောင်အထည်ဖော်တာမို့ ဆက်စပ်ချိတ်ဆက်တဲ့ကိစ္စရပ်တွေမှာ ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုမက ပေါင်းစပ် အကောင်အထည်ဖော်ရတဲ့ ကိစ္စမျိုးတွေမှာ ထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြဖို့ အရေးကြီးကြောင်း မှာကြားလိုပါတယ်။ မိမိနိုင်ငံအတွက် ကောင်းမွန်တဲ့ အရွေ့တစ်ခုကို ဖန်တီးရာမှာ မဟာဗျူဟာရဲ့ လားရာကို သဘောပေါက်နားလည်ဖို့ လိုအပ်သလို ပြိုင်တူတွန်းနိုင်ဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

ဒီနေ့ မနက်ပိုင်းက မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန (၂)မှာ ဆောင်ရွက်နေတဲ့ Invest Myanmar Summit ကလည်း စီးပွားရေး မဏ္ဍိုင်ကနေ စီမံချက်တွေကို စီမံကိန်းဘဏ်ထဲ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ဖို့ ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍတွေနဲ့ ဆွေးနွေးနေကြတာဖြစ်ပါတယ်။ စီမံချက်တွေကို အကောင် အထည်ဖော်ရာမှာ နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်၊ ဒေသဆိုင်ရာနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးမှုအကူအညီများ၊ ပုဂ္ဂလိကရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ၊ အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ငွေတိုက် စာချုပ်များဖြင့် သစ်ဆန်းသော ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေရှာနည်းစီမံကိန်းတွေကို တီထွင် ဖန်တီးနိုင်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် MSDP ရဲ့ မဏ္ဍိုင်များအကြားလည်း ညီညွတ်မှုတပြား ခိုင်မာအားကောင်းစေဖို့ ကြိုးပမ်းကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာမှာ ဌာနအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုတည်း သာ လုပ်ဆောင်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၊ နိုင်ငံ တကာ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ အကျိုးသက်ဆိုင်သူအားလုံးတို့မှ အသီးသီး သက်ဆိုင်ရာအလိုက် တာဝန်ခွဲဝေယူပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိလုပ်ငန်းတာဝန်အရ ဆောင်ရွက်တာထက် စေတနာနဲ့ နိုင်ငံအကျိုးအတွက် မျှော်ကိုးဆောင်ရွက်နိုင်မှုများ အင်မတန်လိုအပ်နေတဲ့ အချိန်အခါ ဖြစ်ပါတယ်။ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအနေနဲ့ မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် နိုင်ငံဆိုင်ရာ အစီအစဉ်တွေဟာ MSDP ပါ ပန်းတိုင်များ၊ မဟာဗျူဟာများနဲ့ ကိုက်ညီစေဖို့ ထိရောက်တဲ့ အကူအညီများဖြစ်စေဖို့ ဆောင်ရွက်ပေးရန် အထူးပန်ကြားလိုပါတယ်။ မြန်မာ နိုင်ငံရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတွေကို ထိထိရောက်ရောက် အကောင်အထည်ဖော်ရာ မှာ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းကဏ္ဍအပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများနဲ့ ကတိကဝတ် တွေကလည်း မရှိမဖြစ်လိုအပ်ချက်များဖြစ်ပြီး လွန်စွာအရေးကြီးပါတယ်။

**စတုတ္ထအချက်ကတော့** အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မယ့် စီမံချက် လုပ်ငန်းစဉ်များနဲ့ အချိန်ကာလတွေဟာ အစီအစဉ်တကျဖြစ်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိ ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကဏ္ဍဆိုင်ရာစီမံကိန်းနဲ့ ဒေသန္တရစီမံကိန်းတွေ ရေးဆွဲတဲ့ အခါ စီမံချက်တွေဟာ လိုအပ်ချက်တစ်ခုတည်းကိုသာ စဉ်းစားဆောင်ရွက်တာ မျိုးမဟုတ်ဘဲ အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ ဖြစ်နိုင်ခြေရှိတဲ့ လက်တွေ့ကျ အကောင် အထည်ဖော်နိုင်တဲ့ စီမံချက်တွေ (Implementable) ဖြစ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရ များအနေနဲ့ နှစ်စဉ်စီမံကိန်းတွေမှာ ထည့်သွင်းဖို့၊ အချိတ်အဆက်မိဖို့ ဆက်စပ် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြဖို့ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။

**ပဉ္စမအချက်ကတော့** စီမံချက်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်တဲ့အခါမှာ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုအကဲဖြတ်ခြင်း အခန်းကဏ္ဍဟာ အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ အစဉ်အလာအရ စီမံချက်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ရုံနဲ့မပြီးဘဲ ဘယ်လောက် အတိုင်းအတာအထိ အကျိုးကျေးဇူးရှိသလဲ၊ စီမံချက်တွေအတွက် ငွေကြေးကုန် ကျခံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံကျိုးနပ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲစဉ် ကတည်းက မှန်ကန်တဲ့စာရင်းအင်းနဲ့ ကိန်းဂဏန်း အချက်အလက်တွေအပေါ် အခြေခံပြီး ရေးဆွဲမှသာ လက်တွေ့ကျပြီး လူထုကိုအကျိုးပြုစေတဲ့ စီမံကိန်းမျိုး

တွေ ဖြစ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူပဲ စီမံကိန်းတွေကို အကောင်အထည် ဖော်ရာမှာ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုနိုင်ဖို့ စီမံချက်ယူနစ်တွေဖွဲ့စည်းပြီး တိုးတက်မှု အခြေအနေကို တိုင်းတာဖို့အတွက် စာရင်းအင်းအချက်အလက်တွေ ပြုစု ထားရှိရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ MSDP ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာမှာ ကဏ္ဍအသီးသီးအတွက် တိုင်းတာနိုင်ဖို့ “အမျိုးသားညွှန်းကိန်းမူဘောင်” သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်တိုင်းတာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုဆိုရင် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့အနေနဲ့ အမျိုးသားညွှန်းကိန်းမူဘောင် သတ်မှတ်ရေးကိစ္စရပ်ကို ဌာနအဖွဲ့အစည်းပေါင်း (၁၀၀) ကျော်နဲ့ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးမှုတွေ ဆောင်ရွက်ခဲ့တာဟာ ညွှန်းကိန်းပေါင်း (၃၀၀) နီးပါးရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အမျိုးသားညွှန်းကိန်း မူဘောင်ဟာ စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်း၊ ကဏ္ဍ များအကြား ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေမှုများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ စီမံချက်များဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်ခြင်း၊ စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ခြင်း စတာတွေအတွက် အချက်အလက်တွေ ပံ့ပိုးပေးနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် “မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကလေးတိုင်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက် ပြည့်မီရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်ဖိုရမ်” မှာ မြန်မာ့ကလေးသူငယ်များရဲ့အနာဂတ် ကို ကဏ္ဍပေါင်းစုံ၊ ရှုထောင့်ပေါင်းစုံမှ လေ့လာသုံးသပ် ဆွေးနွေးမှုများပြုပြီး ကလေးသူငယ် သေဆုံးမှုလျော့ပါးရေး၊ ကလေးသူငယ်များရဲ့ မွေးဖွားမှု မှတ်ပုံတင်ထုတ်ပေးနိုင်ရေး၊ ကျန်းမာပြီး ဘဝမွှေးထွေးလုံခြုံမှုရှိစေရေး၊ ပညာသင်ကြားခွင့် သာတူညီမျှရရှိစေရေး၊ ကျောင်းနေသက်တမ်း ပိုမိုတိုးမြှင့် စေနိုင်ရေး၊ အရွယ်မရောက်သေးသူများအား စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကာကွယ် တားဆီးရေး၊ ကလေးသူငယ်များကို လူကုန်ကူးမှုမှ အကာအကွယ်ပေးရေး၊ ကလေးတွေရဲ့ အနာဂတ်ဘဝ လုံခြုံရေးနဲ့ သာယာဝပြောမှုရှိစေရေးတို့အတွက် အစိုးရနှင့်ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍအသီးသီးမှာ အားလုံးပါဝင်ပြီး ကဏ္ဍတစ်ခုချင်းစီရဲ့ အားနည်းချက်တွေကို အတူတကွ ဖြေရှင်းကြပြီး အားသာချက်ကို ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်သွားကြဖို့လိုလည်း မှာကြားလိုပါတယ်။

### ဆန္ဒပြင်းပြစွာ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်

လက်ရှိ UNICEF ရဲ့ နိုင်ငံဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်အရ ကျန်းမာရေးနဲ့ အာဟာရ ရေနှင့်သန့်ရှင်းရေးနဲ့ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှု ပညာရေး၊ ကလေး သူငယ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ လူမှုရေးမူဝါဒနဲ့ ကလေးသူငယ်အခွင့် အရေး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေး စတဲ့နယ်ပယ်တွေမှာ ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်နေ တာ တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နဲ့ ကလေးငယ်များအား အာဟာရ အတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့တဲ့ အစီအစဉ်၊ ကျောင်းတွေမှာ တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ အစီအစဉ်၊ ကလေးမွေးဖွားမှု မှတ်ပုံတင်ခြင်းအစရှိတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ တိုးတက်မှုတွေကိုတွေ့ရှိနေရပြီး တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာ အနေနဲ့ ပျံ့နှံ့ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ကုလသမဂ္ဂရဲ့မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးနှင့် အစီရင်ခံစာပြုရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Country Task Force on Monitoring and Reporting-CTFMR) တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ အရွယ်မရောက်သေးသူ များအား စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရေးကိစ္စမှာ UNICEF ဟာ ပူးတွဲတွဲအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အရွယ်မရောက် သေးသောသူများအား စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရေး၊ စုဆောင်းခံခဲ့ ရသူများအား နုတ်ထွက်ခွင့်ရရှိရေး၊ နုတ်ထွက်ခွင့်ရရှိပြီးသူများ လူမှုအသိုက် အဝန်းအတွင်း ပြန်လည်ဝင်ဆံ့နိုင်ရေးအတွက် UNICEF က ကူညီဆောင် ရွက်ပေးနေတာတွေကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး အပြု သဘော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားဖို့နဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့လည်း အဆိုပါကိစ္စ ကို နိုင်ငံရေးအရ ဆန္ဒပြင်းပြစွာ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်းကို ထပ်လောင်းပြောကြားလိုပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ မိမိတို့နိုင်ငံရဲ့ ကလေးသူငယ်တွေရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကတည်းက “မြန်မာ့ကလေးများ ဖွံ့ဖြိုးဖို့ မျှော်မှန်းချက်သစ်နှင့် ရလဒ်သစ်များဖြင့် အားထုတ်ဖို့” ဆောင်ပုဒ်နဲ့ ကျင်းပခဲ့တဲ့ 1st High Level Conference on “New Vision, New Results for Children in Myanmar” အဆင့်မြင့်ညီလာခံပွဲကတည်းက ဒီနယ်ပယ်ကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တဲ့ UNICEF Country Office မှ တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ UNICEF Executive Director Ms. Hennesa H. Fore တို့ကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကျန်ရှိတဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်တွေကလည်း ပိုင်းဝန်းပံ့ပိုးပေးနိုင်ဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ တက်ရောက်ဆွေးနွေးရေး အစီအစဉ် များတွင် ပါဝင်သူများနဲ့ ဖိုရမ်ကို ဦးစီးဦးဆောင်ကျင်းပပေးတဲ့ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ အဆင့်မြင့် ဖိုရမ်ရဲ့ဆွေးနွေးချက်တွေဟာ မြန်မာ့ကလေးငယ်တွေအတွက် MSDP ပါ မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်တွေနဲ့ ချိန်ညှိပြီး ထိရောက်အကျိုးရှိတဲ့ အစီအစဉ် တွေ၊ စီမံချက်တွေ ပေါ်ပေါက်လာမယ့်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

## Invest Myanmar Summit 2019 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(UMFCCI)တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် Invest Myanmar Summit 2019 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂)၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

**ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာကြိုဆို**  
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်္ဂလိပ်စာတိုက်ဗဟိုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ စီးပွားရေးပညာရှင်များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက ထာဝရမြန်မာသီချင်းဖြင့် တေးသရုပ်ဖော် အကဖြင့် အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ပထမဆုံးအနေဖြင့် ပြောကြားလိုသည်မှာ ယနေ့ကျင်းပသည့် Invest Myanmar Summit 2019 ကို တက်ရောက်ကြသည့် စီးပွားရေးနယ်ပယ်ကဏ္ဍမှ ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များကို ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာကြိုဆိုပါကြောင်း ဦးစွာ ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

**အခွင့်အလမ်းများဖော်ဆောင်**  
ယနေ့အခမ်းအနားသည် မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ကောင်းပြီး အမြဲတမ်းပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခင်းအကျင်း မြင်ကွင်းများကို သိရှိပြီး ပြည်တွင်းနှင့်ပြည်ပ လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် အကောင်းဆုံး အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံး ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အရေးပါသည့် ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုအဖြစ် ယုံကြည်သည်ဟု ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ယခုအခမ်းအနားကျင်းပသည့် နှစ်ရက်တာကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် မိမိတို့၏ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ မိတ်ဖက်လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အလားအလာနှင့် အခွင့်အလမ်းများကို ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်သည့် အခိုးတန်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် Invest Myanmar Summit 2019 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

သည် အခွင့်အလမ်းကို ရကြမည်ဖြစ်သည်အတွက် မိမိအနေဖြင့် အားရကျေနပ်မိပါကြောင်း။

ယနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန (MOIFER)၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတို့နှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်၏ အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကိုလည်း အထူးပင် အသိအမှတ်ပြုကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း။

**မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံ**  
ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲက အားလုံးကို အကျိုးများ၍ နှစ်လိုဖွယ်ကောင်းသည့် အမှတ်တရများ ရရှိစေပြီး မြန်မာနိုင်ငံကို အကြိမ်ကြိမ်ပြန်လာချင်အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

ယနေ့သည် မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏သမိုင်းတွင် လူသိများပြီးထင်ရှားသည့် ဟံသာဝတီခေတ် ဘုရင် ရာဇဓိရာဇ်၏ မွေးနေ့နှင့်လည်း တိုက်ဆိုင်နေပါကြောင်း၊ နန်းစံခဲ့သည့်ကာလတွင် ရာဇဓိရာဇ်အရေးတော်ပုံမှတ်တမ်းကို ပြုစုခဲ့ပြီး ယင်းမှတ်တမ်းသည် ရှေးဟောင်းဘုရင်နိုင်ငံတစ်ခုကို ထိုခေတ်က ကုန်သွယ်မှုတွင် အင်အားကြီးမားသည့် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်အောင် ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်သည့် အထင်ကြီးအားကျစရာ ကောင်းလှသည့် အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ငြိမ်းချမ်းချောမွေ့စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ထို့အပြင် လွန်ခဲ့သည့် ၇၄ နှစ်ကာလ ၁၉၄၅ ခုနှစ် ယနေ့မှာပင် အသစ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် Burma Road မှတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံကို ရောက်ရှိနိုင်မည့် ထောက်ပံ့ရေးလမ်းကြောင်းကို ထူထောင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ယနေ့သည် မြန်မာနိုင်ငံသမိုင်းတွင် ထင်ရှားလှသည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်ဘုရင်၏ မွေးနေ့နှင့် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်၏ အရှေ့တောင်အာရှ၏ ဇာတ်ခုံတွင် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်၏ အလှည့်အပြောင်းအပေါ် သက်ရောက်မှုကြီးမားခဲ့သည့် မဟာဗျူဟာအရ လွန်စွာ အရေးပါလှသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံစီမံကိန်းတစ်ခုကို စတင်ခဲ့သည့်နေ့များနှင့် တိုက်ဆိုင်နေသည့်အတွက် အမှန်တကယ် ကျက်သရေမင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံသည့် ယနေ့တွင် တွေ့ဆုံခွင့်ရကြခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဘယ်ကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံကြသလဲဟု မေးစရာရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်နေရာသည် ပထဝီအနေအထားအရ အလွန်အားကျစရာကောင်းလောက်သည့်နေရာတွင် ရှိနေခြင်းကြောင့် မဟာဗျူဟာအရ အရေးပါလှသည့် ဈေးကွက်နေရာတစ်ခု ဖြစ်သကဲ့သို့ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ လာအို၊ ထိုင်းနိုင်ငံတို့ကို ကုန်သွယ်ကူးသန်း ဖြတ်သန်းနိုင်သည့် လမ်းဆုံနေရာတွင်လည်း တည်ရှိနေခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း။

**တိုးတက်ပြောင်းလဲ**  
မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံနှင့်အတူ တရုတ်၊ အိန္ဒိယတို့ ပါဝင်သည့် ၃ ဒသမ ၅ ဘီလီယံကျော်ရှိသည့် စားသုံးသူဈေးကွက်ကို ကိုယ်စားပြုပါကြောင်း၊ ယင်းဈေးကွက်၏ စီးပွားရေးပမာဏသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဝီလီယံဝန်းကျင်ရှိပြီး ကမ္ဘာ့ဂျီဒီပီ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကိုယ်စားပြုပါကြောင်း၊ ယင်းဈေးကွက်၏ဆက်စပ်မှုသည် ခေတ်သစ် ကမ္ဘာတွင် တွေ့မြင်ဖူးသမျှထဲတွင် ထူးခြားအထင်ရှားဆုံး ဈေးကွက်တစ်ခုအဖြစ် တိုးတက်ပြောင်းလဲပေါ်ပေါက်လာလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

မကြွင်းဆေး ဂလိုဘယ် အင်စတီကျု၏ ခန့်မှန်းချက်အရ ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ

စားသုံးသူဦးရေ၏ တစ်ဝက်ကျော်ရှိသည့် တစ်နှစ်ဝင်ငွေ ၁၀ ဒေါ်လာ အထက်ရှိသည့် ဦးရေပမာဏသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လေ့ကျင့်ခန်းအားဖြင့် ငါးနာရီတွင်းမှာ နေထိုင်လိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါကြောင်း၊ မိမိတို့တွင် ၅၃ သန်းလောက်ရှိသည့် အတော်အတန်ကြီးမားသည့် လူဦးရေပမာဏရှိပြီး တစ်ဝက်ကျော်သည် အသက် ၃၀ နှစ်အောက် လူငယ်များဖြစ်ပါကြောင်း။

**အလားအလာကောင်းများရှိ**  
ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် သင့်လျော်သော ပမာဏရှိသည့် ဈေးကွက်တစ်ခု ဖြစ်သကဲ့သို့ တစ်နေ့တခြား ကျယ်ပြန့်ကြီးမားနေသည့်အတွက် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်နှင့် ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ပြီး အကျိုးရှိစွာအသုံးချနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် အရှေ့တောင်အာရှဒေသတွင် မြေနေရာအကျယ်ဝန်းဆုံးကို ပိုင်ဆိုင်ထားသည့်အတွက် လယ်ယာကဏ္ဍတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် သာလွန်သည့် အလားအလာကောင်းများ ရှိနေသကဲ့သို့ သဘာဝသယံဇာတနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ကြွယ်ဝသည့် နိုင်ငံလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတောင်ပိုင်းရှိ ကမ်းခြေဒေသသည်လည်း ကမ္ဘာ့အရေးပါဆုံးစီးပွားရေးစင်္ကြံတစ်ခုဖြစ်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ အအောင်မြင်ဆုံးလည်းဖြစ်သည့် ထိုင်းအရှေ့ပိုင်းစီးပွားရေးစင်္ကြံနှင့် ချိတ်ဆက်နေခြင်းကြောင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်နှင့် ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တို့မှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာကိုသာမက ပတ်ဝန်းကျင်နိုင်ငံများဖြစ်သည့် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ ဗီယက်နမ်အပါအဝင် တရုတ်နိုင်ငံများနှင့်လည်း ကူးသန်းသွားလာရန် လမ်းကြောင်းများ ဖော်ဆောင်ပေးနေပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းကို ဒေသတွင်းဈေးကွက်များမှတစ်ဆင့် အချိတ်အဆက်

ပြုပြီး များစွာ အကျိုးပြုလျက်ရှိနေသည့်အပြင် အာရှပစိဖိတ်ဒေသကိုသာမက တစ်ကမ္ဘာလုံး၏ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးအတွက် အဓိကနေရာမှ အထောက်အကူပြုလျက်ရှိသည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

**ဦးဆောင်ဖန်တီးပေး**  
လက်ရှိတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုများတွင် အရှိန်အဟုန်နှင့် တစ်ချိန်တည်းပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိနေသကဲ့သို့ မိမိတို့၏ ကမ္ဘာကြီးတွင်လည်း ခေတ်ပြိုင်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု အမျိုးမျိုးနှင့် တစ်ပြိုင်တည်းဖြစ်ပေါ်နေပါကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သည့် နှစ် ၄၀ အတွင်း မိမိတို့ဒေသသည် ကမ္ဘာတွင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးအတိုးတက်ဆုံး ဒေသတစ်ခုဖြစ်ခဲ့ပြီး ထိုသို့ လျင်မြန်သည့် အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ကျန်အာရှနိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်မှုဆက်ဆံရေး အသစ်များကို ဦးဆောင်ဖန်တီးပေးခဲ့သကဲ့သို့ နည်းပညာအသစ်များ တီထွင်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးခဲ့ပြီး ပြည်သူများ၏ အတွေးအခေါ်အယူအဆများ၊ ကုန်ပစ္စည်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဒေသတွင်း လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ချောမွေ့စွာ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းသည် ယခင်က ဖြစ်နိုင်မည်ဟုမထင်ခဲ့သော အရာများ ဖြစ်ပါကြောင်း။

အမှန်တကယ်တွင် မိမိတို့သည် ကမ္ဘာကို တည်ငြိမ်စွာပုံဖော်စေခဲ့သည့် အာရှ၏ အအောင်မြင်ဆုံးကာလများတွင် နေထိုင်ရှင်သန်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်ဆက်တည်းမှာပင် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ၊ လွတ်လပ်စွာ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ဒေသတွင်း ပြည်သူများအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ဒေသတွင်း အချိတ်အဆက် တိုးတက်မှုများသည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့်သူများအတွက် **စာမျက်နှာ ၆ သို့ ❖**



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် Invest Myanmar Summit 2019 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

**❖ စာမျက်နှာ ၅ မှ**

များပြားလှသည့် အခွင့်အလမ်းကောင်းများပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။  
မိမိတို့၏ ပထဝီအနေအထား အားသာချက်၊ အခြားနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက လုပ်အားသက်သာမှုနှင့် မိမိတို့ပြည်သူများ၏ ကြီးမားသည့် စွမ်းပကားများသည် တစ်ချိန်က အနောက်နိုင်ငံများအနေဖြင့် အရှေ့နိုင်ငံများဆီသို့ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ခွဲဖြာထွက်မှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သကဲ့သို့ ပြန်လည်ပေါ်ထွန်းလာအောင် ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို ဖမ်းဆုပ်ရန် အချိန်အခါကောင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်**

မည်သို့ပင်ဖြစ်ဖြစ် မိမိတို့ အောင်မြင်အောင် ကျော်လွှားရမည့် စိန်ခေါ်မှုများစွာလည်း ရှိနေဆဲပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ထို့ကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပညာနှင့် နိုင်ငံများအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးနှင့် ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ရာတွင် အားနည်းချက်များ ရှိနေဆဲကြောင့် စီးပွားရေးနောက်ကျကျန်ခဲ့ရနိုင်သော ကြီးမားသည့် အန္တရာယ်အတွက်ကိုလည်း စိတ်ထဲတွင် စွဲမှတ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာနှင့် ဒေသတွင်း ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ချိတ်ဆက်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်မှုများမှ သေချာသည့် အကျိုးအမြတ်များ ရရှိရန်အတွက် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေလုပ်ဆောင်ရန်သည် မိမိတို့ နိုင်ငံအတွက် အဓိက စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။

**အသိအမှတ်ပြု**

မိမိတို့နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရန်အတွက် စိန်ခေါ်မှုများစွာရှိသည့်အနက် ဈေးကွက်ကို အခြေခံဖြေရှင်းသည့် နည်းလမ်းများကို ရှာဖွေဆောင်ရွက်မှုသည် အားလုံးပြေလည်စေမည့် နည်းလမ်းမဟုတ်သော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် အားလုံးပါဝင်ပြီး ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကမောင်းနှင်အားဖြစ်သည့် အပြင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးသည့် နေရာတွင်လည်း အခြေခံတွန်းအားတစ်ရပ်ဖြစ်သည့် အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအတူတကွ နီးနီးကပ်ကပ် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်နိုင်ရေးသည် အရေးတကြီး လိုအပ်ချက်အဖြစ် မိမိတို့ အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်းကျင် အခြေအနေကို နားလည်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်တွေ့ကျင့်သုံးနေသည့် မူဝါဒ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်

သဘောပေါက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။  
ဈေးကွက်နှင့်ကိုက်ညီသည့် စီးပွားရေးမူဝါဒများ ချမှတ်ခြင်းနှင့်အတူ ဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပေါင်းစည်းမှု အလျင်အမြန် တိုးတက်လာခြင်းတို့သည် အာရှပစိဖိတ်ဒေသနိုင်ငံများအတွက် များစွာ အကျိုးရှိသကဲ့သို့ မိမိတို့ ဒေသတွင်းတွင် ရှိသည့် ပြည်သူ့အများစုကို တိုးတက်မှုနိမ့်ကျပြီး ဝင်ငွေနည်းသည့်ဘဝမှ အလယ်အလတ်တန်းနှင့် ဝင်ငွေမြင့်မားသည့် ဘဝများသို့ ရောက်ရှိအောင် လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ယင်းနည်းလမ်းအတိုင်း လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ မိမိတို့ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ပိုင်ရွေးချယ်မှုနှင့် ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံသည် ပြင်ပဈေးကွက်များနှင့် နိုင်ငံရေး အင်အားစုများကို ယခင်ကထက် ပိုမိုထိတွေ့ဆက်ဆံလျက်ရှိပါကြောင်း။ ထိုမှတစ်ဆင့် မျှတသည့် အကျိုးရလဒ်အနေဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအသစ်များ ဝင်ရောက်လာရန် အခွင့်အလမ်းများ၊ နည်းပညာသစ်များနှင့် အသိပညာဗဟုသုတများ လွှဲပြောင်းရရှိနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

ထိုကဲ့သို့ ပြောရခြင်းသည် ဂလိုဘယ်လ်လိုက်ဇေးရှင်း၏ ဆိုးကျိုးရှုထောင့်အချို့ရှိနေသည့်အပေါ် ထိခိုက်မှုမရှိဘဲ အလွယ်တကူ တုံ့ပြန်နိုင်သည့် အခြေအနေရှိနေသည့် သဘောမျိုးကို မဆိုလိုပါကြောင်း။

**အပြန်အလှန်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ**

ယနေ့ကဲ့သို့ အလျင်အမြန် အရှိန်အဟုန်နှင့် ကူးသန်းသွားလာနေသည့် ကမ္ဘာကြီးတွင် နိုင်ငံတစ်ခုက သာမန် အအေးမိ ဖျားနာရုံလောက်သာ ခံစားရသော်လည်း အများစုမှာ ရောဂါကူးစက်မှုအန္တရာယ် ကျရောက်ခြင်းကို ခံနေရပါကြောင်း။

ကမ္ဘာ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အလားအလာကို ကြည့်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စီးဝင်ခြင်းသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ ၂၃ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင်လည်း ဆက်လက်ကျဆင်းနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ အာရှပစိဖိတ်ဒေသသည်လည်း ယင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကျဆင်းမှုအခြေအနေမှ မလွတ်ကင်းနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

နောက်ဆုံးရထားသည် သတင်းအချက်အလက်များအရ အာရှပစိဖိတ်ဒေသတွင်း နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများသည် အနည်းငယ် တုံ့ဆိုင်းခဲ့ခြင်းကို တွေ့ရပါကြောင်း။ သို့သော် မိမိတို့ အာရှပစိဖိတ်ဒေသသည် နိုင်ငံခြား

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီးဝင်ရေးအတွက် အဓိက ဒေသတစ်ခုအဖြစ် ရှိနေဆဲဖြစ်ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စုစုပေါင်းစီးဝင်မှု၏ ၃၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိကာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကထက် ၉ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့အပြင် အာရှပစိဖိတ်ဒေသနိုင်ငံများသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံးလက်ခံခဲ့သည့် ဒေသဖြစ်ပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ဒေသတွင်းနိုင်ငံအချင်းအချင်းအကြား အပြန်အလှန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ်မှုကြောင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်ခဲ့ပြီး အကျိုးအမြတ်ရရှိသည့် နိုင်ငံများအထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် မလေးရှားနိုင်ငံအခြေစိုက် Kiam Joo Group က စက်ရုံအသစ်တစ်ခု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခဲ့သည်ကို ကြည့်လျှင် သိနိုင်ပါကြောင်း။

**ပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဟုခန့်မှန်း**

မြန်မာနိုင်ငံသည် မိမိနိုင်ငံ၏ တည်နေရာ ပထဝီအနေအထား၏ အားသာချက်အပေါ် အကျိုးကျေးဇူးခံစားနေရသည့် ဆိုသည်မှာ သံသယရှိစရာ မလိုပါကြောင်း။ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မိုးရွာတုန်းရေခဲ ဆိုသည့် ဆိုရိုးစကားတစ်ခု ရှိပါကြောင်း။ ASEAN + 3 Macroeconomic Research Office က လတ်တလောပြုလုပ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအလားအလာ ခန့်မှန်းချက်အရ မြန်မာ့စီးပွားရေးဟာ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ၇ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လိမ့်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားပါကြောင်း။ ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်က ၅ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်က ၆ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ရာမှ ယခုဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဟု ခန့်မှန်းသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယင်းအစီရင်ခံစာမှာပင် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းကို ၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် တည်ငြိမ်နေလိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါကြောင်း။ ယင်းခန့်မှန်းချက်သည် မိမိတို့ မျှော်မှန်းထားသည်ထက် မြင့်နေသော်လည်း ယခင်နှစ်ကထက်စာပါက တိုးတက်မှုရှိလာသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အမြင့်ဆုံး ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်း ၉ ဒသမ ၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ရှိခဲ့ပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ အပေါင်းလက္ခဏာဆောင်သည့် နိုင်ငံစီးပွားရေးအလားအလာ ခန့်မှန်းချက်များအပေါ် အကောင်းဘက်မှ ရှုမြင်ပါက ဒေသတွင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ယခုအချိန်သည် ရည်မှန်းချက်မြင့်မြင့်ထားပြီး ရဲရဲဝံ့ဝံ့ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည့်အချိန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

**မျှော်မှန်းတည်ဆောက်**

ကမ္ဘာ့အသိုက်အဝန်းထဲမှ နိုင်ငံတစ်ခုအနေဖြင့် မြန်မာအစိုးရသည် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းက ချမှတ်ထားသည့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပန်းတိုင်များ (SDG) ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် ဆုံးဖြတ်ထားပြီးလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပြောင်းလဲမှုများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ၏ လမ်းပြခြေပုံဖြစ်သည့် မြန်မာ့စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (MSDP) ကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာ့စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (MSDP) ကို မဏ္ဍိုင်ကြီး (၃) ရပ်၊ ပန်းတိုင် (၅) ရပ်၊ နည်းဗျူဟာ (၂၈) ခုနှင့် လက်တွေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၂၅၁) ခု တို့ဖြင့် ရေးဆွဲထားပြီး နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုမျှော်မှန်းချက်အဖြစ် တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာ့စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (MSDP) သည် နိုင်ငံ၏ နှစ်ရှည်မျှော်မှန်းချက်ဖြစ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံအဖြစ် မျှော်မှန်းတည်ဆောက်သွားရန် ရည်ရွယ်ပါကြောင်း။

ယင်း MSDP က တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအကြား စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးကဏ္ဍ အသီးသီးအကြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် မဟာဗျူဟာမြောက် ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ဦးစားပေးအစီအစဉ်အလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အသေးစိတ်မဟာဗျူဟာ စီမံကိန်းအဖြစ် အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပထမပန်းတိုင်သည် နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှု ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးတို့ကို ဦးတည်ထားခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဒုတိယပန်းတိုင်အနေဖြင့် စီးပွားရေးတည်ငြိမ်မှုကို ထိန်းသိမ်းပြီး မေမရီစီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှုကို ဦးတည်လုပ်ဆောင်သွားရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။ တည်ငြိမ်မှုမရှိသည့်

စီးပွားရေးသည် ကျယ်ပြန့်ပြီး ကဏ္ဍစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ရာတွင် မဖြစ်နိုင်ပါကြောင်း။ အဆိုပါ မျှော်မှန်းချက် (၁) နှင့် (၂) တို့သည် အနာဂတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အဓိကအရေးကြီးဆုံးအခြေခံထားရမည့် အုတ်မြစ်များထဲမှ အရေးပါသည့်အပိုင်းထဲတွင် ပါဝင်ပါကြောင်း။

ပန်းတိုင် (၃) သည် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးမှုနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်ဖြစ်ပြီး ပန်းတိုင် (၄) သည် ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ဦးတည်ထားသည့် လူသားစွမ်းဆောင်ရည်နှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးမှု အရည်အသွေးရှိစေရန်အတွက် ထူထောင်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပန်းတိုင် (၅) သည် သဘာဝသယံဇာတစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကို ဦးတည်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သယံဇာတများကို စီမံခန့်ခွဲမှုတစ်ဆင့် မိမိနိုင်ငံကိုသာမက ကမ္ဘာကြီးကိုပါ ကာကွယ်နိုင်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**လွယ်ကူချောမွေ့**

မဟာဗျူဟာ ၃.၃ သည် ယနေ့အခမ်းအနားနှင့် တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်နေပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့် စီးပွားရေးဝန်းကျင်ကောင်းများ ဖန်တီးနိုင်ရန်အတွက် မိမိတို့၏ ကတိကဝတ်များကို ဖော်ပြရာရောက်ပါကြောင်း။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အခမ်းအနားသည် အဆိုပါ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း၏ အနှစ်သာရကို တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောဆိုနိုင်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ အစိုးရတာဝန်ယူခဲ့သည့် အချိန်မှစပြီး နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ပတ်သက်သည့် ဖြေလျှော့မှုများ လွယ်ကူချောမွေ့အောင် ဆောင်ရွက်မှုများကို တက်တက်ကြွကြွ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း။

မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာတွင် တချို့က သိသာထင်ရှားကာ တချို့က သိမ်မွေ့ပြီး ထူးခြားသည့် အပြောင်းအလဲများ လုပ်နိုင်ခဲ့သည်မှာ အတူတူပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယင်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများသည် အားလုံးပါဝင်သည့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို **စာမျက်နှာ ၇ သို့** □

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ဦးတည်သည့် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်သည့် ဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ ကို ခေတ်နှင့်အညီ ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်ရန် လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ပိုမိုပွင့်လင်းမြင်သာ

ထို့အပြင် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးနှင့် အကောင်းဆုံး ပိုမိုပွင့်လင်းချိတ်ဆက်နိုင်မှု ကတစ်ဆင့် မြန်မာ့စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် အဖွဲ့အစည်း ဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကိုလည်း လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများသည် မိမိတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဝန်းကျင်ကို အခြေခံကျကျ တိုးတက် ပြောင်းလဲရန် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကောင်းမွန် သည့် အကျိုးရလဒ်များ ရရှိခဲ့ပါကြောင်း။

ပထမဆုံး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းဥပဒေ သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် ပိုမိုပွင့်လင်း မြင်သာမှု၊ ပိုမိုဖြေလျှော့မှုများ ပြုလုပ်ထား သည့်အပြင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ပိုမို အကာအကွယ်ပေးသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဝန်းကျင်ကိုလည်း ထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းထား သကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်း သဘောတူညီမှုများနှင့်အညီလည်း ရေးဆွဲ ထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

အခွင့်အရေးများဆုံးရှုံးမှုမရှိ

ထို့အပြင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် မြန်မာ့ကုမ္ပဏီများဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် အသက်ဝင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခင် မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီ အက်ဥပဒေအရ နိုင်ငံသားပိုင် ကုမ္ပဏီတစ်ခု သည် နိုင်ငံခြားရှယ်ယာ ပါဝင်မှုရှိပါက နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

ယခုဥပဒေအသစ်၏ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ နိုင်ငံသားပိုင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် နိုင်ငံခြားသား ရှယ်ယာ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပါဝင်သည့်တိုင် မြန်မာနိုင်ငံသား ကုမ္ပဏီအဖြစ်နှင့်သာ သတ်မှတ်သည့်အတွက် နိုင်ငံသား ကုမ္ပဏီ ၏ အခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံးမှုမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကုမ္ပဏီဥပဒေအသစ်သည် စီးပွားရေး လုပ်ကိုင်မှု လွယ်ကူမှုညွှန်းကိန်းတွင် မြန်မာ နိုင်ငံ၏အဆင့် တိုးတက်စေရန် အထောက် အကူပြုရန်အတွက် အနည်းစု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ သူများကို အကာအကွယ်ပေးသည့် ပြဋ္ဌာန်း ချက်ကိုလည်း ထည့်သွင်းထားပါကြောင်း။

အဓိက ပြုပြင်ပြောင်းလဲကြိုးပမ်း အားထုတ်မှုအနေဖြင့် ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်ရာ တွင် မှတ်ပုံတင်ရုံးကို ကိုယ်တိုင်သွားရောက် ရန် မလိုတော့ဘဲ အွန်လိုင်းမှတ်ပုံတင်စနစ် (MyCo) ကတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။

တစ်ဆင့်ချင်းတိုးတက်

အွန်လိုင်းမှတ်ပုံတင်စနစ် စတင်ခဲ့သည့် ငါးလတာကာလအတွင်း ကုမ္ပဏီပေါင်း ၈၄၀၀ ကို အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် အသစ်မှတ်ပုံတင် နိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုအရာသည် ၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အထိ နှစ်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း စုစုပေါင်း မှတ်ပုံတင်ခဲ့မှု၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိပါကြောင်း။

ယင်းတိုးတက်အောင်မြင်မှုကို အတု ယူပြီး အခြားနယ်ပယ်များတွင်ပါ ပိုမို



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့်အဖွဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာ ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ နောက်တစ်ဆင့်အနေဖြင့် လူနှင့် လုပ်ဆောင် ရသည့် လုပ်ငန်းများကို အွန်လိုင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်စနစ်ကို ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တစ်ဆင့်ချင်း တိုးတက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်၍ နောင်အခါတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအနေဖြင့် ဌာနများစွာ၊ နေရာများစွာကို သွားရောက်လုပ်ကိုင်စရာ မလိုအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

လက်လီကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖြေလျှော့ခြင်း

ကုမ္ပဏီဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းမှုနှင့် အတူ စီးပွားရေးကဏ္ဍအသစ်များကိုလည်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံသူများအတွက် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားသား ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပိုင်ဆိုင်သည့် ကုမ္ပဏီများကို လက်ကားနှင့် လက်လီကဏ္ဍ တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည့်အတွက် ဥပမာ၊ ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံများ အပြင် အခြားနိုင်ငံများကိုပါ ဆွဲဆောင်နိုင် ခဲ့ပါကြောင်း။

ပညာရေးကဏ္ဍကို ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ခြင်း

ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပညာရေး ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံခြားသား ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းပိုင်သည့် ပညာရေးဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခွင့်ပေးခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ယင်းအပြင် ဖက်စပ်ကုမ္ပဏီများ အဖြစ် ထူထောင်ခွင့်ပြုခဲ့ပါကြောင်း။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု

အရေးပါသည့် ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခု အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယင်းအဖွဲ့သစ်အနေ ဖြင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပုံစံအသစ်နှင့် ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းအဖွဲ့ သည် မြန်မာနိုင်ငံကို ဒေသတွင်းကုန်သွယ်မှု နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် အချက်အချာ

ဒေသအဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်ရန် သန္နိဋ္ဌာန် ချထားပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေး သည့် ကိစ္စရပ်များတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာပြီး လွယ်ကူချောမွေ့စေရန် အစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်အဖွဲ့သစ်သည် ကော်မရှင်၏လုပ်ငန်းများ အပေါ်မှာသာမက အခြားအစိုးရဌာနများမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ဆက်စပ်သည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကိုပါ ပိုမိုလွယ်ကူရှင်းလင်းပြီး ကြိုတင်ခန့်မှန်းနိုင် စွမ်းရှိသည့် စံချိန်စံညွှန်းမီ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များ (Standard Operating Procedure - SOPs) ရေးဆွဲချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက်သာမက ဝန်ဆောင်မှုများပေးရာတွင် (Single Window) စနစ်ကိုပါ ကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပြန်လည်သုံးသပ် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ် မိမိတို့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်းကို မကြာသေးမီကပင် ရေးဆွဲထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းစီမံကိန်း သည် နောင်အနှစ် ၂၀ အတွင်း အမေရိကန် ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၂၀၀ ကျော်ရှိသည့် တာဝန် ယူမှုရှိပြီး အရည်အသွေးရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များကို ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မျှော်မှန်း ထားပြီး မိမိနိုင်ငံကို ဝင်ငွေ အလယ်အလတ် ရှိသည့် နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် ရောက်ရှိရန် မျှော်မှန်းထားပါကြောင်း။

ရည်ရွယ်စွာစည်း

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကို အထောက်အကူပြုစေရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန (MOIFER) ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ MOIFER အနေဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဝန်းကျင်ကောင်းဖြစ်ပေါ်ရေး၊ ဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အဓိက

ထားဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ်စွာစည်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးစားပေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများကို ဖော်ထုတ်ရာတွင် ပိုမိုမဟာဗျူဟာကျပြီး ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစေရန် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တို့က စီမံကိန်းဘဏ်ကို ရေးဆွဲခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အဓိက ကျသည့် စီမံကိန်းများကို စိစစ်သုံးသပ် အကဲဖြတ်ပြီး ဦးစားပေးစီမံကိန်းများအဖြစ် သတ်မှတ်ကာ အစိုးရဘတ်ဂျက်၊ ဖွံ့ဖြိုးမှု အကူအညီ သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုစသည့် အသင့်လျော်ဆုံး ဘဏ္ဍာရေး အရင်းအမြစ်များကို ရယူအသုံးပြုသည့် ပုံသဏ္ဍာန်အပြင် အစိုးရပုဂ္ဂလိက ဆောင်ရွက် သွားမည့် ပုံသဏ္ဍာန်နှင့် အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန် စုစည်းထားသည့် အချက်အလက် ဘဏ် (Data Bank) ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆက်လက်ကြိုးပမ်း

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်းကျင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအပေါ် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုကို ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ အသိအမှတ် ပြုခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် Star Reformer Award ကို အပ်နှင်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်း အောင်မြင်မှုအပေါ် မိမိတို့နိုင်ငံသည် ကျေနပ် မနေဘဲ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်းကျင်များ ပိုမို ကောင်းမွန်အောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာ့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အခြေခံ အဆောက်အအုံလိုအပ်ချက် ကွာခြားချက် ရှိနေခြင်းကဲ့သို့သော စီမံခန့်ခွဲမှုများစွာလည်း ရှိနေပါသေးကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်များ ပေါ်ကြွယ်ဝသော်လည်း ကမ္ဘာ ပေါ်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု အနည်းဆုံး နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် ရှိနေပါသေး ကြောင်း။

ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန်လိုအပ်

မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းများကိုလည်း အဆင့် မြှင့်တင်ပြီး တစ်နေ့တခြား တိုးပွားလာသည့် ကုန်သွယ်မှုလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း နိုင်ရန် လိုအပ်နေပါကြောင်း။

ထိုကဲ့သို့ စီမံခန့်ခွဲမှုများရှိနေသည့် နယ်ပယ်များသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် ကြီးမားသည့် အခွင့်အလမ်းများအဖြစ် ရှိနေ သည့်အတွက် စီမံခန့်ခွဲမှုများကို အခွင့်အလမ်း များအဖြစ် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုက်တွန်းပြောကြားရင်း နိဂုံးချုပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ် များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အဝတ်လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများသည် မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းချုပ် (UMFCCI) နာယကကြီး များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ သံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ UMFCCI ဥက္ကဋ္ဌ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ၊ အလုပ် အမှုဆောင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် မြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန (J) အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် တိုင်း ဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ၊ ဝန်ကြီးဌာန များနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာ ပြခန်းများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် UNICEF အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်  
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည်  
UNICEF အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး  
Ms. Henrietta H. Fore အား ယနေ့  
နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ  
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ  
သည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် UNICEF အမှုဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး  
Ms. Henrietta H. Fore အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

**အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး**  
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်  
UNICEF တို့အကြား ကလေးသူငယ်  
များ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အာဟာရ  
ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်း  
ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စများအပေါ် အမြင်ချင်း  
ဖလှယ်ဆွေးနွေးကြသည်။  
တွေ့ဆုံပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း  
ဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေး  
ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်  
ကြပြီး UNICEF ဘက်မှ မြန်မာနိုင်ငံ  
ဆိုင်ရာ ဌာနကော်မတီအဖွဲ့ဝင် Ms. June  
Kunugi နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်  
ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

## ဦးသန့်စင်အား ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၉  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည်  
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်  
ဦးသန့်စင်အား ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်း  
ခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီးအဖြစ်  
ခန့်အပ်လိုက်ပြီးဖြစ်သည်။ **သတင်းစဉ်**

**○ အိုလံပစ်ခြေစစ်ပွဲမှ**  
ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၊ မတ်လတွင် ပြည်ပလေ့ကျင့်ရေးခရီးစဉ် သွားရောက်မည်ဖြစ်  
သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် အိုလံပစ်ခြေစစ်ပွဲကို ဧပြီလဆန်းပိုင်းတွင်  
ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလနှင့် မတ်လတွင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲနှင့်  
ခြေစမ်းပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။  
**သတင်းရှင်းထက်ဖော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်**

**□ VUC အသင်းမှ**  
မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် Titan XII အသင်းနှင့် MFF ယူ-၁၉ အသင်း၊  
မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် UPT အသင်းနှင့် မြို့မ YTD အသင်း၊ ညနေ ၃ နာရီခွဲ  
တွင် White Colour အသင်းနှင့် ရွှေမြဝတီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်  
ဖြစ်သည်။  
ထိပ်ဆုံးမှ MIC အသင်းကို ဆက်လက်ဖိအားပေးနိုင်ရန်အတွက်  
VUC အသင်းအနေဖြင့် အမှားခံရမှုမရဘဲ ယခုပွဲမှာလည်း တတိယနေရာမှ  
GV Athletic အသင်းနှင့် တွေ့ဆုံနေသောကြောင့် ရုန်းကန်ရဖွယ်ရှိနေသည်။  
GV Athletic အသင်းမှာလည်း စတုတ္ထနေရာမှ မြို့မ YTD အသင်း၏  
အမှတ်တူဖြင့် ဖိအားပေးနေသောကြောင့် အမှတ်လျော့ပါက အဆင့်ရပ်တည်မှု  
အပြောင်းအလဲဖြစ်ဖွယ်ရှိနေရာ ယင်းပွဲမှာ ပွဲစဉ် (၁၃) ၏ အကောင်းဆုံးပွဲဖြစ်လာ  
နိုင်သည်။ **ရှင်းထက်ဖော်**

**\* ကျော့မှ**  
ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ခန့်မှန်းချက်အရ တစ်ကမ္ဘာလုံး  
၏ လူဦးရေ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် မသန်စွမ်းသူများဖြစ်ကြပြီး  
မသန်စွမ်းသူ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် အမျိုးသမီးများဖြစ်  
ကြပါကြောင်း၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ နေ့စဉ်လူနေမှုဘဝ  
များသည် အခက်အခဲအတားအဆီးများစွာနှင့် ရင်ဆိုင်  
ကြုံတွေ့နေရပါကြောင်း၊ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့်  
အခက်အခဲ အတားအဆီးများသည် ၎င်းတို့၏ ချို့ယွင်း  
အားနည်းမှုကြောင့် မဟုတ်ဘဲ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ၊  
ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်သဘောထားဆိုင်ရာ၊ အမြင်ပိုင်း  
ဆိုင်ရာနှင့် အခြားအတားအဆီးများဆိုင်ရာကြောင့်သာ  
ဖြစ်ပါကြောင်း။

### ကြိုးစားဆောင်ရွက်

(၂၀)ရာစုနှစ်အစမှ စတင်ပြီး မသန်စွမ်းမှုနှင့်  
မသန်စွမ်းသူများ၏ အရေးကိစ္စတို့ကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင်  
ရှုထောင့်သစ်၊ အမြင်သစ်များဖြင့် သိရှိနားလည်နိုင်ရန်  
ကြိုးစားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါကြောင်း။  
ယခုလို ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် နိုင်ငံအပေါင်း  
သည် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများအတွက်  
အခြေခံကျသည့် “အပြည်အဝတ်ဆောင်ရွက်ခွင့်နှင့်  
သာတူညီမျှခွင့်” တို့ကို ကာကွယ်ခြင်းတင်ရန် အခိုင်အမာ  
ပြောဆိုဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း  
စိန်ခေါ်မှုများ ရှိနေဆဲဖြစ်ပါကြောင်း။

မသန်စွမ်းသူများအပေါ် မသိနားမလည်ခြင်း၊  
လျစ်လျူရှုခြင်း၊ အယူသည်းခြင်း၊ ကြောက်ရွံ့စိုးရိမ်ခြင်း  
တို့ကြောင့် အထီးကျန်ဘဝကို ရောက်ရှိခဲ့ရသည့် မသန်စွမ်း  
သူများ၏ အခွင့်အရေးကိစ္စသည် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့  
အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများက အထူး  
အာရုံစိုက်ရသည့်ကိစ္စတစ်ရပ်ဖြစ်လာခဲ့ပါကြောင်း။

(၆၁)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ  
ကြီးက မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလ  
သမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း(United Nations Convention  
on the Rights of Persons with Disabilities  
-UNCRPD) ကို ၂၀၀၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင်  
အတည်ပြုချမှတ်ခဲ့ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း မသန်စွမ်းသူများ၏  
အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်းကို

၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်တွင် အတည်ပြုလက်မှတ်  
ရေးထိုးခဲ့ပြီး ကွန်ဗင်းရှင်းနှင့်အညီ မသန်စွမ်းသူများ၏  
အခွင့်အရေး ဥပဒေ(၂၀၁၅)၊ မသန်စွမ်းသူများ၏  
အခွင့်အရေးနည်းဥပဒေများ(၂၀၁၇)၊ မသန်စွမ်းသူများ  
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမဟာဗျူဟာ (၂၀၁၆-၂၀၂၅)ကို  
အတည်ပြုချမှတ်ခဲ့ပါကြောင်း။

အဆိုပါဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် မဟာဗျူဟာတို့ကို  
ထိထိရောက်ရောက် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်  
အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီတစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီးနောက်  
အမျိုးသားကော်မတီ၊ အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်း  
ကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်၊ နေပြည်တော်  
ကောင်စီကော်မတီများနှင့် ဆပ်ကော်မတီများကိုလည်း  
ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီအနေဖြင့် မသန်စွမ်းသူ  
များ၏ အခွင့်အရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ရေရှည်  
ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် မူဝါဒအစီအစဉ်များ၊  
စီမံကိန်းများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များကိုချမှတ်ပြီး အကောင်  
အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း။

### မျှော်မှန်းထား

၂၀၁၈ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမသန်စွမ်းသူများ  
နေ့အတွက် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ချမှတ်ပေးသည့်  
“Empowering persons with disabilities and  
ensuring inclusiveness and equality” “အားလုံး  
တူညီအခွင့်အရေးရရှိရေး၊ မသန်စွမ်းသူများအစွမ်းမြှင့်  
တင်ပေး”ဆိုသည့် ဦးတည်ချက်ဆောင်ပုဒ်သည် စဉ်ဆက်  
မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ၂၀၃၀ အစီအစဉ်တွင်  
မျှော်မှန်းထားရှိသည့် လူသားအားလုံးပါဝင်သည့် သာတူ  
ညီမျှဖြစ်သည့် ရေရှည်တည်တံ့သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု  
အတွက် မသန်စွမ်းသူများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်မား  
လာစေရေးရည်ရွယ်ထားရှိကြောင်း တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါ  
ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မသန်စွမ်းမှုဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ထိပ်သီးအစည်း  
အဝေးတွင် အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် ထုတ်ဖော်  
ကြေညာခဲ့သည့် ကတိကဝတ် (၇)ချက်ဖြစ်သည့် မူဝါဒပိုင်း  
ဆိုင်ရာလေ့လာဆန်းစစ်မှုများပြုလုပ်ရေး၊ လူတိုင်း  
အကျိုးဝင်ပညာရေး၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ စီးပွားရေးစွမ်း  
ဆောင်ရည်မြှင့်မားရေးနှင့် မသန်စွမ်းသူများအတွက်

လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း အဆင်ပြေသင့်လျော်စေမည့်  
ပတ်ဝန်းကျင်များဖန်တီးရေး၊ နည်းပညာခေတ်နှင့်အညီ  
မသန်စွမ်းသူများ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ  
များ အသုံးပြုဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ မသန်စွမ်းမှုစစ်တမ်း  
ကောက်ယူနိုင်ရေး၊ မသန်စွမ်းမှုအကျိုးဝင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်  
ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များ  
ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရေး၊ သဘာဝဘေးနှင့် အခြားအရေးပေါ်  
အခြေအနေများတွင် မသန်စွမ်းသူများအား ကူညီ  
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး  
တို့ကို အလေးထားအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်  
ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အရှေ့တောင်အာရှအာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများ  
တွင် မသန်စွမ်းသူဦးရေ သန်းပေါင်း ၉၀ ခန့်ရှိပြီး  
မြန်မာနိုင်ငံတွင် မသန်စွမ်းသူဦးရေ ၁ ဒသမ ၂ သန်း  
ခန့်ရှိပါကြောင်း၊ အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂ  
မသန်စွမ်းသူများ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းကို  
အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ မိမိတို့  
အာဆီယံနိုင်ငံများအနေဖြင့် အာဆီယံဒေသတွင်းရှိ  
မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများရရှိရေးအတွက် ထိထိ  
ရောက်ရောက်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊  
ယခုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် အာဆီယံနိုင်ငံများ  
အချင်းချင်းလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါ  
ကြောင်း။

### ဒေသတွင်းမူဝါဒစာတမ်းတစ်ခု

မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲ  
အတားအဆီးများထဲတွင် “နိုင်ငံရေးတွင် ပါဝင်ခွင့်”  
ဆိုသည့် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ အခွင့်အရေးတစ်ခုလည်း  
အပါအဝင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မသန်စွမ်းသူများ  
လက်လှမ်းမီပါဝင်ရေး အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကွန်ရက်  
(AGENDA)အဖွဲ့က ဦးဆောင်ပြီး မသန်စွမ်းသူများ  
အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံအထောက်အကူပြု ဘက်စုံ  
စီမံချက် ၂၀၂၅ ကို ရေးဆွဲခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ  
၃ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဤစီမံချက်သည် ကုလ  
သမဂ္ဂမသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း  
တို့၏ အခြေခံမူများနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာအာဆီယံ  
ကော်မရှင်(AICHR)၏ “မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်  
အရေးများကို အာဆီယံ၏ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ပေါင်းစည်း

ပါဝင်လာနိုင်ရေး” ဆိုသည့် အချက်များအရ ပေါ်ပေါက်လာ  
သည့် ဒေသတွင်းမူဝါဒစာတမ်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။  
ယနေ့ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ဆွေးနွေးပွဲမှတစ်ဆင့်  
မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံအထောက်  
အကူပြုဘက်စုံစီမံချက် ၂၀၂၅ ပါ လုပ်ဆောင်ရမည့်  
အချက်အလက်များကို အခြေခံပြီး အတွေ့အကြုံများ၊  
သင်ခန်းစာများမှတစ်ဆင့် လူမှုဘဝအလွှာအသီးသီးရှိ  
မသန်စွမ်းသူများအားလုံး ပါဝင်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊  
တက်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် အာဆီယံဒေသတွင်း  
နိုင်ငံများရှိ မသန်စွမ်းသူများအနေဖြင့် အခွင့်အရေးများ  
နှင့်အညီ ပါဝင်ခွင့်ရရှိအောင် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆွေးနွေး  
ဆောင်ရွက်ကြပါဟု တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

### လက်တွဲဖြေရှင်းဆောင်ရွက်

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်  
ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းက ယနေ့ ဆွေးနွေးပွဲသည် မသန်စွမ်း  
သူများနှင့် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များကြားတွင်  
ဖြစ်ပေါ်နေသည့် စိန်ခေါ်မှုအတားအဆီးများကို လက်တွဲ  
ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ  
ဆက်လက်ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် အရေးပါသည့်  
ပေါင်းကူးတံတားတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်ရက်တာ  
ကျင်းပမည့် ဆွေးနွေးပွဲတွင်လည်း ရွေးကောက်ပွဲများတွင်  
မသန်စွမ်းသူများ ပိုမိုလက်လှမ်းမီပါဝင်နိုင်စေရေးနှင့် အခွင့်  
အရေးများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် ရလဒ်ကောင်း  
များရရှိလာလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများတွင် မသန်  
စွမ်းသူများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးပါသည့် အခန်း  
ကဏ္ဍတစ်ခုအဖြစ်ယူထားပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ  
ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ၊ မသန်စွမ်းသူများ  
လက်လှမ်းမီပါဝင်ရေးအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကွန်ရက်  
အဖွဲ့ဝင် ဦးနေလင်းစိုးနှင့် ဩစတြေးလျသံရုံးမှ Charged  
Affairs Mr. Jeremy Kruse တို့က အမှာစကား  
ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူ၊  
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်  
တက်ရောက်လာကြသူများသည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်  
ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**



# ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် ထိုင်း-မြန်မာလွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေး အသင်းဥက္ကဋ္ဌအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်သည် ထိုင်း-မြန်မာ လွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ General Ongard Pongsakdi အား ယနေ့ ဇွန်လ ၂ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။  
ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ထိုင်း-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား လွှတ်တော်အချင်းချင်း၊ ပြည်သူ့အချင်းချင်း ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ဥပဒေပြုရေး

ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ မြန်မာရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားများ၏ အလုပ်သမားအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသော ဦးအောင်မင်း၊ ဒေါက်တာဒေါ်မေဝင်းမြင့်၊ ဦးဇော်သိန်း၊ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်၊ ဦးခင်အေး၊ ဦးကြည်မိုးနိုင်နှင့် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။  
သတင်းစဉ်



# နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အနာဂတ်လူ့စွမ်းအားရင်းမြစ် လူငယ်မျိုးဆက်များ၊ နိုင်ငံ့သားကောင်းသမီးမွန်များအဖြစ် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးနိုင်ရေး ရည်မှန်းချက်ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဌမနေ့ ကိုယ်စဉ်က ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

## ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် မေးခွန်းများ ဖြေကြား

အစည်းအဝေးတွင် ဟုမ္မလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမျိုးညွန့်၏ ကျောင်းအပ်စ ကလေးများသည် ကျောင်းအပ်သောအခါ အသက်မပြည့်ပါက သို့မဟုတ် ၂ လ လိုပါက မြို့နယ်ပညာရေးမှူးလက်မှတ်လိုအပ်ခြင်း၊ ၃ လ လိုပါက ခရိုင် ပညာရေးမှူးထောက်ခံလက်မှတ်နှင့် အပ်ခြင်းများ၊ ကျောင်းထွက်လက်မှတ် ယူပါက မြို့နယ်ခြားပြောင်းလျှင် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးထောက်ခံချက်လက်မှတ် ထပ်ဆင့်ယူရခြင်း စသည့် ဟန့်တားချက်များကို ဖြေလျှော့ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက အသက် ၅ နှစ်မပြည့်သေးသော ကလေးများအား ကျောင်းအပ်လက်ခံရာတွင် ကျောင်းတွင်းစစ်ဆေးရေးအကဲဖြတ်အဖွဲ့၏ စိစစ်မှုဖြင့် အကဲဖြတ်ပြီး ကျောင်းနေရန် အဆင်သင့်ဖြစ်သည်ဟု ဆုံးဖြတ်ပါက ချက်ချင်းလက်ခံသင်ကြားပေးခြင်း၊ အဆိုပါကလေးများနှင့် ပတ်သက်၍ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးနှင့် ခရိုင်ပညာရေးမှူးတို့ထံ တင်ပြအတည်ပြုချက် ရယူဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ ရုံးလုပ်ငန်းသဘောတရားအရ နောင်တွင် အရှုပ် အရှင်မရှိဘဲ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာဖြင့် မှတ်တမ်းထားရှိရန်အတွက်ဖြစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ သင်ယူမှုအခွင့်အလမ်းကို အနှောင့်အယှက် အဟန့်အတား မဖြစ်စေနိုင်ပါကြောင်း။

အခြေခံဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် မေလတွင် အုပ်ချုပ်မှုသင်တန်းကျောင်း (ထောက်ကြံ့)၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် ပညာရေးစီမံခန့်ခွဲသူများ၏ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေးသင်တန်းမှစ၍ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ခြားပြောင်းသော ကျောင်းထွက်လက်မှတ် (TC) များတွင်သာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၏ ထောက်ခံချက် ထပ်ဆင့်ရေးထိုးရန် လိုအပ်ကြောင်း ညွှန်ကြားထားရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်ခြားပြောင်း (TC) များတွင်မူ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၏ ထောက်ခံချက်လက်မှတ်ထပ်ဆင့်ရေးထိုးရန် မလိုအပ် တော့ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ်ခြားပြောင်း (TC) များအတွက် ကျောင်းအပ်မရှိဘဲ တာဝန်ခံကျောင်းအပ်သာရှိသည့် ကျောင်းများမှ (TC) များအတွက်ကိုသာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၏ ထပ်ဆင့် ထောက်ခံချက် လက်မှတ်ရယူဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်း ဖြေကြားသည်။

မာန်အောင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်နု(ခ) ဦးတင်နုအောင်၏ ဝေးလံခေါင်သီ ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်၍ ဒေသရှားပါးစရိတ် ခံစားခွင့်ပြုထားသော မြို့နယ်များမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အဆင့်မြင့် တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များနှင့် အဆင့်မြင့် သင်တန်းကျောင်းသို့ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် မည်ကဲ့သို့ စီမံဆောင်ရွက်နေ သည်ကို သိလိုခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး က ဝေးလံခေါင်သီဒေသ ဒေသများမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ်ပညာ ဒီပလိုမာသင်တန်း ရွေးချယ်ရေးမှအရ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်၍ ပညာရေးကောလိပ်သင်တန်းဝင်ခွင့် လျှောက်ထားသူများကိုလည်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ ထောက်ခံချက်ဖြင့် တက်ရောက်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး



ကျိုက်မရောမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစောကျော်ဝင်းမောင်

ခွင့်ပြုရန် သက်ဆိုင်ရာပညာရေးကောလိပ်များတွင် သတ်မှတ်ထားသော လက်ခံသင်ကြားပေးမည့် ဦးရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးချဲ့လက်ခံဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်နှင့် ရန်ကုန်ပညာရေး တက္ကသိုလ်တို့တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားရမည့် ဝင်ခွင့်သတ်မှတ် အရည်အချင်းများနှင့် ကိုက်ညီပါက တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ခွဲတမ်းဖြင့် ဝင်ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေးနှင့် တက္ကသိုလ်အချို့တွင် ဝေးလံခေါင်သီဒေသများမှ လျှောက်ထားသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အတွက် ဘာသာရပ်အသီးသီးတွင် Quota ဖြင့် လက်ခံမည့် ဦးရေ၏ ၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လက်ခံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ကျိုက်မရောမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစောကျော်ဝင်းမောင်၏ အခြေခံပညာ (၁၀)တန်းစာမေးပွဲရမှတ်ဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်သတ်မှတ်ခြင်းကြောင့် အခြေခံပညာကလေးများ၏ လက်တွေ့ဘဝဖွံ့ဖြိုးမှုကို ထိခိုက်နေခြင်းအပေါ် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ပြီးမြောက် ပြီးနောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ လက်တွေ့ဘဝအတွက် သက်မွေး သင်တန်းများ၊ ဘွဲ့ကြိုသင်တန်းများ၊ ဒီပလိုမာသင်တန်းများ တက်ရောက်ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိရေး၊ အဆင့်မြင့်ပညာတက္ကသိုလ်များသို့ တက်ရောက်သင်ယူလိုသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် တက္ကသိုလ်များသို့ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လျှောက်ထားပြီး သင်ယူခွင့် ရရှိရေးနှင့် သက်မွေးသင်တန်းများ၊ အဆင့်အလိုက်ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းများ၊ ဘွဲ့ကြိုဒီပလိုမာများတက်ရောက်ပြီးနောက် အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ်များသို့ တက်ရောက်သင်ယူနိုင်ရေးအတွက် တစ်သက်တာသင်ယူမှုလမ်းကြောင်း ကိုလည်း ဖန်တီးပေးရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ထို့အပြင် ယခုနှစ်တွင် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကျောင်းများတွင် ဖြေဆို သည့် အခြေခံပညာအထက်တန်းစာမေးပွဲများမှ အောင်မြင်သူများကို အခြေခံ ပညာအထက်တန်း သင်ယူပြီးမြောက်ကြောင်း လက်မှတ်များကို ပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ပြီးမြောက်သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် မိမိနှစ်သက်ရာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များကို လုပ်ငန်းခွင်မပျက်ဘဲ သင်ကြား သင်ယူနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းပိုမိုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိ အမျိုးသား ပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း(၂၀၁၆-၂၀၁၇)အရ ဆောင်ရွက်နေသော

ပညာရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းများအရ အခြေခံပညာကဏ္ဍတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ လက်တွေ့ဘဝဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် များစွာ အထောက်အကူပြုပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိရေးနှင့် တစ်သက်တာသင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိပြီး နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွက် အနာဂတ်လူ့စွမ်းအားရင်းမြစ် လူငယ်မျိုးဆက်များ၊ နိုင်ငံ့သားကောင်း သမီးမွန်များအဖြစ် ပြုစုပျိုးထောင် သင်ကြားသင်ယူပေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး အတွက် ရည်မှန်းချက်ထား ဦးတည်ကြိုးပမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲအကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြိုင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်ခင်ဝင်း၊ ကျိုင်းတုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစတီဖန်၊ မက်မန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်အေးနှင့် မင်းကင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမောင်မြင့်တို့၏ မေးခွန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးသန်းဌေးတို့က ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ကော်မတီဝင် ဦးအောင်သိန်းက ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က အဆိုပါ အစီရင် ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

## မြန်မာနိုင်ငံသည် မကြာသေးမီက ဒေသတွင်း အာဆီယံ နိုင်ငံများအကြားတွင် အွန်လိုင်းဈေးရောင်းခြင်းနှင့် ငွေပေးချေခြင်းဆိုင်ရာ ASEAN e-Commerce တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး၍ အဖွဲ့ဝင် ဖြစ်လာခဲ့

ဆက်လက်၍ ရန်ကင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ဇင်မာအောင်က အင်ဂျင်နီယာ စာတတ်မြောက်မှု (Digital Literacy) အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အဆင့်စီမံကိန်းနှင့် (Digital Literacy Framework) မူဘောင်ရေးဆွဲချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရသို့ တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို တင်သွင်းရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မိုဘိုင်းဖုန်း အသုံးပြုသူအရေအတွက် တိုးတက်များပြားလာသော်လည်း မိုဘိုင်းဖုန်း နည်းပညာကို မည်ကဲ့သို့လုံခြုံစိတ်ချစွာနှင့် အကျိုးရှိစွာသုံးစွဲရမည်ကို သိရှိ ကျင့်သုံးနိုင်မှုအခွင့်အလမ်းနှင့် အသိပညာနည်းပါးနေခြင်းတို့သည် နောက်ခံ အကြောင်းရင်းတစ်ရပ်ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် မကြာသေးမီက ဒေသတွင်း အာဆီယံနိုင်ငံများအကြားတွင် အွန်လိုင်းဈေးရောင်းခြင်းနှင့် ငွေပေးချေခြင်းဆိုင်ရာ ASEAN e-Commerce တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး၍ အဖွဲ့ဝင် ဖြစ်လာခဲ့ပါကြောင်း၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်ဖြစ်သည့် ပန်းတိုင်အမှတ်(၄)တွင် အရည်အသွေးပြည့်ဝသည့် ပညာရေးစနစ်နှင့် အမှတ်(၈)တွင် ဂုဏ်သိက္ခာရှိသည့် ကောင်းမွန်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ပြည့်မီစေရန်အတွက် Digital Literacy သည် အလွန်အထောက်အကူဖြစ်စေသောကြောင့် အဆိုတင်သွင်း ရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ အများအသုံးပြုနေသည့် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းသော မိုဘိုင်းဖုန်းသည် စမတ်ဖုန်းများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စမတ်ဖုန်းများသည် ကွန်ပျူတာတစ်လုံးကဲ့သို့ စွမ်းဆောင်ရည်ရှိသော်လည်း အပြည့်အဝ အသုံးမချနိုင်ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနှင့်

လွှတ်တော်ရေးရာ

# အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း ထိုင်း-မြန်မာ လွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေး အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် ထိုင်း-မြန်မာ လွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ General Ongard Pongsakdi နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

### ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် ထိုင်း- မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံလွှတ်တော်ချင်းနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အချင်းချင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုတိုးမြှင့်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံလွှတ်တော်များ၏ဖွဲ့စည်းမှု၊ ဥပဒေပြုရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း ထိုင်း-မြန်မာ လွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ General Ongard Pongsakdi အား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်စဉ်။



## ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော်(၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဋိပက္ခတွင် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် ဖြေကြားခြင်း၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော်(၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဋိပက္ခတွင် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် ဖြေကြားခြင်း၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ကြသည်။

**နိုင်ငံတစ်ဝန်း သဘာဝရေပြင်၊ မြစ်ချောင်း၊ အင်းအိုင်၊ ဆည်ကန်ရေလျှောင့်တမ်း၊ စပါးခင်းများတွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် ပထမ(၆)လအတွင်း ငါးမျိုးစုံ ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ (၉၇ ဒသမ ၇၉၅)သန်းနှင့် ပုစွန်သားပေါက်ကောင်ရေ (၁) သန်း မျိုးစိုက်ထည့်ပေးခဲ့**

အစည်းအဝေးတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၃)မှ ဦးခင်မောင်လတ်၏ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သဘာဝရေပြင်၊ မြစ်ချောင်း၊ အင်းအိုင် များတွင် စိုက်ထည့်ပေးသော ငါးသားပေါက် ငါးမျိုးကောင်ရေပမာဏ (သန်းပေါင်း) မည်မျှရှိသည်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ချောင်း၊ အင်းအိုင် များထဲတွင် ငါးကောင်ရေ မည်မျှစိုက်ထည့်ခဲ့သည်ကို သိရှိလိုခြင်းမေးခွန်း နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးလှကျော်က နိုင်ငံတစ်ဝန်း သဘာဝရေပြင်၊ မြစ်ချောင်း၊ အင်းအိုင်၊ ဆည်ကန်ရေလျှောင့်တမ်း၊ စပါးခင်းများတွင် ငါးမျိုးစုံငါးသားပေါက်များ စိုက်ထည့်မှုအနေဖြင့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ (၁၀၂ ဒသမ ၀၂၄)သန်းနှင့် ပုစွန်သားပေါက်ကောင်ရေ(၁ ဒသမ ၅၄)သန်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် ပထမ(၆)လအတွင်း ငါးမျိုးစုံငါးသားပေါက်ကောင်ရေ (၉၇ ဒသမ ၇၉၅)သန်းနှင့် ပုစွန်သားပေါက်ကောင်ရေ (၁) သန်း မျိုးစိုက်ထည့် ပေးခဲ့ပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မြစ်ချောင်း၊ အင်းအိုင်များနှင့် သဘာဝရေပြင်ထဲ သို့ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ငါးမျိုးစုံ ငါးသားပေါက်နှင့် ရွှံ့ကဏန်း စုစုပေါင်း ကောင်ရေ ၈၇၀၀၀၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် ပထမ (၆)လပတ်တွင် ကောင်ရေ ၂၇၅၀၀၀ ကို မျိုးစိုက်ထည့်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဌာနပိုင် ငါး/ပုစွန် သားဖောက်စခန်းများတွင် သားပေါက်ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် ဒေသအလိုက် ငါးသားပေါက်လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါ ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နွယ်နွယ်အောင်၏ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်၏ အထင်ကရ သမိုင်းဝင်တောင်ဖြစ်သော တောင်ပိုင်း တောင်(ခ) နာဂဝီသတောင်တန်း၏ အရှေ့ဘက်ခြမ်း (ကျိုက်မရောမြို့နယ် အပိုင်)ဘက်တွင် စီးပွားရေးသမားများ၏ တောင်ကိုခါးလယ်မှု ဖြိုချပြီး ကျောက်နှင့် မြေကြီးများ ထုတ်ယူရောင်းစားနေမှုကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးမှုနှင့် ကြုံတွေ့နေရခြင်းအပေါ် မည်သို့ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားမည် ကို သိရှိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်း က မော်လမြိုင်မြို့၏ အထင်ကရ သမိုင်းဝင်တောင်ဖြစ်သော တောင်ပိုင်းတောင် (ခ) နာဂဝီသတောင်တန်း၏ အရှေ့ဘက်ခြမ်း (ကျိုက်မရောမြို့နယ်အပိုင်) ဘက်တွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးနေမှုများ မကြုံတွေ့စေရန် တောင်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်



ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၃)မှ ဦးခင်မောင်လတ်

ကမ်းပါးယများတွင် ဗာတီဘာမြက်၊ နတ်မြားပင်၊ ကြီးမြန်သစ်ပင်များ စိုက်ပျိုး ခြင်း၊ မိုးရေမှတစ်ဆင့် ရေတိုက်စားကာ တောင်အောက်ဘက်ရှိ ချောင်းများ၊ မြောင်းများ၊ ညစ်ညမ်းမှုမဖြစ်ပေါ်စေရန် နန်းစစ်ကန်၊ နန်းတားကန်များ ပြုလုပ်ခြင်း၊ ရေဝေရေလဲအစားထိုးစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ခြင်း၊ အသိ ပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ သတိပေးဆိုင်ဘုတ်များ စိုက်ထူခြင်း၊ ဥပဒေအရ တားမြစ်ခြင်း၊ ၎င်းနေရာတွင် ကျောက်၊ မြေထုတ်ယူ ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တရားဝင်ထုတ်လုပ်ခွင့် လိုင်စင်ပိတ်ပင်ခြင်း၊ တရားမဝင် ထုတ်လုပ်မှုများ တားဆီးခြင်း စသည့် လုပ်ငန်းတို့အား ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

အလားတူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးထိန်ဝင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဒေါက်တာကျော်ငွေနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၅)မှ ဦးမြင့်နိုင်တို့၏ မေးခွန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်းတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

### ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

ထို့နောက် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၃) မှ ဦးဆန်းမြင့်က အခန်း(၁) အပိုဒ် ၂၊ အပိုဒ်ခွဲ(ည) အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်ကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ပြည်သူ့လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်အတိုင်း ပြင်ဆင်ထားပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် အဆိုပါ အပိုဒ်ခွဲ(ည)၏ သင်တန်း ကျောင်းဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုလိုအပ်သော ကလေးသူငယ် (သို့မဟုတ်) ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရသော ကလေးသူငယ် အား ဆိုသည့်နေရာတွင် ပြုပြင်ဆိုသည့် စကားစုကိုထည့်သွင်းပြီး ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် တည်ထောင်ထားသော သင်တန်းကျောင်းကို ဆိုသည်ဟူ၍ ဖြည့်စွက်လိုပါကြောင်း။

ဥပဒေကြမ်းပါ အခန်း ၇ ၊ အပိုဒ် ၂၃တွင် အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီး တို့၏ ထိမ်းမြားလက်ထပ်နိုင်သည့် အသက်သည် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် ဓလေ့ထုံးတမ်းဥပဒေများတွင် အသက်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ဖြစ်စေရမည်ဟု အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက် ကို အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးတို့၏ ထိမ်းမြားလက်ထပ်နိုင်သည့် အသက်သည် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် ဓလေ့ထုံးတမ်းဥပဒေများတွင် မည်သို့ခွဲခြားစွာ ပြဋ္ဌာန်း ထားစေကာမူ အသက်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်မှတ်ချက်သည် ၁၈ နှစ် ပြည့်ပြီးဖြစ်စေရမည်ဟု ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်းလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးရဲအောင်စောက ပုဒ်မ ၃(ဇ) အား အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်တွင် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်ခြင်းဆိုသည်မှာ အရွယ်ရောက်သူကဖြစ်စေ၊ အခြားသောကလေးသူငယ်ကဖြစ်စေ၊ ကလေး သူငယ်အား ကိုယ်ထိလက်ရောက် အင်အားသုံး၍ အသက်သေစေလောက် သော သို့မဟုတ် အပြင်းအထန်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရစေသော အကြမ်းဖက်မှုကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် အောက်ပါပြုလုပ်မှုများလည်း ပါဝင်သည်ဟု ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ ၎င်းကို ပြင်ဆင်လိုသည်မှာ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက် ခြင်းဆိုသည်မှာ မည်သူမဆို ကလေးသူငယ်အား ကိုယ်ထိလက်ရောက် အင်အားသုံး၍ အပြင်းအထန်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရစေသော အကြမ်းဖက်မှုကို ဆိုလိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် အောက်ပါပြုလုပ်မှုများလည်း ပါဝင်သည်ဟု ပြင်ဆင်လိုပါကြောင်း။

အခန်း(၁) ပုဒ်မ ၃ (ဇ) တွင် မည်သူမဆို ဟူသည့် ကတ္တားပုဒ်ကို ထည့် လိုပါကြောင်း၊ ပြင်ဆင်ရသည့်အကြောင်းအရင်းမှာ မည်သူမဆို ဟူသည့် စကားရပ်ကို ဥပဒေရေးထုံးအရ ထည့်သွင်းရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခန်း(၃)၊ ပုဒ်မ ၃ (ဘ)အား အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်တွင်ပါသည့် အရွယ်ရောက်သူကဖြစ်စေ၊ အခြားသော ကလေးသူငယ်ကဖြစ်စေ ဆိုသည့် စကားရပ်ကို ဖြုတ်၍ မည်သူ မဆို ဟူသည့် ကတ္တားပုဒ်ကို အစားထိုးပြင်ဆင်လိုပါကြောင်း။

အခန်း(၁) ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ(ဘ) ပုဒ်မခွဲ(ည) ကို အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက် တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို အသုံးပြု၍ အင်တာနက်စာမျက်နှာနှင့် လူမှုကွန်ရက်များတွင် ကလေးသူငယ် ညစ်ညမ်းပုံ ပြုလုပ်ဖြန့်ဖြူးခြင်းဟု ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ ၎င်းကို ပြင်ဆင်လိုသည်မှာ အီလက်ထရွန်နစ် နည်းပညာကို အသုံးပြု၍ အင်တာနက်စာမျက်နှာနှင့် လူမှုကွန်ရက်များတွင် ကလေးသူငယ် ညစ်ညမ်းပုံ ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ညစ်ညမ်းပုံ ဝီဒီယိုဗိုင်း ကို လက်ဝယ်ထားပြီး ကလေးသူငယ်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ယင်းတို့ကို အသုံးပြု၍ ကလေးသူငယ်က ခွင့်ပြုလာစေရန် ပြုလုပ်ပြီး ကာမ ရယူကျူးလွန်ခြင်း၊ ငွေကြေးနှင့် အဖိုးတန်ပစ္စည်းများ/စာရွက်စာတမ်းများ တောင်းခံရယူခြင်း၊ အခွင့်အရေးတစ်စုံတစ်ရာရယူခြင်းဟု ပြင်ဆင်လိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၅)မှ ဒေါက်တာတင်တင်ဝင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၈)မှ ဦးကျော်ကျော်ဝင်း၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးထွန်းအောင်၊ ကယားပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၉)မှ ဦးစိုးသိန်းနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၀)မှ ဦးစိုးသိန်း (ခ) ဦးမောင်စိုး တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန် အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **အောင်ရဲသွင်၊ လူမော်(သတင်းစဉ်)**

# တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဖလား(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Nguyen Quoc Dung အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝု)

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား လေ့ကျင့်ရေး ဆိုင်ရာများနှင့် စစ်ဘက်နည်းပညာများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သကဲ့သို့ ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာများကိစ္စရပ်များ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးကိုလည်း ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်မှု၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသကဲ့သို့ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့ တပ်မတော်၏ ထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် ဝန်ကြီးချုပ်၏ ထောက်ခံကြိုဆိုမှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

### ဆုတံဆိပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်

ထို့နောက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ဖလား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိ တပ်မတော်အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆုတံဆိပ် များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ (က)အဆင့်ဗိုလ်လုပွဲတွင် အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသင်းနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) စခန်းမှူးရုံးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) စခန်းမှူးရုံးအသင်းက သုံးဂိုး၊ ဝိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိသွားသည်။

ယင်းနောက် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ကျင်းပပြုလုပ်ရာ (က) အဆင့် ပထမဆုရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)စခန်းမှူးရုံးအသင်း



အား ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းက တံခွန်စိုက်ဖလား၊ ဆင့်ပွားဖလားနှင့် ငွေသားဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်ပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ် ၁၁၉ ခု၊ ငွေတံဆိပ် ၇၂ ခု၊ ကြေးတံဆိပ် ၆၁ ခု စုစုပေါင်း ၂၅၂ ဆုဖြင့် ဆုတံဆိပ် အများဆုံးရရှိသော ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံး(ရေ) ကိုယ်စားပြုအသင်းအား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏

တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုနှင့် ငွေသားဆုများအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၊ လက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲ၊ ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ၊ ပြေးခုန်ပစ်(ကျား/မ) ပြိုင်ပွဲ၊ မသန်စွမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲ၊ ခြင်းလုံးပြိုင်ပွဲ၊ ဘော်လီဘော (ကျား/မ) ပြိုင်ပွဲ၊ ဂျူဒို(ကျား/မ)ပြိုင်ပွဲ၊ ရေကူးပြိုင်ပွဲ၊ အလေးမနှင့် ကာယပလပြိုင်ပွဲ၊ ဂူရူပြိုင်ပွဲ၊ ကရာတေးဒိုပြိုင်ပွဲ၊ မြန်မာ့သိုင်းပြိုင်ပွဲနှင့် တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲစသည့် အားကစားပြိုင်ပွဲ ၁၄ မျိုး ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရှိရသည်။ သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး(ဗဟို)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး (ဗဟို) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတ အစည်းအရုံး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်းရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ သည်။

### ပြန်လည်စိစစ်

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး (ဗဟို)၊ ဂီတအစည်းအရုံး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ပြင်ပပညာရှင်များ ပါဝင်သော အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီး ဂီတအစည်းအရုံး၏ ဖွဲ့စည်းပုံရေးဆွဲရေး၊ ယင်းဖွဲ့စည်းပုံကို အသင်းဝင် များထံ ချပြ၍ အကြံပြုချက်များ ရယူပြင်ဆင်ပြီး အတည်ပြုရေး၊ ၎င်းဖွဲ့စည်းပုံ နှင့်အညီ အသင်းဝင်များ ပြန်လည်စိစစ်အတည်ပြုရေး၊ ဆက်လက်ပြီး မြန်မာ နိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံးအသစ်ကို ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး(ဥက္ကဋ္ဌ) ဦးတင်ဦးလေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဂီတအစည်းအရုံး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်မင်းသိန်း နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

### တွေ့ဆုံ

နံနက်ပိုင်းကလည်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာ့ရေးရာ သုတေသနအဖွဲ့မှ ပညာရှင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ စင်ကာပူနိုင်ငံရောက် မြန်မာ့ အရေး စိတ်ဝင်စားသူများအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ယင်းသို့ တွေ့ဆုံစဉ် အခွန်တာဝန်နှင့် ပတ်သက်၍ ပိုမိုအသိပညာပေးရေး၊



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး (ဗဟို) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအား သတင်းပြန်ကြားရေးနှင့် သတင်းထုတ်ပြန်ရေး သဘောထားနည်းလမ်းများ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ Free Education Channel တစ်ခု ထုတ်လွှင့်နိုင်ရေး၊ သတင်းများနှင့် အချက်အလက်များကို မှတ်တမ်းပြုစုထားရေးနှင့် အများ ပြည်သူ့ အလွယ်တကူရှာဖွေနိုင်မည့် Digital Library ထူထောင်ရေး၊

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ မြန်မာ့ အပြောင်းအလဲတွင် ကူညီလိုသူများနှင့် ပိုမိုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ မြန်မာ့ရေးရာသုတေသနအဖွဲ့မှ ပညာရှင်များဖြစ်သည့် ဦးအေးမောင်ကျော်၊ ဦးရဲမြင့်ကျော်၊ ဦးဇေယျာနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ စင်ကာပူနိုင်ငံ ရောက် မြန်မာ့အရေးစိတ်ဝင်စားသူ ၁၀ ဦးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

# လန်ချန်း - မဲခေါင် ဒေသတွင်းရှိ အဖွဲ့ဝင် ခြောက်နိုင်ငံမှ အနုပညာရှင် လူငယ်များ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ စာတမ်းများဖတ်ကြား

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၀

လန်ချန်း - မဲခေါင် ဒေသတွင်းရှိ အဖွဲ့ဝင် ခြောက်နိုင်ငံမှ အနုပညာရှင်လူငယ်များ တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံအလိုက် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာရပ်များ ထိန်းသိမ်းရေး ဆိုင်ရာ စာတမ်းများဖတ်ကြားခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် မန္တလေးမြို့၊ ဟိုတယ်ရွှေပြည်သာတွင် ပြုလုပ်ခဲ့

သည်။ အဆိုပါစာတမ်းဖတ်ကြားပွဲကို သဘာပတိအဖြစ် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့်အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) ဝေါမောက္ခချုပ် ဒေါ်ခင်ကြည်ပြာနှင့် တွဲဖက် သဘာပတိ အဖြစ် ရုပ်သေးပညာရှင် ဒေါ်မမနိုင်တို့က ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လန်ချန်း - မဲခေါင် ဒေသတွင်းရှိ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်သော

တရုတ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ထိုင်းနှင့် ဝိယက်နမ်နိုင်ငံတို့မှ စုစုပေါင်းလူငယ်အနုပညာရှင် ၂၉ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကာ နိုင်ငံအလိုက် ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး ချင်းစီမှ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာရပ်များ ထိန်းသိမ်း ခြင်းဆိုင်ရာစာတမ်းများ ဖတ်ကြားကြသည်။ လန်ချန်း-မဲခေါင် ဒေသတွင်းရှိ အဖွဲ့ဝင်ခြောက်နိုင်ငံမှ

အနုပညာရှင်လူငယ်များ အဖွဲ့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့ရှိ ရွှေချည်ထိုးလုပ်ငန်း၊ ကုသိုလ်တော်ဘုရား၊ ရွှေကျောင်း၊ အတုမရှိကျောင်းတော်ကြီးနှင့် မန္တလေး တောင်သို့ သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး ညပိုင်း တွင် ဟိုတယ်ရွှေပြည်သာ၌ အထိမ်းအမှတ် ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

# တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ် ၄/ ၂၀၁၉

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၈ ရက်

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၈ ရက်)

## “တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့် ရှေးအတွက် ပြည်သူ့ လူထုထံမှ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျ လက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများ ပြည်သူ့သို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၂၆) ရက်နေ့အထိ ပေးပို့ တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

စဉ်	သတင်းလက်ခံရရှိမှု	ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု
၁	ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ မပြင်ကျေးရွာ နေ မိမိတုတ်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၀-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ မပြင်ကျေးရွာနေ မိမိတုတ်(ခ)မနန်းမိုးအေး (၃၅)နှစ်(ဘ)ဦးစံသောင်း၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ၎င်းအား ၈၈/၁ စာတန်း ပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ (လုံးတုံ) မယ(ပ)၄/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၂	ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ ဘီလူးမြို့ ကျေးရွာ၊ မြို့ဟောင်းရပ်ကွက်တွင် မူးယစ် ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေ ကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၄-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ ဘီလူးမြို့ကျေးရွာ၊ မြို့ဟောင်းရပ်ကွက်၊ လယ်ကွင်းအတွင်း၌ သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းစိစစ်ရာ ၎င်းရပ်ကွက်နေ မိုးညှင်း(၃၀)နှစ်(ဘ) ဦးအောင်ထွေးနှင့် ကန်တော်ကုန်းရပ်ကွက်နေ ထွန်းနု(၄၀) နှစ်(ဘ)ဦးစောဖေတို့(၂)ဦးအား ဘိန်းဖြူးများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(မိုးညှင်း)မယ(ပ)၁၁/၂၀၁၉၊ မူး/ စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၃	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုမြို့ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်၊ ဘူတာ(က)ရပ်နေ ပေါက်စီသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၁-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ရွှေဘိုမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊ ဘူတာ(က)ရပ်နေ လှမိုး(ခ)ပေါက်စီ(၄၀)နှစ်(ဘ) ဦးညွန့်ရှောင်၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီး ရမိသဖြင့် မမစ(ရွှေဘို) မယ(ပ)၂/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ) ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၄	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ သရောင်းကျေးရွာနေ မြင့်အောင်သည် မူးယစ် ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၆-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ သရောင်း ကျေးရွာနေ မြင့်အောင်(၄၀)နှစ်(ဘ)ဦးအောင်တင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့် မင်းယားကျေးရွာ နေ မင်းအောင်(၃၀)နှစ်(ဘ)ဦးအံ့သိန်းတို့အား ဘိန်းဖြူး များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား မမစ (ဖောင်းပြင်) မယ(ပ)၆/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ် ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/ ၂၀(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၅	မွန်ပြည်နယ်၊ ရေးမြို့နယ်၊ လမိုင်းမြို့၊ တောင်ဘုံ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်(၄)၊ အမှတ်(၄/၂၈)နေ ဒေါ်အိရတ်၊ အမှတ်(၄/၂၇)နေ အင်းအင်းဇနီး မခင်စန်းဝင်းတို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ ခြင်း။	၂၃-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ရေးမြို့နယ်၊ လမိုင်းမြို့၊ တောင်ဘုံ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်(၄)၊ အမှတ်(၄/၂၈)နေ ဒေါ်အိရတ်(ခ) ဒေါ်လှတင်(၅၀)နှစ်(ဘ)ဦးဒီ၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက် ရှာဖွေရာ ၎င်းအား WY စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးပြားများ နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(လမိုင်း)မယ(ပ)၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၎င်း ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၄/၂၇)နေ သိန်းဟန်(ခ)အင်း(၄၂)နှစ်(ဘ)ဦးဝေ၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်ဇနီး မခင်စန်းဝင်း(၄၂)နှစ်(ဘ)ဦးမောင်ပြူးတို့အား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ICE များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီး ရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား နမစ(လမိုင်း) မယ(ပ)၄/ ၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)/၂၀ ဖြင့် လည်း ကောင်း အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၆	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ ၁၀/တောင်၊ ဇေယျဝတီ(၂) လမ်းနေ သက်ဦး၊ နိုင်ဦး၊ နေဦး၊ ဝိုင်းအံ့ချစ်နှင့် မျိုးသန္တာထွန်းတို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၅-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် သာကေတမြို့နယ်၊ ဇေယျဝတီ (၂)လမ်း၌ သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းစိစစ်ရာ သာကေတ မြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ ၁၀/တောင်၊ ဇေယျဝတီ(၂) လမ်းနေ သက်ဦး (၅၉)နှစ်(ဘ)ဦးထွန်းကြည်နှင့် သားဖြစ်သူ နိုင်ဦး(၃၁)နှစ်၊ နေဦး(၂၉)နှစ်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ဇီးကုန်းရပ်ကွက်နေ မလင်မိမိဦး(ခ)ဝိုင်းအံ့ချစ်(၂၀)နှစ်(ဘ)ဦးမင်းသီဟ တို့(၄)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွ ဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး စိစစ်ရာ ဇေယျဝတီ(၂) လမ်း၊ အမှတ်-၂၀၀၂(က)နေ မျိုးသန္တာထွန်း(၂၅)နှစ်(ဘ)ဦးအောင်ကြည်ထွန်းထံမှ ဝယ်ယူခဲ့သောပစ္စည်းများ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် နေအိမ်အားဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအားတွေ့ရှိရပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်သည့် ပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ရာ မတွေ့ရှိခဲ့သော်လည်း ၎င်းတို့ (၅)ဦး အား နမစ(သာကေတ) မယ(ပ) ၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ် ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၇	ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့၊ ရပ်ကွက် (၄)၊ အုပ်စု(၁၀)တောင်ကုန်းပေါ်တွင် နေစဉ်နှင့် အမှု လူအများ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်း ပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု(၃၇)မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံ ကျား(၃၅)ဦး၊ မ(၃)ဦး၊ ပေါင်း(၃၈)ဦးအား ဘိန်းဖြူး များ၊ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေ နှင့်အညီ အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိအမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ ကွတ်ခိုင်မြို့၊ နန်းဟူးရွာဟောင်း၌ ပန်ကူစုစည်းရွာနေ အိုက်ဗို(၂၈)နှစ်(ဘ)ဦးအိုက်ဆိုင်နှင့် မော်ဟစ်စုစည်းရွာနေ အိုက်ဆမ်(၄၅)နှစ်(ဘ)ဦးမော်ဟိန်း တို့ စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ ၈၈/၁ စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဘိန်းဖြူးများနှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့ (၂)ဦးအား မမစ(ကွတ်ခိုင်) မယ(ပ)၁၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ၂၅-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ၎င်းမြို့၊ အမှတ် (၇)ရပ်ကွက်နေ မလီဆိုင်ရင်(၂၃)နှစ်(ဘ)ဦးလီရွှင်ပေါင်း ၏ နေအိမ်အားဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့် တစ်ရပ်ကွက် တည်းနေ အားကျ(ခ)ရန်ခိုက်ကျ(၃၆) နှစ်(ဘ) ဦးရန်ကေအမ်း တို့အား ၈၈/၁ စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးပြား များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား မမစ (ကွတ်ခိုင်) မယ(ပ)၂/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/ ၂၀ ဖြင့်လည်းကောင်း အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါ သည်။
၈	ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ ဘုရားဖြူ ရပ်ကွက်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု(၆)မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံ ကျား(၁၂)ဦးအား ဘိန်းဖြူးများ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား များ၊ ဘိန်းဆီခဲများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါ သည်။ ၂၂-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ယခင် ဖမ်းဆီးရမိအမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ တောင်ကြီးမြို့၊ ဘုရားဖြူရပ်ကွက်၊ ပန်းနေကြာလမ်း၊ အမှတ်(၂၀၆)နေ ရန်ထက်တင်ဝင်း(၁၈) နှစ်(ဘ)ဦးအောင်တင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား တွေ့ရှိခြင်းမရှိဘဲ အေးသာယာမြို့၊ နယ်မြေ(၁၀) နေ စိုင်းရွှေဌေးဦး(၂၆)နှစ်(ဘ)ဦးသိန်းဌေး၊ တောင်ကြီးမြို့၊ ရတနာသီရိရပ်ကွက်နေ ဝေယံဖြူး(၂၀)နှစ်(ဘ)ဦးစိုးသိန်း၊ ရေအေးကွင်းရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ(၁၅)နေ ညီညီထွေး(၁၇) နှစ်(ဘ)ဦးထွန်းမြင့်၊ စစ်ထွန်းရပ်ကွက်နေ ဇော်မြိမ်းသူ (၁၇)နှစ်(ဘ)ဦးလော်ဦးတို့(၄)ဦးအား ဘိန်းဆီခဲများ၊ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ သဖြင့် နမစ(တောင်ကြီး) မယ(ပ)၁၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ် ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၉	ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ သီပေါမြို့နယ်၊ ဇာတ်စုရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ(၃)၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ဘေး နေ ဒေါ်အေးအောင်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ အကြီးအကျယ် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၁-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် သီပေါမြို့၊ ဇာတ်စုရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ (၃)၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ဘေးနေ ဒေါ်အေးအောင်(ခ) သီတာအောင် (၄၆)နှစ်(ဘ)ဦးဗဟာဒူ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအားတွေ့ရှိခြင်းမရှိဘဲ သမီးဖြစ်သူ မထက်ထက်နိုင်(၁၉)နှစ်(ဘ)ဦးကျော်နိုင်ထွန်းနှင့် ချွေးမ ဖြစ်သူ မသဒ္ဒါမျိုးလွင်(၁၉)နှစ်(ဘ)ဦးမျိုးလွင်တို့အား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား မမစ(သီပေါ) မယ(ပ)၁/၂၀၁၉၊ မူး/ စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါ သည်။
၁၀	ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကျောက်မဲမြို့၊ ရပ်ကွက်(၃)၊ အောင်ဆန်းလမ်း၊ အမှတ်(၃/ ၃-က)နေ ဇော်မင်းဦး သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်း ပေးပို့ခြင်း။	၂၅-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့၊ ရပ်ကွက်(၃)၊ အောင်ဆန်းလမ်း၊ အမှတ်(၃/၃-က)နေ ဇော်မင်းဦး(ခ) စခန်းကုန်းရီ(၃၅)နှစ်(ဘ)ဦးစိုင်းအိုက်လုံ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား ၈၈/၁ စာတန်းပါစိတ်ကြွ ဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ကျောက်မဲ) မယ(ပ)၆/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ် ပုဒ်မ ၁၉(က)ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၁	ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ မဘိမ်းမြို့နယ်၊ ငွေအိုးအုပ်စု၊ ပြချောင်းကျေးရွာနေ ဆယ်ဘို သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ နေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၅-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် မဘိမ်းမြို့နယ်၊ ငွေအိုးအုပ်စု၊ ပြချောင်းကျေးရွာနေ ဆယ်ဘို(၄၁)နှစ်(ဘ)ဦးဘိုဦး၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား ဘိန်းဖြူးများနှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(မဘိမ်း)မယ(ပ)၈/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပါ သည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ မှ

၁၂	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မအူပင်မြို့၊ အမှတ်(၃) ရပ်ကွက်၊ (၃)လမ်းနေ အောင်ပိုင်ဦးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၂-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် မအူပင်မြို့၊ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၊ (၃)လမ်းနေ အောင်ပိုင်ဦး(၄၄)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအောင်မြင့်ဆွေ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား WY စာတန်း ပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ တစ်ဆင့်ပြန်လည် ရောင်းချသူ အမှတ်(၉)ရပ်ကွက်၊ မြန်နွာ(၁)လမ်းနေ မိုးအောင်(၂၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးကျော်စိုး အား ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား မမစ(မအူပင်)မယ(ပ)၃/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)/ ၂၁ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၃	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟင်္သာတမြို့၊ ရုံးကြီး ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အမှတ်(၆၇)နေ သန်းထွေးစိုးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၅-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဟင်္သာတမြို့၊ ရုံးကြီးရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အမှတ်(၆၇)နေ သန်းထွေးစိုး(၅၀)နှစ်၊ (ဘ)ဦးစစ်ကျော်စိုး နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ဟင်္သာတ) မယ(ပ)၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ် ပုဒ်မ ၁၆(ဂ) ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသိတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု ၂၆-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း(၄၇၉) မှု ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံ ကျား(၆၃၂) ဦး၊ မ(၁၁၉)ဦး၊ ပေါင်း(၇၅၁) ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ (၅၆၇၃.၉၂)ဂရမ်၊ ICE(၆၇.၁၄)ဂရမ်၊ ဘိန်း (၃၆၀၆.၄၄)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၃၂၉.၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့်(၁၈၇၉၅.၂၈)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက်(၇၂၇၃.၉၉)ဂရမ်၊ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၂၁၁၆၉၃)ပြား၊ ဆေးခြောက်(၃၈၇၆.၀၄)ဂရမ်၊ ဘိန်းရည်(၀.၁)လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ(၂၇၈.၀၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့ (၆၀)ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့် (၃.၄၅)ဂရမ်၊ Ecstasy အကြေ (၀.၀၀၁)ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၁၄) လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ(၂၁၁)တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး သတင်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး အရေးယူနိုင်မှု အခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ် အရေးယူခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများ အပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးပိတ်များတွင် ပိတ်ဆို့ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ မော်တော်ယာဉ်/ဆိုင်ကယ်များကို ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုသိတင်းပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးပိတ်များအပါအဝင် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ ကျယ်ပြန့်နေပြီး ဖြစ်ကြီးနားမြို့၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၌ သတင်းအရ Mark II ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၃၉၆၃)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၁၇၉၆)ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ မိုးညှင်း မြို့နယ်၊ ဆယ်မိုင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၅၁၃၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၁၁၁၁)ဂရမ်၊ ဖားကန်မြို့နယ်၊ ကျောက်သွေးတောင်ကျေးရွာ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီးနှင့် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ဆိပ်မူကျေးရွာရှိ တရားခံ၏ နေအိမ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၆၀၀၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၉၉၀)ဂရမ်၊ ဝေခါကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၇၅၅)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၁၁၀)ဂရမ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ရှားတောမြို့နယ်၊ ပွန်ချောင်းကျေးရွာ၊ ပွန်ချောင်းတံတားပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၉၂၅)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့၊ ကော့ကျိုက်ကျေးရွာ၊ ဇာသပြင်-ကျား ကလေးသွား ကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၉၇၅)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ မြိုင်သာယာရပ်ကွက်၊ ရာဇဓိရာဇ်လမ်း၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၆၆၈)ပြား၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း နယ်မြေ ရှင်းလင်းစဉ် ကြက်ရိုးပြင်ကျေးရွာ၌ လူနေထိုင်မှုမရှိသည့် နေအိမ်တစ်ခုအတွင်းရှိ ဆာလာအိတ်များအတွင်းမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၁၉၄၈၀၅)ပြား၊ ပြင်ဖြူချောင်းဝအနီး နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် နတ်မြစ်အတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် (၅)ဂါလန်ဆံ့ ပလတ်စတစ်ပုံးဖြင့် နတ်မြစ်အား ဖြတ်သန်းကူးခတ်နေသည့် လူ(၁)ဦးအား သတိပေးအချက်ပြခေါ်ယူသော်လည်း ဆက်လက်ကူးခတ်ထွက်ပြေးသဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ တစ်ဖက်နိုင်ငံ ရေပိုင်နက်အတွင်းသို့ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက် သွားခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသည့် ပလတ်စတစ်ပုံးအတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၉၂၅၀)ပြား၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကွန်ဟိန်းမြို့နယ်၊ ကာလီမြို့၊ အမှတ်(၃) ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၆၂၅)ပြား၊ ပင်လောင်းမြို့၊ ဘန်ဖယ်ရပ်ကွက်အတွင်း၌ ဝှက်သိမ်းထားသည့် ပိုင်ရှင်မဲ့ ဘိန်းစိမ်း(၁၇၂၀၀)ဂရမ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ အိုရီယမ်တယ်

စာမျက်နှာ ၉ မှ

ပညာရေးအခွင့်အလမ်းတို့အတွက် အထောက်အကူပြု အသုံးပြုနိုင်သည့်အထိ အသုံးမပြုနိုင်ကြဘဲ လူမှုကွန်ရက် တွင်သာ အချိန်ကုန်နေပါကြောင်း။

အာဆီယံမှ ပေးနေသည့် အခန်းအပိုင်းမိသားစုထံ တွင် ပါဝင်နေသော်လည်း မိမိနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအနေ ဖြင့် ပညာရေးနှင့် စီးပွားရေး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များတွင် Digital Age မှ ပေးသည့်အကျိုးအမြတ်များကို ခံစားနိုင်မည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ အစိုးရမှ နိုင်ငံတော် အဆင့် စီမံကိန်းအနေဖြင့် Digital Literacy Framework ရေးဆွဲချမှတ် ဆောင်ရွက်ရန် လိုပါ ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ သိန္နီမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုင်းဦးခမ်းက အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးရန် ထောက်ခံတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီဒွန်မြတ် က ယင်းအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူသဖြင့် အဆိုအား လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ယင်း

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင် ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ ပေးပို့လာသော တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့် ဥပဒေ ကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်သွင်းထားသည့် ပြင်ဆင်ချက် များကို ကော်မတီဝင် ဒေါက်တာ ဝေဖြိုးအောင်က ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူ အတည်ပြုသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့် ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံးကိုအတည်ပြုရန် လွှတ်တော်၏ သဘောထားရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူအတည်ပြုကြောင်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၁) ကြိမ် မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

**အေးအေးသန်း(သတင်းစဉ်)**

တိုးဂိတ်၌ သတင်းအရ AD Van ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၃)ဦး၊ ပေါင်း(၄) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၈၀၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၁၃၂)ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ ကျောက်မဲမြို့၊ အိုရီယမ်တယ် တိုးဂိတ်အနီး မူဆယ်-မန္တလေးကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ Titan ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၀၀၀၀)ပြား၊ မော်တော်ယာဉ် (၁)စီး၊ နောင်ချိုမြို့အဝင်၊ အိုရီယမ်တယ်တိုးဂိတ်အနီး၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၁၀၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ သီပေါမြို့၊ ကုန်းညောင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံ အမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁) ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၀၀၀၆)ပြား၊ လောက်ကိုင်မြို့အဝင်၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ လောက်ကိုင်မှ ချင်းရွှေဟော်သို့လာသည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၉၈၅၀)ပြား၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ ပန်ဆံကျကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၁၆၀၃)ပြား၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်၊ အုန်းတောကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံ မှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၉၉)ပြား၊ ကောလင်းမြို့နယ်၊ ပဒုမ္မာကျေးရွာနှင့်ကျွန်းတောကျေးရွာသွား ကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၂)စီး၊ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်၊ တောပုန်းကျေးရွာအနီး၊ ပင်လည်ဘူး-မောသာ ကျေးရွာသွား ကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၅၇၀)ပြား၊ ဘိန်းစိမ်း(၁၃၀၆.၄) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံမြို့၊ (ဂ)ရပ်ကွက် ၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၇၈၄၀)ပြား၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးမြို့၊ ရန်မျိုးလုံရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၀၅)ပြား၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ မြောက်စက်ရိပ် ကျေးရွာအတွင်း သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ တရားခံအမျိုးသား(၉)ဦးထံမှ Diazepam Injection (၂၀) ပုလင်း၊ ဘိန်းဖြူ(၀.၀၀၂)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁၁)စီး၊ (၁၆)မိုင် စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ မူဆယ်မှ မန္တလေးသို့ လာသည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသမီး(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၀၁၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၅၅၀)ဂရမ်၊ မိုးကုတ်မြို့နယ်၊ လယ်ကြီးတံတားရဲကင်းအနီး၌ သတင်းအရ Mark-II ယာဉ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၄၄၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၂၄၉၀)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၁၆)ဂရမ်၊ မော်တော် ယာဉ်(၁)စီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကူးတိုဆိပ်ရပ်ကွက်ရှိ Hotel အား သတင်းအရ ဝင်ရောက်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၄)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၀၁၄)ပြား၊ ICE (၁၅)ဂရမ်၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး၊ လတ္တီဒါမြို့၊ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၆၅၆)ပြား၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့် (၂.၄၁)ဂရမ်၊ ဆေးခြောက်(၃၄.၃၄)ဂရမ်အားလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားသား ပါဝင် ပတ်သက်သော ဖမ်းဆီးရမိမှုဖြစ်စဉ်(၁)ခုရှိခဲ့ပြီး တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကော့သောင်းမြို့နယ်၊ ဖော့သုတ်ကျေးရွာ၌ တရားခံဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံသားအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၁၀)ပြား၊ ICE (၅၅)ဂရမ်၊ ကွင်းဆက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ တရားခံဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံသားအမျိုးသား(၁)ဦး၏ နေအိမ်အားစိစစ်ရာ ၎င်းမှာကြိုတင်တိမ်းရှောင်နေပြီး နေအိမ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၉၀၀)ပြား၊ ICE (၄)ဂရမ်အားလည်းကောင်း၊ လက်နက်/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိမှု ဖြစ်စဉ်(၃)ခုရှိခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်၊ ဆီဆိုင်မြို့၊ ဈေးရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၉၈၀၀)ပြား၊ ဒေသန္တရလုပ်ပစ္စည်းသေနတ်(၁)လက်၊ ၉ မမ ကျည်(၄)တောင့်၊ ကျည်အိမ်(၁)ခု၊ တရုတ်နိုင်ငံလုပ် လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံး၊ Vigo ယာဉ်(၁)စီး၊ တာချီလိတ်မြို့၊ ဝိန်းကျောက်ရပ်ကွက်၌ သတင်းအရ Vigo ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၇)ပြား၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံထုတ် ပစ္စည်း သေနတ်(၁)လက်၊ ၉ မမကျည် (၁၂)တောင့်၊ ကျည်အိမ်(၁) ခု၊ Gas ဖြင့်ပစ်ခတ်ရသောသေနတ်အတို(၁)လက်၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ သာယာကုန်းကျေးရွာ အရှေ့ဘက်လယ်စောင့်တံ၌ တရားခံ အမျိုးသား (၆)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၂၀)ပြား၊ တူးဖော်သေနတ်(၁)လက်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် သီးခြား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးမှု ရှုပေါင်းအနေဖြင့် ယခုသိတင်းပတ် (၂၀-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့မှ ၂၆-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ) အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါးပေါင်း(၂၅၇)မှုတွင် တရားခံကျား(၃၀၅)ဦး၊ မ(၄၇)ဦး၊ ပေါင်း(၃၅၂) ဦးကို ဘိန်းဖြူ (၇၅၈၇.၇၃၈)ဂရမ်၊ ICE(၈၉.၄၄)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၂၄.၇၅)ဂရမ်၊ ဘိန်းစိမ်း (၁၉၄၇၄.၂၉၁)ဂရမ်၊ ဘိန်းဆီခဲ (၉)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည်(၀.၁)လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၃၄၄၇၄)ပြား၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့်(၂.၄ ၁)ဂရမ်၊ ဆေးခြောက်(၄၈၉.၅၉)ဂရမ်၊ Diazepam Injection (၂၀)လုံး၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၄)လက်၊ ၉ မမ ကျည်(၁၆) တောင့်၊ ကျည်အိမ်(၂)ခု၊ လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံးတို့ ဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

၅။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပိုမိုဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များသို့ တိုင်ကြားနိုင်သည့်အပြင် ထူးခြားသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ကြီးမားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်း/ဝယ်မှု ကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်း တိုင်ကြားရေးဌာန” အောက်ဖော်ပြပါ တယ်လီဖုန်း/ဖက်စ်ဖုန်းနှင့် အီးမေးလ်လိပ်စာတို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လုံခြုံစိတ်ချစွာ တိုင်ကြားနိုင်ပါ ကြောင်း ထပ်မံအသိပေးအပ်ပါသည်။

**ဆက်သွယ်ရန်-**

အော်တိုတယ်လီဖုန်းနံပါတ်	-	၀၆၇-၅၉၀၂၀၀
ဖက်စ်ဖုန်းနံပါတ်	-	၀၆၇-၅၉၀၂၃၃
အီးမေးလ်လိပ်စာ	-	antinarcotics@presidentoffice.gov.mm

**အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးအသိပညာပေးဇာတ်လမ်းတွဲများ**

**MRTV ရုပ်သံလိုင်းမှ ထုတ်လွှင့်မည်**

**နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀**

မြန်မာနိုင်ငံအဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်(ACC-Myanmar) ဟောင်ကောင် အထူးအုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် (ICAC)၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား(MRTV)တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်တင်ဆက်သော အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး အသိပညာပေးဇာတ်လမ်းတွဲများဖြစ်သည့် “အမှန်တရားဘက်တော်သား၊ ICAC အဖွဲ့သားများ” ICAC Investigators 2016 အပိုင်း(၁)ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက် ည ၉ နာရီ၌ လည်းကောင်း၊ အပိုင်း(၂)ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက် ည ၉ နာရီ၌လည်းကောင်း၊ အပိုင်း(၃)ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် ည ၉ နာရီ၌လည်းကောင်း၊ အပိုင်း(၄)ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက် ည ၉ နာရီ၌လည်းကောင်း MRTV ရုပ်သံလိုင်းမှ ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲများတွင် ဟောင်ကောင်မှ နာမည်ကျော် သရုပ်ဆောင်များဖြစ်ကြသော Kelly Fu, Ruco Chan, Kenneth Ma, Daniel Chau နှင့် Chris Lai တို့မှ အဓိကဇာတ်ဆောင်အဖြစ် ပါဝင် သရုပ်ဆောင်ထားပြီး အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဗဟုသုတအဖြာဖြာကို အများပြည်သူများ ကြည့်ရှုခံစားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

**သတင်းစဉ်**

# ဆားဗီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ဆားဗီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Ivica Dacic ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရောက်ရှိသည်။

ဆားဗီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန မဟာဗျူဟာလေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ကေသီစိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆားဗီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Miodrag Nikolin နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ဆားဗီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်သို့ သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ရှုရာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် ဆားဗီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ အမွှေးနံ့သာရည်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်၍ အလှူငွေများပေးအပ် လှူဒါန်းကာ သာသနိကဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ (ယာပုံ)

သတင်းစဉ်



# Invest Myanmar Summit 2019 ၏ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

Invest Myanmar Summit 2019 ၏ မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂)၌ ကျင်းပသည်။

မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းဝင်းက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စကား ပြောကြားသည်။

### အားသာချက်များရှင်း

ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ ထူးခြားသည့် ဝိသေသလက္ခဏာများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအား ဆွဲဆောင်နိုင်သည့် အားသာချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။

ထို့ပြင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂)အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများ၌ လည်း ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအား ပညာရေး



ကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍ၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ၊ စားသောက်ကုန်ကဏ္ဍ၊ အထည်ချုပ်ကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ကဏ္ဍ ဆိုင်ရာရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသူများနှင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

ညနေပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းဝင်းက Invest Myanmar Summit 2019 ၏ ဆွေးနွေးပွဲ

များ ကျင်းပခဲ့မှုကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသူများ၏ သိရှိလိုသည်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

### တည်ခင်းညှော်

ညပိုင်းတွင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၁) ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ Invest Myanmar Summit 2019 သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ

မှ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စီးပွားရေးပညာရှင်များအား ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းညှော်သည်။

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်း (ဝဲပုံ)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းဝင်းတို့က ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်းတို့က Invest Myanmar Summit 2019 ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ပါဝင်ကူညီကြသည့် Gold Sponsor KBZ Group နှင့် Silver Sponsor များဖြစ်ကြသည့် Eden Group of Companies, AYA Bank (Max Group), Asia World Group of Companies နှင့် Shwe Taung Group တို့အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းဝင်းက Bronze Sponsor များနှင့် Knowledge Partner တို့အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

# ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံး၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေပုံမှန်သုံးသပ်သည့်လုပ်ငန်းစဉ် အကြံပြုချက်များဖော်ဆောင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံး၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေကို ပုံမှန်သုံးသပ်သည့် လုပ်ငန်းစဉ် (Universal Periodic Review - UPR) အရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးတိုးတက်ရေး အကြံပြုတိုက်တွန်းချက်များကို မြန်မာနိုင်ငံက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် အမျိုးသားအဆင့် ကော်မတီဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အဆိုပါအမျိုးသားအဆင့် ကော်မတီ၏လုပ်ငန်းကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်နှင့် The Lutheran World Federation (Myanmar) တို့ ပူးပေါင်း၍ UPR အကြံပြုတိုက်တွန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ အမရာတိုက်တ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အစိုးရဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကော်မရှင်ရုံးဝန်ထမ်းများ၊ The Lutheran World Federation (Myanmar) မှ ဌာနကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

### အလွတ်သဘောဆွေးနွေး

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြက အဖွဲ့အမှတ်စဉ်ပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လတွင် UPR လုပ်ငန်းစဉ်အရ နိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တတိယအကျော့အဖြစ် သုံးသပ်မှုအရမည်ဖြစ်သဖြင့် အစီရင်ခံစာတင်သွင်းရန်ရှိပါကြောင်း၊ UPR ဒုတိယအကျော့သုံးသပ်မှုအရမည်ဖြစ်သဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကလက်ခံခဲ့သည့် အကြံပြု



တိုက်တွန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စရပ်များ အလွတ်သဘောဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် တက်တက်ကြွကြွပါဝင်ဆွေးနွေးပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် The Lutheran World Federation (Myanmar) မှ ဌာနကိုယ်စားလှယ် Mr. David Henry Mueller က အဖွဲ့အမှတ်စဉ်ပြောကြားရာတွင် UPR အကြံပြုတိုက်တွန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် ယခုအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှ ဆွေးနွေးမှုများသည် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဟုမျှော်လင့်ပါကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲအစီအစဉ်အရ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးညွန့်ဆွေက ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီတွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံး၏

လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေကို ပုံမှန်သုံးသပ်သည့်လုပ်ငန်းစဉ် (UPR)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် UPR အကြံပြုတိုက်တွန်းချက်များအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ LWF မှ Deputy Program Manager ဦးစံသိန်းမောင်က The Lutheran World Federation ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် UPR နှင့် ဆက်စပ်သည့် လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် အဖွဲ့ဝင်များခွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံက လက်ခံခဲ့သည့် UPR အကြံပြုတိုက်တွန်းချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သည့်ဌာနမှ အဖွဲ့အစည်းများက မည်ကဲ့သို့ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သင့်သည်ကို အလွတ်သဘောဆွေးနွေးအကြံပြုကြသည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များကို ကော်မရှင်ကစုစည်း၍ အစီရင်ခံစာပြုစုတင်ပြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးကောင်စီဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

## ယမန်နေ့မှအဆက်

- (ခ) မိမိရရှိထားသောဆေးကုသခွင့်လိုင်စင် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ရန်သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ကောင်စီသို့ လျှောက်ထားခွင့်ရှိသည်။
- (ဂ) စဉ်ဆက်မပြတ် ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ကောင်စီသို့ တင်ပြခွင့်ရှိသည်။

### အခန်း(၁၅)

#### စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်းအရ အရေးယူခြင်း

၅၁။ ကောင်စီသည် မိမိကိုယ်တိုင်သိရှိရှိဖြစ်စေ၊ သတင်းပေးတိုင်ကြားသူက တိုင်ကြား၍ဖြစ်စေမှတ်ပုံတင်ရတိုင်းရင်းဆေးဆရာ သို့မဟုတ် ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်ရသူတစ်ဦးအား စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် အကြောင်းပေါ်ပေါက်လျှင် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး၊ ကောင်စီဝင် နှစ်ဦးနှင့် သက်ဆိုင်ရာပညာရှင် နှစ်ဦးပါဝင်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းတာဝန် ပေးအပ်ရမည်။

၅၂။ ပုဒ်မ ၅၁ အရ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး တွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်ချက်၊ အကြံပြုချက်၊ သဘောထားမှတ်ချက်တို့နှင့်အတူ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်။

၅၃။ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့သည် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့၏ တင်ပြချက်ကို စိစစ်ပြီး တွေ့ရှိချက်များအရ အောက်ပါအရေးယူဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုခုကို ပြုလုပ်နိုင်သည် -

- (က) သတိပေးခြင်း၊
- (ခ) ဆေးကုသခွင့် လိုင်စင်ကို ကာလအကန့်အသတ်ဖြင့် ရုပ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်း၊
- (ဂ) မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ကာလအကန့်အသတ်ဖြင့် ရုပ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်း။

### အခန်း(၁၆)

#### အယူခံခြင်း

၅၄။ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့က ပုဒ်မ ၃၄၊ ပုဒ်မ ၃၆၊ ပုဒ်မ ၃၈၊ ပုဒ်မ ၄၀၊ ပုဒ်မ ၄၂၊ ပုဒ်မ ၄၄၊ ပုဒ်မ ၄၆၊ ပုဒ်မ ၄၇နှင့် ပုဒ်မ ၅၃ တို့အရ ပြုလုပ်သည့် ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုခုကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်သောနေ့မှ ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း ကောင်စီသို့ အယူခံနိုင်သည်။

၅၅။ ကောင်စီသည် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အတည်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်းပြုနိုင်သည်။ ကောင်စီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးအပြတ် ဖြစ်စေရမည်။

### အခန်း(၁၇)

#### တားမြစ်ချက်နှင့် ပြစ်ဒဏ်များ

၅၆။ မည်သူမျှ ကောင်စီက သတ်မှတ်ထားသော ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်မရှိဘဲ တိုင်းရင်းဆေးဆရာ အမည်ခံ၍ ဆေးကုသခြင်း မပြုရ။

၅၇။ မည်သူမျှ နိုင်ငံခြားသားမျှ ကောင်စီက သတ်မှတ်ထားသော ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်မရှိဘဲ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတကာတိုင်းရင်းဆေးပညာဖြစ်စေ အသုံးပြု၍ ဆေးကုသခြင်းမပြုရ။

၅၈။ မည်သူမျှ ပုဒ်မ ၃၁ အရ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ရရှိရန် လိမ်လည်လျှောက်ထားခြင်း မပြုရ။

၅၉။ မည်သူမျှ ပုဒ်မ ၃၅ အရ ဘွဲ့၊ ဒီဂရီ အသိအမှတ်ပြုရန် လိမ်လည်လျှောက်ထားခြင်း မပြုရ။

၆၀။ မည်သူမျှ ပုဒ်မ ၃၇၊ ပုဒ်မ ၃၉၊ ပုဒ်မ ၄၁နှင့် ပုဒ်မ ၄၃ တို့အရ ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်ရရှိရန် လိမ်လည် လျှောက်ထားခြင်း မပြုရ။

၆၁။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၅၆ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို တစ်နှစ်ထိထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံး ကျပ်တစ်သိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်သုံးသိန်းအထိငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၆၂။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၅၇ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို တစ်နှစ်ထိထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံး ကျပ်ငါးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်တစ်ဆယ်သိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၆၃။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၅၈ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၅၉ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံး ထောင်ဒဏ်ခြောက်လမှ အများဆုံးထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံး ကျပ်သုံးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်ငါးသိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၆၄။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံးထောင်ဒဏ်ခြောက်လမှ အများဆုံးထောင်ဒဏ်နှစ်နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံး ကျပ်သုံးသိန်းမှအများဆုံး ကျပ်ငါးသိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

### အခန်း(၁၈)

#### အထွေထွေ

၆၅။ ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင် လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကောင်စီဖွဲ့စည်းပြီး တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစတင်၍ ဤဥပဒေနှင့်အညီ

လျှောက်ထားရမည်။

၆၆။ ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူ တစ်ဦးဦးသည် လူနာအကျိုးအတွက် ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ ထိုက်သင့်သော သတိပြုခြင်းဖြင့် ဆုံးဖြတ်၍ တိုင်းရင်းဆေးဆရာ ကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျှင် ယင်းဆောင်ရွက်ချက်ကို ပေါ့လျော့စွာ ဆောင်ရွက်သည်ဟု မမှတ်ယူရ။

၆၇။ တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီဥပဒေ (နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် ၂/၂၀၀၀) အရ ထုတ်ပြန်ခဲ့သော နည်းဥပဒေများ၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို ဤဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်သရွေ့ ဆက်လက်ကျင့်သုံးနိုင်သည်။

၆၈။ ကောင်စီသည် တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီဥပဒေ (နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် ၂/၂၀၀၀) အရ ဖွဲ့စည်းထားသော ကောင်စီပိုင်ရန်ပုံငွေများကိုလည်းကောင်း၊ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများနှင့် မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ဆောင်ရွက်ပြီးလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ရပိုင်ခွင့်နှင့် ပေးရန်တာဝန်များကိုလည်းကောင်း အသီးသီးဆက်ခံရမည်။

၆၉။ တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီဥပဒေ (နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် ၂/၂၀၀၀) အရ ဖွဲ့စည်းထားသော တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီသည် ဤဥပဒေအရ ကောင်စီ မဖွဲ့စည်းမီ ယင်း၏တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၇၀။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် -

- (က) ဝန်ကြီးဌာနသည် နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းနှင့်စည်းကမ်းများကို အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- (ခ) ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကောင်စီသည် အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

၇၁။ တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီဥပဒေ (နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် ၂/၂၀၀၀) ကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) ဝင်းမြင့်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

## သက်တမ်း ၁၀၀၀ ရှိ ရှင်အရဟံ မဟာဗောဓိရွှေညောင်တော်သို့ကုသိုလ်ခရီး



### နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ပင်းမြို့ဟောင်း၌ သမိုင်းဝင် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀၀ သက်တမ်းရှိ ကမ္ဘာ့စံဝင်ရှင်အရဟံမဟာဗောဓိရွှေညောင်တော်သို့ အလှူရှင် ဦးဇေယျဦး၏ စီစဉ်မှုဖြင့် နေပြည်တော် လက်လုပ်တောင် ဗောဓိဟံတကာရီ သာသနာပြုအဖွဲ့မှ ယောဂီ ၅၀၀ တို့အား ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက အခမဲ့ဘုရားဖူးပို့ဆောင်ပေး၍

ခင်ပွန်းကြီး ၁၀ ပါးတောင်ပန်ကန်တော့ခြင်း၊ ပဋ္ဌာန်းတရား ရွတ်ဖတ်ပွားများ ပူဇော်ခြင်း၊ ဘာဝနာ ပွားများခြင်းတို့ကို ကုသိုလ်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှင်အရဟံဗောဓိပင်ကို သာသနာတော်နှစ် ၁၆၀၇ ခုကောဇာသက္ကရာဇ် ၄၂၅ ခု၊ အေဒီ ၁၀၆၃ ခုနှစ်တွင် ဓမ္မဒိဘွဲ့ခံ ရှင်အရဟံ ရဟန္တာမထေရ် မြတ်ကြီးနှင့် ပုဂံပြည်ရှင် အနော်ရထာမင်းကြီးက အိန္ဒိယနိုင်ငံ မဇ္ဈိမဒေသ ဗုဒ္ဓဂယာဗောဓိမဏ္ဍိုင် မဟာ

ဗောဓိပင်၏ ဒက္ခိဏာသာခါလက္ခာ “တောင်ကိုင်းတော်” ကို ပင့်ဆောင်စိုက်ပျိုးတော်မူခဲ့ကြောင်းနှင့် ဗောဓိပင်၏သက်တမ်းသည် နှစ် ၁၀၀၀ နီးပါးရှိပြီဖြစ်ကြောင်း ဆရာတော်ဦးဥတ္တမက မိန့်ကြားခဲ့သည်။

ယခုကဲ့သို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသည် လက်လုပ်တောင်၌ ကုသိုလ်ပြုကြသည့် တရားလာရောက်အားထုတ်သူများ၊ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးမှ ဝန်ထမ်းများကို တကယ့်သမိုင်းအစဉ်အလာ ကြီးမားသည့် ကမ္ဘာ့စံဝင် ရှင်အရဟံမဟာဗောဓိ ရွှေညောင်တော်သို့ ကုသိုလ်တရားများ ပွားများနိုင်ရန်အတွက် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း လက်လုပ်တောင် ဗောဓိဟံတကာရီသာသနာပြုအဖွဲ့မှ ဦးအောင်ဘိုဘိုက ရှင်းပြသည်။ မင်းမင်းလတ်

## မြို့နယ်ပေါင်းစုံ ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲများ ရှမ်းနှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ

### ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ်သည် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နှင့် ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့တို့တွင် ပြည်နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံးများနှင့် ပူးတွဲ၍ တောင်ကြီးခရိုင် ပညာရေးမှူးဇလား အသက် ၁၆ နှစ်အောက် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲများနှင့် ကယားပြည်နယ်နေ အထိမ်းအမှတ် မြို့နယ်ပေါင်းစုံ လူသစ်တန်းခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲများကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်မှ ၂၁ ရက်အတွင်း အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးခရိုင် ပညာရေးမှူးဇလား အသက် ၁၆ နှစ်အောက် မြို့နယ်ပေါင်းစုံ ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ တောင်ကြီးမြို့ အထက(၄)အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့ရာ အမျိုးသား

ခုနစ်သင်းနှင့် အမျိုးသမီး ခြောက်သင်းအနက် ထယ်ခုံမြို့နယ် ကိုယ်စားပြု အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး နှစ်သင်းစလုံးက ပထမဆုများ ရရှိခဲ့ကြသဖြင့် ခရိုင်ပညာရေးမှူးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးကြည်မင်းတို့က ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တောင်ကြီးခရိုင် ပညာရေးမှူးဇလား ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲ မကျင်းပမီဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကယားပြည်နယ် နေအထိမ်းအမှတ် မြို့နယ်ပေါင်းစုံ လူသစ်တန်း အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲကို လွိုင်လင်မြို့ ပြည်နယ်အားကစားကွင်း၌ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ခြောက်သင်းစီ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ဖရဆိုအမျိုးသား(က)အသင်းနှင့် လွိုင်ကော်အမျိုးသမီး(က)အသင်းတို့ ပထမဆုများ ရရှိခဲ့ကြသည်။

ထွန်းထွန်းမင်း

### ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၂၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့ ခုတင် ၅၀၀ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး မှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ကွင်းဆင်းဆေးကုသခြင်းနှင့်ကျန်းမာရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲကို ပန်းတောင်း

## ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ ဆရာဝန်များ ကွင်းဆင်းဆေးကုသ

မြို့နယ် ဥသျှစ်ပင်မြို့ တိုက်နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြုလုပ်သည်။ ဥသျှစ်ပင် တိုက်နယ်ပြည်သူ့

ဆေးရုံ ခုတင် ၅၀၀ အထွေထွေ ရောဂါကု ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်မေသွင်က အဖွဲ့အမှားစကား ပြောကြားပြီး သားဖွားမိယုံအထူးကု

ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်သန်း အေးက သားပျက် သားလျှော့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ သိကောင်းစရာများ၊ ကလေးအထူးကု ဆရာဝန်ကြီး

ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်အေးမွန်က ဝမ်းပျက် ဝမ်းလျှော့ ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ သိကောင်းစရာများ ပညာပေးဟောပြောခဲ့ပြီး လူနာ

ရစုပေါင်း ၅၀၆ ဦးအား စမ်းသပ် ကုသပေးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်မြင် (ပန်းတောင်း)

မရမ်းကုန်းမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း ဆုရစာရေးဆရာနှစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြု

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀

၂၀၁၇ ခုနှစ် ပခုက္ကူ ဦးအုန်းဖေ စာပေဆုပြိုင်ပွဲတွင် ကဗျာပေါင်းချုပ်ဖြင့် ဒုတိယ ဆုရ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းအဖွဲ့ဝင် ကဗျာဆရာဇာနည်နှင့် ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်ဖြင့် တတိယဆုရ စာရေးဆရာ တွင်းကြီးသား တင်ဝင်းဦးတို့ အား ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြုပွဲကို မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ် (၂)ရပ်ကွက် ရည်ညွှန်း စာကြည့်တိုက်၌ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း(ပဟို)ကော်မတီဝင် ဦးကျော်စိုး (မောင်ကျေးဇူး) က အမှာစကားပြောကြားကာ မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်ဇော်-မရမ်းကုန်းက စာပေပညာရှင်များအား ဂုဏ်ပြုရခြင်း အကြောင်းရင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

ကျိုင်းတုံသာသနာ့ဗိမာန်၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

ကျိုင်းတုံ ဇန်နဝါရီ ၂၀

ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက် က ကျိုင်းတုံမြို့ ရပ်ကွက်(၃) ရှိ နောင်ခမ်းကန်နှင့် သာသနာ့ဗိမာန်၌ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍ ကျိုင်းတုံ မြို့ရှိ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စည်ပင်သာယာရေး ဝန်ထမ်းများနှင့် လူမှုဝန်ထမ်းများက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

မိုးညှင်း၌ ဆိုင်ကယ်မောင်းလိုင်စင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

မိုးညှင်း ဇန်နဝါရီ ၂၀

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် မော်ဟန်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးသင်တန်းနှင့် ဆိုင်ကယ်မောင်းလိုင်စင်များကို ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ပေးရာ သင်တန်းသား ၄၉ ဦးအတွက် နေချင်းပြီးဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သည်။ နိတိုး



ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် မြတ်ဗွန်စေတနာလူမှု၏ ကူညီ ရေးအသင်း(နာရေး)၏ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မဟာသာသနာ့ဗိမာန်တော် မြို့လယ်ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး အလှူရှင်တစ်ဦး အလှူငွေပေးအပ်စဉ်။ စိုင်း (သီပေါ)

အင်းတော်မြို့နယ် ကြာအင်းရွာအနီးရှိ ဂျပန်မြေအောက်ဆေးရုံတူးဖော်ရန် နည်းပညာနှင့်ငွေကြေးလိုအပ်

အင်းတော် ဇန်နဝါရီ ၂၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော် မြို့နယ် ကြာအင်းကျေးရွာအနီးရှိ ဒုတိယကမ္ဘာစစ် အတွင်းက အသုံးပြုခဲ့သည့် ဂျပန်မြေအောက် စစ် ဆေးရုံဟောင်းကို ဒေသခံများက ကိုယ့်အားကိုယ် ကိုးတူးဖော်နေရာ နည်းပညာနှင့် ငွေကြေးလိုအပ် နေကြောင်း တူးဖော်ရာတွင် ပါဝင်သည့် ဒေသခံ များက ပြောသည်။

အောက်ဆေးရုံ တွေရှိခဲ့ရင် ဒီနေရာဟာ ခရီးသွား တွေလည်း လာလေ့လာမယ်၊ နိုင်ငံတော်အတွက် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေတိုးမယ်၊ ဒေသခံတွေလည်း အလုပ် တွေ ပေါ်လာမယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့တူးတာ ပါ။ ဆက်လက်တူးဖော်ဖို့ နည်းပညာနှင့်ငွေကြေးလို အပ်နေပါတယ်” ဟု ကြာအင်းရွာမှ ကိုဝင်းကိုက ပြောပြသည်။

ဂျပန်စစ်ဆေးရုံဟောင်း တူးဖော်သည့်နေရာသို့ ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင် လာရောက်ကြည့်ရှု ခဲ့ပြီး အင်းတော်မြို့နယ်ရှိဒုတိယကမ္ဘာစစ်ခေတ်ကျန် ဂျပန်မြေအောက်ဆေးရုံကို ဆက်လက်တူးဖော် ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့်ချိတ်ဆက်ကာ ဘတ်ဂျက်ရရှိရေးအတွက် တင်ပြသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ကိုမင်း(အင်းတော်)



အင်းတော်မြို့နယ် ကြာအင်းကျေးရွာအနီးရှိ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ခေတ်ကျန် ဂျပန်မြေအောက် ဆေးရုံကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်နိုင်ငံဘာလအတွင်းကစတင် တွေ့ရှိခဲ့ပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံတို့ပူးပေါင်း ၍ တူးဖော်ခဲ့ရာ အခုအချိန်အထိ ဂူပေါက်သုံးခု ရှိပြီး နောက်ထပ်တူးဖော်ရန် ဂူပေါက် ၁၀ ခုခန့်ကျန် ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ “စတုရန်းရာမှာ ဓား၊ ဦးထုပ်၊ ကျည်ဆန်ခွဲတို့ ကိုတွေ့ရတယ်။ ဂူပေါက်ရဲ့အဝ ဘေးဝဲ၊ ယာမှာ ဆေး ပုလင်း တွေလည်း တွေ့ရတယ်။ ဒီနေရာမှာ မြေ

ယာကွန်သီးနှံစိုက်ပျိုးလိုသူတောင်သူများအတွက် နည်းစနစ်နှင့် မျိုးဖြန့်ဝေပေးမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ယာကွန်သီးနှံစိုက်ပျိုးလိုသူ တောင်သူများအတွက် နည်းစနစ်နှင့် သားတက်မျိုးများကို လာမည့်မတ် လအတွင်းစတင်ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ကော်ဖီရာသီသီးနှံဌာနခွဲမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးစောဝင်းနောင်က ပြောသည်။

မင်းတပ်မြို့များအပြင် တချို့ကုန်းမြင့်ဒေသများတွင် လည်း စတင်စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ စတင်စိုက်ပျိုးပြီး ခြောက်လအကြာတွင် ခူးဆွတ် နိုင်ကြောင်း၊ ခူးဆွတ်ခြင်းမပြုဘဲ မြေကြီးထဲတွင် သုံးနှစ်ကြာအထိထားရှိနိုင်ကြောင်း၊ ယာကွန်သီးနှံ သည် နေကြာရိုင်းပင်နှင့်သဏ္ဍာန်တူပြီး အမြင့် လေးပေမှ ငါးပေအထိမြင့်ကြောင်း၊ ကော်ဖီစိုက်ခင်း များအတွင်း တန်းကြားအဖြစ်လည်းစိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး တစ်ဧက ၅၄၄၅ ပင် ဝင်ဆုံကာ တစ်ဧက ပီသော ၉၀၀၀ ခန့်ထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ တစ်ဧက အသားတင် အမြတ် ကျပ်သိန်း ၃၀ ခန့်ရှိနိုင်ပြီး မျိုးအဖြစ်ရောင်း ပါက တစ်ဧက ကျပ် ၁၄၅ သိန်းအထိ ရရှိနိုင် ကြောင်း သိရသည်။

၀၈၅-၂၂၃၂၆ သို့လည်းကောင်း ဆက်သွယ်ဆောင် ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်မောင်စိုး

“တောင်သူတွေ စိတ်ဝင်စားလို့ စိုက်ပျိုးချင် တယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ဌာနအနေနဲ့ သားတက် တွေနဲ့ စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်တွေ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မတ်နဲ့ ဧပြီလအတွင်း မှာ စတင်ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆေး ဖက်ဝင်ပြီး ဈေးကွက်အရ တွက်ခြေကိုက်တဲ့ သီးနှံဖြစ်တဲ့အတွက် ယခုအခါမှာ တောင်တန်း ဒေသကတောင်သူတွေ စိုက်ပျိုးမှု တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ် များပြားလာလျက်ရှိပါတယ်” ဟု ဦးစော ဝင်းနောင်က လှည်းကူးမြို့နယ် ဟင်းသီးဟင်းရွက် သစ်သီးဝလံသုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသောအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။

ယာကွန်ဥကို အစိမ်းစားသုံးနိုင်သည့်အပြင် တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ် အခြောက်ခံ၍ လည်းကောင်း၊ အနှစ်အရည်ပြုလုပ်၍ ဓာတ်စာ အဖြစ်စားသုံးနိုင်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ယာကွန် အရွက်ကို လက်ဖက်ခြောက်ပြုလုပ်၍ သောက်သုံး ပါက ဆီးချိုရောဂါကို အထူးသက်သာစေနိုင် ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးလိုသူ တောင်သူများအနေဖြင့် နေပြည်တော်ရုံးအမှတ် - ၅၀၊ ဖုန်း ၀၆၅-၄၃၁၃၁၅ နှင့် ၄၃၁၂၀၅ သို့လည်းကောင်း၊ ပြင်ဦးလွင် ဖုန်း



မသန်စွမ်းသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ သွားလာမှုအဆင်ပြေလွယ်ကူစေရန် Disabled Bus များ ပြေးဆွဲမည်



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀

မသန်စွမ်းသူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ သက်သောင့်သက်သာ ခရီးသွားလာမှုအဆင်ပြေလွယ်ကူစေရန်အတွက် ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်သည့်အနေဖြင့် PRIORITY SEAT များပါရှိသော Disabled Bus များကို Power Eleven Company က YBS 21 ယာဉ်လိုင်းတွင် ပြေးဆွဲသွားရန် စီစဉ်နေကြောင်း ယာဉ်လိုင်းအုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးသက်တင်ဝင်း (ခ) ကိုတရုတ်လေးက ပြောသည်။

ဦးချဲ့များဖြင့် လိုက်ပါစီးနင်းနိုင်ရန်အတွက်လည်း Motor Drive Ramp များထားပြီး ဦးချဲ့အသုံးပြုသူများ အန္တရာယ် ကင်းလုံခြုံအဆင်ပြေစေရန်အတွက် ထိုင်ခုံ ခါးပတ်ကြိုးများအပြင် ဦးချဲ့ Lock များကိုပါ စီစဉ်ထားပြီး စနစ်တကျ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးထားသော ယာဉ်မောင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်မည့် Bus Captain များကိုလည်း တာဝန်ပေး ခန့်အပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုများ အဆင်ပြေစေရန်အတွက် CCTV Live view GPS tracking System၊ Auto Bus-stop announcer device monitoring bus control System၊ driver behavior control system၊ Passenger counting system များကို စီစဉ်ထားပြီး ခရီးသွားပြည်သူများအတွက် သတင်းအချက်အလက်များ ပေးနိုင်ရန် LCD Display များကိုပါ တပ်ဆင်ထားသည်။

Power Eleven Company က YBS 21 ယာဉ်လိုင်းမှ ပြေးဆွဲမည့် Disabled Bus ခရီးစဉ်အား ရွှေပြည်သာ ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီး (ဝိတ်ရင်း) မှ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ဝိတ်ဖျား) ထိ ပြေးဆွဲပေးမည်ဖြစ်ပြီး ခရီးစဉ်မှတ်တိုင်များမှာ ရွှေပြည်သာဆေးရုံကြီးထန်းခြောက်ပင်-ရွှေပြည်သာကျေး တည်းကုန်းလမ်းဆုံ-မင်းကြီးလမ်း-အင်းစိန်ပန်းခြံ-သမိုင်း လမ်းဆုံ-လှည်းတန်းလမ်းဆုံ-မြေနီကုန်း-စံပြ-ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပွင့်သစ္စာ



# သထုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်မောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

**သထုံ ဇန်နဝါရီ ၂၈**  
 မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့၊ ဖောင်တော်ဦးစေတီတော် ဓမ္မာရုံ၌ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက လင်းယုန်စီမံကိန်းကြောင့် ဘေးတွဲဆိုင်ကယ် မောင်းသူများ ကြုံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲပြဿနာများနှင့်ပတ်သက်၍ ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်မောင်းသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။

လင်းယုန်စီမံချက်ကို ရက်တစ်ရာစီမံကိန်း သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်မည်မဟုတ်ဘဲ အမြဲတမ်း မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေပါ အချက်အလက်များအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊

ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများကို လိုက်နာ စေရန်နှင့် ယာဉ်နှင့်ပတ်သက်သည့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ကအစ ယာဉ်နှင့်ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များကို ပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်ထားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စက်တပ်မော်တော်ယာဉ် ဥပဒေအရ ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်ကို တရားဝင်ပြုလုပ်ပေးရန် မလွယ်ကူပါကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ ဇော်လင်းထွဋ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်မာမာခိုင်၊ သထုံမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဝင်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး စိုးအောင်၊

အမှတ်(၇၈) ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ ယာဉ်ထိန်း ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ထွန်းလင်းအောင်တို့သည် သထုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်မောင်းသူများနှင့် လင်းယုန်စီမံချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပေါ်လာသည့်ကိစ္စရပ်များကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သထုံမြို့အတွင်း ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်စီးရေ နှစ်ထောင်ကျော်ခန့်ရှိပြီး စီမံချက်စတင်ပြီးချိန်မှ စတင်၍ မြို့တွင်း၊ မြို့ပြ အဝေးပြေးလမ်းမကြီး ပေါ်တွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ လျော့နည်းသွားကြောင်း ယာဉ်ထိန်းရဲ တပ်ကြပ်ကြီး ထွန်းလင်းအောင်က ပြောသည်။

## ပြည်ထောင်စုနေအကြံပြုပွဲများကျင်းပ

**ကျွန်းလှ**  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနကကြီးမှူး၍ (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေအကြံ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး အဆင့် ပြည်သူ့နိတိစာမေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက လူထု အခြေပြုဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(သစ်ရာမြိုင်) မှ ၁၂ ဦး၊ ပျဉ်းမမြိုင် ရပ်ကွက် မူလတန်းလွန်ကျောင်းမှ ၁၀ ဦး၊ ပိတောက်မြိုင် (၁) မူလတန်းလွန် ကျောင်းမှရှစ်ဦး၊ ပိတောက်မြိုင်(၂) မူလတန်းကျောင်းမှ ၁၀ ဦး စုစုပေါင်း မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၀ ဖြေဆိုကြကြောင်း သိရသည်။

**မျိုးဝင်းညို (ကျွန်းလှ)**

## တိုတိုထွာထွာပတ်စရာ

### ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဈေးကွက်အလားအလာဟောပြော

**မန္တလေး**  
 KBZSC က ကြီးမှူး၍ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဈေးကွက်အလားအလာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စတော့ရှယ်ယာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအကြောင်း ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ၇၈ လမ်းနှင့် ၃၄ လမ်းထောင့် ရတနာပုံစုပိစင်တာ စတုတ္ထထပ်ရှိ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

KBZSC မှ Investment Advisor ဦးစည်သူထွန်းက စတော့ ဈေးကွက် ဖြစ်ပေါ်လာပုံ စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက်တွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်ခြင်းအကျိုးအမြတ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ စတော့ဈေးကွက်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဟောပြောပြီး တက်ရောက်လာသောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။

**မောင်ပြည်သူ (မန္တလေး)**

### ပရဟိတဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

**မော်လမြိုင်ကျွန်း**  
 မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်ဗဟိုဌာနမှ ပရဟိတဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် က ကျိုက်ပိကွင်းကျောင်း ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း၌ ပြုလုပ်သည်။

မြို့နယ်ဗဟိုဌာနဖောင်ဒေးရှင်း တာဝန်ခံဆရာတော်များဖြစ်သော မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့ မဟာပုညဝဏ္ဏကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဇောတိကနှင့် စွန်းလွန်းကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ အာသဇတို့က သဘာဝဘေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် လူငယ်မောင်မယ်များ တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် ဩဝါဒချီးမြှင့်တော်မူသည်။

ဗုဒ္ဓဓမ္မဖောင်ဒေးရှင်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျိုက်ပိနယ်မြေရှိ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံပြီး သဘာဝဘေးနှင့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကွင်းဆင်းပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

**မော်ကျွန်းမြင့်အောင်**

**ဝေါ**  
 (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေအကြံ အလယ်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံး ပြိုင်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဝေါမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဒေါ်အိမာဟိန်းက ပြိုင်ပွဲကျင်းပရသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး ဝေါမြို့နယ် အထက ဝေါရှေ့ကျောင်းမှ အလယ်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၃ ဦး ပြည်ထောင်စုနေတိုမမေ့ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**အောင်မြတ်လင်း(ပြန်/ဆက်)**

**မေတ္တာ**  
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မေတ္တာမြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာန ခန်းမ၌ (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ အထိမ်းအမှတ်အကြံ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် အထက မေတ္တာကျောင်း၊ အထက(ခွဲ) တောင်သုံးလုံး ကျောင်းတို့မှ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၉ ဦးတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ဖြေဆိုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

**မေတ္တာ (ပြန်/ဆက်)**

## အနုပညာသတင်းများ



### အော်စကာဆုအတွက် အလားအလာပိုများလာတဲ့ Black Panther

လူစွမ်းကောင်းရုပ်ရှင်တစ်ကားဖြစ်တဲ့ “Black Panther” ဟာ လတ်တလောမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ ထင်ရှားတဲ့ အနုပညာထူးချွန်ဆုပေးပွဲတစ်ခုဖြစ်တဲ့ “Screen Actors Guild Awards” မှာ အဓိကထူးချွန်ဆုကို သိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီထူးချွန်ဆုကို ထပ်မံ ရရှိခဲ့ပြီးနောက်မှာတော့ အဆိုပါရုပ်ရှင်ဟာ လာမယ့် အော်စကာဆုပေးပွဲမှာလည်း ထူးချွန်ဆု ရရှိဖို့ရာ အလားအလာများလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက် တွေအရ သိရပါတယ်။

ယခုနှစ်ရဲ့ “Screen Actors Guild Awards” ဆုပေးပွဲကို ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္ဂနွေနေ့က ကျင်းပခဲ့ရာမှာတော့ “Black Panther” ဟာ တစ်နှစ်တာရဲ့ အကောင်းဆုံးသောရုပ်ရှင်အဖြစ် ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခံခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဂီတရုပ်ရှင်အပိုင်းမှာတော့ အကောင်းဆုံးရုပ်ရှင်အဖြစ် မင်းသား ဘရက်အလေကူးပါးလ်နဲ့ မင်းသမီး လေဒီဂါဂါတို့ ခေါင်းဆောင်ပါဝင်ထားတဲ့ရုပ်ရှင် “A Star is Born” က ဆွတ်ခူးခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

## တေးဂီတအဖွဲ့သစ် Treasure

ပိုင်ဂီအန်တာတိန်းမန်က အေဂျင်စီနဲ့ လက်တွဲကာ အနုပညာလူပုဂ္ဂိုလ်များမှ တွေ့လုပ်ဆောင်သွားမယ့် ကေပေါ့အမျိုးသားတေးဂီတ အဖွဲ့သစ်တစ်ဖွဲ့ကို လတ်တလောမှာတော့ စတင်မိတ်ဆက်လိုက်တာဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့ရဲ့ အမည်ကိုတော့ “Treasure” လို့ပေးထား

ကြောင်း လတ်တလောမှာမှ အတည်ပြု လိုက်တာဖြစ်တယ်လို့ အော့ကေပေါ့ဝဲ ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

“Treasure” မှာတော့ အဖွဲ့ဝင် ခုနစ်ဦး ပါဝင်နေတာဖြစ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တွေ

ကိုတော့ “Treasure Box” လို့အမည်ရတဲ့ အစီအစဉ်ကနေ ရွေးချယ်စုစည်းထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ လတ်တလောအချိန်အထိတော့ အဆိုပါအဖွဲ့ရဲ့ အနုပညာလူပုဂ္ဂိုလ်များမှ တွေ့လုပ်ဆောင်သွားမယ့် ပတ်သက်ပြီး ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ခြင်း မရှိသေးဘူးလို့လည်း သိရပါတယ်။

**တစ်ကိုယ်တော်**  
**တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ်**  
**တွေ့မြင်ရတော့မယ့်**  
**တေးမင်**



တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ ဖြစ်တဲ့ “SHINee” ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ တေးမင်ဟာ မကြာမီမှာ တစ်ကိုယ်တော်တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ် ပရိသတ်ရှေ့အရောက် ပြန်လာဖို့ရာ စီစဉ်ထားကြောင်း လတ်တလောမှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြား လာတာဖြစ်တယ်လို့ စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းက ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်မှာ အဖွဲ့ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီက တေးမင်အနေနဲ့ တစ်ကိုယ်တော်တေးသံရှင်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပြင်ဆင်နေပြီး လတ်တလောမှာတော့ နောက်ဆုံးအဆင့်အထိ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒီတေးအယ်လ်ဘမ်

သစ်ကိုတော့ လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးသွား မှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

လာမယ့်လအတွင်း ထုတ်လွှင့်သွားမယ့် တစ်ကိုယ်တော် တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ အတွင်း ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ “Move” တေးအယ်လ်ဘမ်ပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြန်လည်ထုတ်လွှင့်သွားမယ့် တေးမင်ရဲ့ တစ်ကိုယ်တော်တေးအယ်လ်ဘမ်လည်း ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

**အေးပြည် - စုစည်းသည်**



### ဂွမြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး အပါအဝင် ငါးဦး၊ ဂွမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ အငယ်တန်းစာရေး တစ်ဦးနှင့် မြေပွဲစားများကို အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဂွမြို့နယ်၊ ကင်းပုံကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ဆပ်သွားကျေးရွာအုပ်စု တို့တွင် အနီးဥယျာဉ်ခြံမြေများကို ရောင်းချရာ၌ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ငွေကြေးရယူခဲ့ခြင်းအပေါ် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူပေးပါရန် တိုင်ကြားစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်က အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ လွှဲပြောင်းပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်ကြားစာအရ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်က စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းစစ်ဆေးခဲ့ရာ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဂွမြို့နယ်၊ ကင်းပုံ ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ဆပ်သွားကျေးရွာအုပ်စုရှိ အနီးခြံမြေများ ရောင်းချသည့် ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကုမ္ပဏီတစ်ခုက လယ်ယာမြေကို အခြားနည်းဖြင့် အသုံးပြုခွင့်လျှောက်ထားခြင်း၊ လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိသူ အမည် ပြောင်းလဲပေးရန် လျှောက်ထားခြင်း၊ Special Power of Attorney များ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၇)ရရှိရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ဂွမြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်း ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးမင်းမင်းဇော်သည် မြေပွဲစားများထံမှ ငွေကျပ် ၃၅ သိန်းကို လည်းကောင်း၊ လ/ထ ဦးစီးမှူး၊ ဦးမောင်မောင်လွင်သည် မြေပွဲစားများထံမှ အမှုတွဲ တည်ဆောက်ရန်အတွက် ငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ မြေတိုင်းလုပ်ငန်းအတွက် ငွေကျပ် ၆၅ သိန်းနှင့် မြေတိုင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် GPS တစ်လုံးကို လည်းကောင်း၊ မြေတိုင်း-၄ ဦးကျော်နိုင်ထွန်းသည် မြေပွဲစားများထံမှ ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ကို လည်း ကောင်း၊ မြေတိုင်း-၄ ဦးသန့်ဇော်လင်းသည် ငွေကျပ် ရှစ်သိန်းကိုလည်းကောင်း၊ စာရင်းကိုင်-၄ ဒေါ်အေးအေးလွင်သည် ငွေကျပ် ၃၉၉၀၀၀ ကို

လည်းကောင်း၊ ဂွမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ အငယ်တန်း စာရေး ဦးစန်းယုအောင်သည် မြေပွဲစားများထံမှ ငွေကျပ် ၁၅၆၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ လက်ခံရယူခဲ့ခြင်းတို့သည် ရာထူးတာဝန်ကို အလွဲသုံးစားပြု၍ အဂတိလိုက်စားခြင်းဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂွမြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး၊ ဦးမင်းမင်းဇော်၊ လ/ထဦးစီးမှူး၊ ဦးမောင်မောင်လွင်၊ မြေတိုင်း-၄ ဦးကျော်နိုင်ထွန်း၊ မြေတိုင်း-၄ ဦးသန့်ဇော်လင်း၊ စာရင်းကိုင်-၄ ဒေါ်အေးအေး လွင်နှင့် ဂွမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ အငယ်တန်းစာရေး ဦးစန်းယုအောင်တို့အပေါ် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၆ အရ လည်းကောင်း၊ အချင်းဖြစ် ဥယျာဉ်ခြံမြေများရောင်းချခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် နှင့်ပတ်သက်၍ မြေပွဲစားများဖြစ်သည့် ဒေါ်ညွန့်ညွန့်သော်၊ ဦးအောင်နှင်းနှင့် ဦးရဲကျော်စွာ (ခ)ကျော်ကျော် (ခ)သားကြီး တို့သည် တောင်သူများထံမှ ငွေကျပ် ၂၆၅ ဒသမ ၀၆၈ သိန်းကို တောင်းခံရယူခဲ့ပြီး ဝန်ထမ်းများအား ငွေကြေးပေးခဲ့ကြခြင်းသည် ဝန်ထမ်းများ အဂတိလိုက်စားမှုဖြစ်စဉ်အပေါ် ပူးပေါင်းကြံစည်ခြင်း သို့မဟုတ် အားပေးကူညီခြင်းဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေး ပေါ်ပေါက်သဖြင့် ဒေါ်ညွန့်ညွန့်သော်၊ ဦးအောင်နှင်းနှင့် ဦးရဲကျော်စွာ (ခ) ကျော်ကျော် (ခ)သားကြီးတို့အပေါ် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၆/၆၃ အရလည်းကောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဂွမြို့နယ်ရှိစခန်း၌ ယနေ့ ရက်စွဲဖြင့် ပထမသတင်းပေးတိုင်ကြားချက်ဖွင့်လှစ်၍ တရားစွဲဆိုအရေးယူ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်မှ သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

### ပဲခူးမြို့ရှောင်လမ်းတွင် ဓာတ်ငွေ့ရည်များ တင်ဆောင်လာသည့်ယာဉ်တစ်စီး တိမ်းမှောက်

ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၂၈  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ် ပဲခူးမြို့ရှောင်လမ်းရှိ တံတားအမှတ်(၉/၁၀) ၌ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် ယာဉ်မောင်း အောင်သူ မောင်းနှင့် လာသည့် ဓာတ်ငွေ့ရည်များတင်ဆောင်လာသော တွဲကားသည် တံတား လက်ရန်းများကို တိုက်မိပြီး မြို့ရှောင်လမ်း၏ ညာဘက်တံတားအောက်သို့ ထိုးကျတိမ်းမှောက်ခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် ပဲခူးခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဟိန်းသူဟန် ဦးစီး၍ သန္ဓေတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦး၊ ပဲခူးမြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ခုနစ်ဦး၊ ဘုရားကြီးမြို့ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ရှစ်ဦး၊ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် သုံးစီး၊ ပဲခူးမြို့ရှိ ယာဉ်ထိန်းတပ် ဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်း၍ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ပဲခူးမြို့ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သီဟရာဇာ(ဘုရားကြီး)

### စစ်ကိုင်းမြို့၌ ကျောက်ဆွေးမြေတူးရာမှ မြေပြိုကျသဖြင့် သုံးဦးသေဆုံးပြီး တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

စစ်ကိုင်း ဇန်နဝါရီ ၂၈  
စစ်ကိုင်းမြို့နယ် ကျောက်တာကျေးရွာအုပ်စု တောင်ညိုရွာသစ်ကျေးရွာတွင် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျောက်ဆွေးမြေတူးရာမှ မြေပြိုကျမှု ဖြစ်ပွားပြီး သုံးဦးသေဆုံးကာ တစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ စစ်ကိုင်းမြို့ ရွှေမင်းပုံရပ်ကွက်နေ မစန်း၊ မောင်သူရ၊ မောင်ချက်ဖောင်းနှင့် မောင်ဝေလင်းထွန်းတို့သည် ယင်းနေ့နံနက်ပိုင်းက ထွေလာဂျီနစ်စီးဖြင့် ကျောက်ဆွေးမြေတူးရာမှ ကျောက်ကမ်းပါးပြိုကျသဖြင့် ပိမိကာ သုံးဦးမှာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးပြီး မောင်ချက်ဖောင်းမှာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာရရှိသဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်



# Times City ၏

## Jewellery & Luxury Mall တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ကြီးကျယ်ခမ်းနားဆုံးသော ကျောက်မျက်ရတနာ နှင့် ရွှေဆိုင်များ၊ Gold Stock Exchange၊ ကျောက်မျက်ရတနာနှင့် ရွှေစမ်းသပ်ခန်းများကို တစ်စုတစ်ဝေးတည်း ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ Branded ဆိုင်များကိုလည်း ပါဝင်ရောင်းချ သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

စိတ်ပါဝင်စားသော မိတ်ဆွေများအတွက် နေ့စဉ်နံနက် ၉း၀၀ နာရီမှညနေ ၅း၀၀ နာရီအထိ Information Centre အားဖွင့်လှစ်ပေးထားပါသဖြင့် မိတ်ဆွေများသိရှိလိုသည့် အချက်အလက်များ၊ ငှားရမ်း ဝယ်ယူလိုသည့် ဆိုင်ခန်းများအား လာရောက်ကြည့်ရှုစုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် Times City မိသားစုမှ အကောင်းဆုံးဝန်ဆောင်မှုများ၊ အထူးဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း သတင်းကောင်း ပါးအပ်ပါသည်။

Soft opening on 01 May 2019

ဆက်သွယ်ရမည့်လိပ်စာ	- Times City ၊ ဟံသာဝတီလမ်းနှင့်ကျွန်းတောလမ်းထောင့်၊	Website	- <a href="http://www.timescity.com.mm">http://www.timescity.com.mm</a>
	ကမာရွတ်/စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။	Facebook	- Times City Yangon - Myanmar
ဖုန်းနံပါတ်များ	- 09-765800800 , 09-764800800 , 09-5045777	Email	- timescityproject@gmail.com

# တင့်တယ်လှပသည့် ပြည်ထောင်စုသဏ္ဍာန်

## မောင်ငြိမ်းအေး

ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများသည် ရှေးဦးကာလက ညီရင်းအစ်ကိုမောင်ရင်းနှစ်ဆယ့်နှစ်မျိုးတော်စပ်ခဲ့ကြသည့် သွေးရင်းသားရင်းများ ဖြစ်ကြသည်ဟု အဆိုရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတည်း ဟူသော ပြည်ထောင်စုကြီး ဖြစ်တည်လာမှုနှင့် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်များ လူမျိုးစုများ ပြည်ထောင်စုအတွင်း ဆင်းသက်ပေါက်ဖွားလာကြသည်ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လေ့လာကြည့်မည်ဆိုပါက ဆွေမျိုးတော်စပ်ခုံကို ရှုမြင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

### ပထဝီအနေအထား

ကမ္ဘာလူသားများသမိုင်းတွင် လူတို့သည် ရေကြည်ရာ မြက်နုရာ ဒေသများသို့ ရှေးဦးကာလကတည်းက ပြောင်းရွှေ့အခြေချနေထိုင်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ လူသားတို့သည် သဘာဝအားဖြင့် ရေမြေကောင်းသည့် နေရာ၊ ဥတုသယာဇာတ မျှတသည့်နေရာ၊ သစ်ပင်သီးနှံများ ဖြစ်ထွန်းသည့်နေရာများကို ရေကြည်ရာမြက်နုရာ နေရာ ဟု ဆိုကြသည်။ ထိုနေရာများသို့ ရှေးဦးကာလက လူသားများ တရွေ့ရွေ့ပြောင်းရွှေ့အခြေချနေထိုင်ခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့အခြေချနေထိုင်ကြရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံဟု ခေါ်ဆိုမည့် ရေကြည်ရာမြက်နုရာ ဤဒေသလည်း ပါဝင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံဖြစ်တည်ရာဒေသသို့ ရှေးအတိတ်ကာလ များက မြန်မာတိုင်းရင်းသားများ ဖြစ်လာကြမည့် လူမျိုးစုများပြောင်းရွှေ့အခြေချ နေထိုင်ခဲ့စဉ်အချိန် ကာလမှ ယနေ့ထိတိုင်ပင် နိုင်ငံ၏ပထဝီဝင်အနေအထားမှာ ဤသို့ ဤပုံတည်ရှိခဲ့သည်။

### သိမှတ်ဖွယ်ရာ

နိုင်ငံဖြစ်တည်မှု အနေအထားအရ မြန်မာနိုင်ငံသည် တောင်ဘက်စွန်းဘုရင့်နောင်အထိ မြောက်ဘက်စွန်း ခါကာဘိုရာဇီတောင်အထိ မြောက်လတ္တီကျု ၉' ၃၀' နှင့် ၂၈' ၃၀' အကြား၊ အနောက်ဘက်အကျဆုံး မောင်တောမြို့အနီးမှ ကျိုင်းတုံအရှေ့ဘက်စွန်း မဲခေါင်မြစ်အနီးအထိ အရှေ့လောင်ဂျီကျု ၉၂' ၁၀' နှင့် ၁၀၁' ၁၁' အကြားတွင် တည်ရှိသည်။ မြောက်ယဉ်စွန်းတန်းသည် မဘီနီ၊ ကွတ်ခိုင်၊ တကောင်းနှင့် တီးတိန်မြို့များ အနီးမှ ဖြတ်သန်းသွားသည်။ မန္တလေးနှင့် ရန်ကုန်မြို့အနီးမှ ဖြတ်သန်းသွားသည့် အရှေ့လောင်ဂျီကျု ၉၆' မျဉ်းကြောင်းမှာ သိမှတ်ဖွယ်အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုလောင်ဂျီကျုပေါ်၌ နေတည်မတ်ချိန်ကို မြန်မာ့မွန်တည်စံတော်ချိန်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသောကြောင့် ဖြစ်သည်။

### ချောင်ချောင်ချိချိရှိ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်နေရာအကျယ်အဝန်းသည် အင်ဒိုချိုင်းနားကျွန်းဆွယ်၊ အရှေ့တောင်အာရှ၏

အနောက်ဘက်ဆုံးအပိုင်းတွင် တည်ရှိသည်။ အရှေ့တောင်အာရှတွင် ဒုတိယအကြီးဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး ဧရိယာစတုရန်းမိုင်ပေါင်း ၂၆၁၂၂၈ စတုရန်းမိုင် (ဧက ၁၆၇ သန်းကျော်) ကျယ်ဝန်းသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံထက် ပိုမိုကျယ်ဝန်းပြီး ဗြိတိန်နိုင်ငံထက် နှစ်ဆကျယ်ဝန်းသည်။ နိုင်ငံအကျယ်အဝန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏လူဦးရေအတွက် နှစ်ပေါင်းများစွာ လုံလုံလောက်လောက် ချောင်ချောင်ချိချိ ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ မြောက်ဘက်စွန်းမှ တောင်ဘက်စွန်းအထိ ၁၂၇၅ မိုင် ရှည်လျား၍ အရှေ့ဘက်မှ အနောက်ဘက်စွန်းအထိ အကျယ်ပြန့်ဆုံးသောနေရာသည် ၅၈၂ မိုင်ရှည်လျားသည်။ ကမ်းရိုးတန်းသည် အနောက်ဘက် နတ်မြစ်ဝမှ ဘုရင့်နောင်အထိ ၁၃၈၅ မိုင် ရှည်လျားသည်။



မြန်မာနိုင်ငံသည် အနောက်ဘက်တွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ မြောက်ဘက်နှင့် အရှေ့မြောက်ဘက်တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ အရှေ့ဘက်တွင် လာအိုနိုင်ငံနှင့်ထိုင်းနိုင်ငံဟူသည့် နိုင်ငံငါးနိုင်ငံနှင့် ထိစပ်လျက် ရှိသည်။ ယင်းအိမ်နီးချင်းငါးနိုင်ငံနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ နယ်နိမိတ်သည် မိုင်ပေါင်း ၃၈၀၀ ခန့် ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏တောင်ဘက်တွင် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်နှင့် မုတ္တမပင်လယ်ကွေ့တို့ ထိစပ်တည်ရှိနေသည်။

### မြတ်နိုးဖွယ်ရာသဏ္ဍာန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ပြည်နယ်ခုနစ်ခု၊ တိုင်းဒေသကြီး ခုနစ်ခုဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။ ပြည်နယ်များကို လက်ဝဲရစ်ကြည့်လျှင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့ မြင်းခွာပုံစံ ဝိုင်းပတ်ထားသည်။ အတွင်းအထက်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့ရှိသည်။ အတွင်းအောက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ

ကြီးနှင့် အောက်ဘက်ပိုင်းတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ရှိသည်။ ကမ္ဘာမြေပုံပေါ်တွင် ခေါင်း၊ ခါး၊ ခြေ၊ လက် အင်္ဂါစုံလင်ပြီးလှပသည့် လူသားပုံစံ အမိပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံသည် မြတ်နိုးဖွယ်ရာ အဆင်းသဏ္ဍာန်ရှိသည်။

### ဥပဓိရုပ်ကောင်း

မြန်မာနိုင်ငံပထဝီအနေအထားသည် လူနှင့် အဆင်းသဏ္ဍာန်တူသလို လူသားတစ်ဦးအသွင် ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်သည့် အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများနှင့်အလားတူသော သဘာဝအမွေကို ရရှိထားသည်။ နိုင်ငံကို တောင်တန်းကြီးများ၊ ကုန်းမြင့်ကြီးများ ဝိုင်းပတ်ထားသည်မှာ လက်ရုံးသဖွယ်ဖြစ်သည်။ ပဲခူးရိုးမတောင်တန်းကြီးမှာ အလယ်ကျောရိုးသဖွယ်ဖြစ်သည်။ ပင်မသွေးကြော

မြစ်ချောင်းတို့ကို ပိတ်ဆို့ကာဆီးလျက် ရေလျှော်တံခါးများ ရာနှင့်ချီ၍ တည်ဆောက်ပေးထားနိုင်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ ထုတ်လွှတ်ပေးလျက် ရှိသည်။ တောအထပ်ထပ်၊ တောင်အသွယ်သွယ်တွင် သစ်တောကြီးများ ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ အမြစ်မီးသစ်တော၊ အပူပိုင်းရွက်ပြတ်တော၊ မြောက်သွေတော၊ တောင်ပေါ်သစ်တော၊ ဒီရေတောများ ယနေ့ထက်တိုင် ရှင်သန် ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ နေရာဒေသအလိုက် ဆန်စပါးနှင့် အခြားသီးနှံများစိုက်ပျိုးရန် ကောင်းမွန်သော မြေဆီလွှာရှိသည်။ တောင်ဘက်ပိုင်းမှ အလွန်ရှည်လျား ကျယ်ဝန်းသည့် ပင်လယ်ပြင်ကြီးတွင် ရေသယံဇာတများ အမြောက်အမြားရှိပြီး မုတ်သုံရာသီကို ဖန်တီးပေးသည်။ ဥတုသုံးလီတွင် ဆောင်းရာသီ၌ မြောက်ဘက်မှ အေး၍ မြောက်သွေသော ကုန်းတွင်းလေစိုင်းများ တိုက်ခတ်ပြီး နွေရာသီတွင် နွေး၍မြောက်သွေသော လေစိုင်းများ၊ မိုးရာသီတွင် စွတ်စိုသော မုတ်သုံလေများ တိုက်ခတ်သည်။

မြန်မာ့ရေမြေတွင် အဖိုးတန် သဘာဝသယံဇာတများနှင့် တန်ဖိုးကြီး တွင်းထွက်ကျောက်မျက်ရတနာများ အမြောက်အမြားထွက်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသော ကျောက်စိမ်းရတနာသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အကောင်းဆုံး ဖြစ်သည်။ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များ အမြောက်အမြား ထွက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် လူဦးရေနှင့် လိုက်လျောညီစွာ ချောင်ချောင်လည်လည် နေလောက်အောင် ကျယ်ဝန်းသောကြောင့် အနာဂတ်တိုးတက်လာမည့် လူဦးရေပြဿနာနှင့် စားဝတ်နေရေးပြဿနာအတွက် ပူပန်စရာမရှိချေ။ ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးရန် ကောင်းမွန်သော မြေနေရာများ၊ သစ်တောနှင့် မြေလွတ်မြေလပ်များ ပေါများကြွယ်ဝသဖြင့် လူသားအရင်းအမြစ်၊ အရင်းအနှီး၊ နည်းပညာများ ပေါင်းစပ်လိုက်ပါက နိုင်ငံစွံမြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။

### သဘာဝလက်ဆောင်များ

ရေခဲဆီးနှင့်များဖုံးအုပ်နေသော တောင်တန်းများ၊ လျှိုမြောင်များမှ ရစ်စွေစီးဆင်းလာသည့် မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင်များသည် အလွန်တရာဆန်းကြယ်ပြီး အလွန်တရာမှ သာယာလှပနေသည်။ ရင်အုံသဖွယ် မိုမောက်နေသည့် ပေ ၃၀၀၀ မှ ၅၀၀၀ အတွင်းရှိသော ရှမ်းကုန်းမြေမြင့်ကြီးမှာ ကြီးမားကျယ်ပြန့်ပြီး စိမ်းစိုလှပသွယ်တန်းနေသည်။ ထိုကုန်းပြင်မြင့်ပေါ်တွင် အပြောကျယ်သည့် တောင်ပေါ်ပင်လယ်ဟု ခေါ်ဆိုရမည့် အင်းလေးကန်ကြီးသည် လှေကိုလက်ဖြင့် မလှော် မြေဖြင့်လှော်သည့် အင်းသူ အင်းသားများ နေထိုင်ရာဒေသ ဖြစ်သည်။ ဟိမဝန္တာတောင်စွယ်မှ ဆင်းသက်လာသော အနောက်ဘက် တောင်တန်းများဖြစ်သည့် ပတ်ကျိုင်တောင်၊ နာဂတောင်၊ ချင်းတောင်နှင့် ရခိုင်ရိုးမတောင်တို့သည် တောင်တင်း ခိုင်မာသည့် ပဲခူး၊ လက်ရုံးသဖွယ် ဖြစ်သည်။ ပြည်ဝမ်းသဖွယ်ဖြစ်သည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသတို့သည် အချက်အချာကျသည့် ဒေသများဖြစ်သည်။ ဧရာဝတီမြစ်ကြီးသည် စတင်ဖြစ်တည်ကတည်းက တစ်နှစ်လျှင် ပေ ၂၀၀၊ နှစ်စစ်ရာလျှင် သုံးမိုင်နှုန်းဖြင့် နန်းမြေများပိုချပေးလျက်ရှိရာ ဆန်စေ့စပါး ပေါများကြွယ်ဝသည့် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဖြစ်ပေါ်လာသည်။

### ပေါများကြွယ်ဝမှုတ

မြန်မာပြည်တစ်ဝန်းတွင် အသွယ်သွယ်သော

မြစ်ချောင်းတို့ကို ပိတ်ဆို့ကာဆီးလျက် ရေလျှော်တံခါးများ ရာနှင့်ချီ၍ တည်ဆောက်ပေးထားနိုင်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ ထုတ်လွှတ်ပေးလျက် ရှိသည်။ တောအထပ်ထပ်၊ တောင်အသွယ်သွယ်တွင် သစ်တောကြီးများ ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ အမြစ်မီးသစ်တော၊ အပူပိုင်းရွက်ပြတ်တော၊ မြောက်သွေတော၊ တောင်ပေါ်သစ်တော၊ ဒီရေတောများ ယနေ့ထက်တိုင် ရှင်သန် ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ နေရာဒေသအလိုက် ဆန်စပါးနှင့် အခြားသီးနှံများစိုက်ပျိုးရန် ကောင်းမွန်သော မြေဆီလွှာရှိသည်။ တောင်ဘက်ပိုင်းမှ အလွန်ရှည်လျား ကျယ်ဝန်းသည့် ပင်လယ်ပြင်ကြီးတွင် ရေသယံဇာတများ အမြောက်အမြားရှိပြီး မုတ်သုံရာသီကို ဖန်တီးပေးသည်။ ဥတုသုံးလီတွင် ဆောင်းရာသီ၌ မြောက်ဘက်မှ အေး၍ မြောက်သွေသော ကုန်းတွင်းလေစိုင်းများ တိုက်ခတ်ပြီး နွေရာသီတွင် နွေး၍မြောက်သွေသော လေစိုင်းများ၊ မိုးရာသီတွင် စွတ်စိုသော မုတ်သုံလေများ တိုက်ခတ်သည်။

မြန်မာ့ရေမြေတွင် အဖိုးတန် သဘာဝသယံဇာတများနှင့် တန်ဖိုးကြီး တွင်းထွက်ကျောက်မျက်ရတနာများ အမြောက်အမြားထွက်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသော ကျောက်စိမ်းရတနာသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အကောင်းဆုံး ဖြစ်သည်။ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များ အမြောက်အမြား ထွက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် လူဦးရေနှင့် လိုက်လျောညီစွာ ချောင်ချောင်လည်လည် နေလောက်အောင် ကျယ်ဝန်းသောကြောင့် အနာဂတ်တိုးတက်လာမည့် လူဦးရေပြဿနာနှင့် စားဝတ်နေရေးပြဿနာအတွက် ပူပန်စရာမရှိချေ။ ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးရန် ကောင်းမွန်သော မြေနေရာများ၊ သစ်တောနှင့် မြေလွတ်မြေလပ်များ ပေါများကြွယ်ဝသဖြင့် လူသားအရင်းအမြစ်၊ အရင်းအနှီး၊ နည်းပညာများ ပေါင်းစပ်လိုက်ပါက နိုင်ငံစွံမြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။

### တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး

ဤသို့သောမြန်မာနိုင်ငံ၏ နယ်နိမိတ်အပိုင်းအခြားနှင့် ကောင်းမွန်သော ပထဝီဝင်အနေအထားများသည် နိုင်ငံ၏အချုပ်အခြာအာဏာ ပြန့်ပွားတည်ရှိရာအပိုင်း အခြားကို ဖော်ညွှန်းပြဆိုနေခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အနေဖြင့် ဤကမ္ဘာမြေပေါ်တွင် ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားစွာဖြင့် ရပ်တည်နေနိုင်ရန် နိုင်ငံပိုင်နက်နယ်နိမိတ် အခိုင်အမာ တည်ရှိနေရန် လိုအပ်သည်။ နှစ်သက်ဖွယ်၊ ကောင်းမွန် ဖွယ်ဖြစ်သော ပထဝီဝင်အနေအထားများ ထာဝရရှင်သန် ဖြစ်ထွန်းနေစေရန် ထိုနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး အသက်ဝင်နေရန် လိုအပ်သည်။ နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲနေမှသာ နိုင်ငံ၏ နယ်နိမိတ်၊ နိုင်ငံ၏နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ပထဝီအနေအထားများ အစွန်ရည်တည်မြဲနေမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲမှုမရှိလျှင် နိုင်ငံ၏ နယ်နိမိတ်အပိုင်းအခြားနှင့် ပထဝီအနေအထားများ ပျက်ယွင်းသွားနိုင်ဖွယ်ရာရှိသည်။

### တစ်စိတ်တစ်ဝမ်းတည်း

အစဉ်ထာဝရ တည်တံ့ခိုင်မြဲခဲ့သော နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာ ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ဝင့်ထည်စွာ တည်ရှိလိုပါက နိုင်ငံ၏ မြတ်နိုးဖွယ်ရာပထဝီအနေအထားများ ပျက်ယွင်းမှုမဖြစ်စေလိုပါက ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်သည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး အင်အား တောင့်တင်းခိုင်မာ၍ ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်း မှီတင်း နေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအားလုံး တစ်စိတ်တစ်ဝမ်းတည်း ဖြစ်တည်နေဖို့ လိုအပ်ပါသည်။ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီတည်တံ့ခိုင်မြဲခဲ့သည့် နေချင်စဖွယ် ကောင်းမွန်သော ပြည်ထောင်စုကြီး၏ တင့်တယ်လှပသော လူသားသဏ္ဍာန် အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများ ကျိုးပဲ့ပျက်စီးမသွားစေရေး ညီညွတ်မှုဖြင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

**နှစ်ပေါင်းထောင်ချီတည်တံ့ခိုင်မြဲခဲ့သည့် နေချင်စဖွယ် ကောင်းမွန်သော ပြည်ထောင်စုကြီး၏ တင့်တယ်လှပသော လူသားသဏ္ဍာန် အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းများ ကျိုးပဲ့ပျက်စီးမသွားစေရေး ညီညွတ်မှုဖြင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။**

# NMRC စီမံကိန်း ဖြစ်နိုင်ခြေဆန်းစစ်လေ့လာမှု အစီရင်ခံစာတင်ပြခြင်းနှင့်စစ်လျဉ်းသည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

**မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၀**  
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မန္တလေး-လားရှိုး လမ်းမကြီးဘေးရှိ မြေဧရိယာ ၁၀၀၀၀ ခန့်ပေါ်တွင် လူမှုစီးပွားရေး မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးကို အခြေခံသော အပန်းဖြေဝန်ဆောင်မှုဖြစ်သည့် New Mandalay Resort City စီမံကိန်းနှင့် စစ်လျဉ်း၍ Feasibility Study ကို Surbana Jurong International Consultants Co.,Ltd. က ရှင်းလင်းသည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်လွဲ ၂ နာရီတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးတွင် စီမံကိန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က အဖွဲ့အမှတ်စဉ်အရ တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ NMRC စီမံကိန်းကို ပြည်ထောင်စုအဆင့်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားရန် Steering Committee ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် စတင်ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ Steering Committee အဖွဲ့ဝင်များက စီမံကိန်းဆိုင်ရာ Vision, Process, Concept စတဲ့ မူဝါဒနှင့် အကောင်အထည်ဖော်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီး ချမှတ်ပေးထားပါကြောင်း၊ NMRC စီမံကိန်းအား စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် EOI ခေါ်ယူရွေးချယ်ခံရသည့် Prefer Bidders, Developer သုံးဖွဲ့ကို ပူးပေါင်းစေပြီး Feasibility Study လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို Surbana Jurong အဖွဲ့အား Consultant Firm

အဖြစ် လုပ်ငန်းအပ်နှံဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်း၏ Feasibility Study လုပ်ငန်းကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးဆောင်ကြပ်မတ်ပြီး ခုနစ်လခန့် အချိန်ယူ၍ Surbana Jurong နှင့် Developer သုံးဖွဲ့တို့နှင့်အတူ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ Myanmar Sustainable Development Plan (MSDP) တွင် နိုင်ငံတော်

အဆင့် ဆောင်ရွက်မည့်စီမံကိန်းအဖြစ် Project Bank တွင် ယခု New Mandalay Resort City စီမံကိန်း ပါဝင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနများ အနေဖြင့် ကဏ္ဍအလိုက် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နယ်မြေဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်လမ်း၊ ရေပေးရေး၊ လျှပ်စစ်စီး၊ ဆက်သွယ်ရေး စသည်တို့ကိုလည်း ချိတ်ဆက်ပံ့ပိုးပေးနိုင်သည့် အချက်များနှင့် မူဝါဒလုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခု NMRC စီမံကိန်းသည် နိုင်ငံတော်၊ ပုဂ္ဂလိကရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတွေ့သာမက ပြည်သူလူထုပါ အကျိုးရှိစေမည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းဖြစ်ရန် မျှော်မှန်းပြီး အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်မောင်က New Mandalay Resort City စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် Surbana Journg မှ တာဝန်ရှိသူက New Mandalay Resort City စီမံကိန်း Feasibility Study Report နှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြမှုအပေါ် ကဏ္ဍအလိုက် အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

# တိုင်းရင်းသားအလှမယ်ရွေးချယ်ပွဲ နောက်ဆုံးပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် ညပိုင်းတွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်

**ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀**  
 မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ကြီးမှူး၍ မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြပွဲနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေးပွဲတော်အဖြစ် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်၏ စတုတ္ထနေ့ကို ဆက်လက်ကျင်းပလျက်ရှိပြီး Miss Ethnic Myanmar ၏ နောက်ဆုံးပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့် တိုင်းရင်းသားအလှမယ်ရွေးချယ်ပွဲကိုပွဲတော် ပဉ္စမနေ့ညပိုင်းတွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပွဲတော်သတင်းပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ သိရသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် စတုတ္ထနေ့ပွဲတော်တွင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များ၏ ပြခန်းများနှင့် ဒေသအလိုက် သဘာဝတန်ဖိုးမြှင့် ထုတ်ကုန်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ဒေသအလိုက် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ ခရီးသွားဒေသများနှင့်အထင်ကရနေရာများ၊ ဒေသထွက်ကုန် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်း အရောင်းပြခန်းများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာစားသောက်ကုန်အရောင်းဆိုင်ခန်းများသို့ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသူများနှင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

“သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်တွင် မြန်မာပြည်ဒေသအနှံ့အပြားမှ မြန်မာတိုင်းရင်းသား ၁၃၅ မျိုးတို့၏ ရိုးရာ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့၊ အဝတ်အထည်နှင့်စားသောက်ကုန်များ၊ စာပေ၊ ဝိတုတရိယာများ၊ ရိုးရာဓလေ့လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ တိုင်းရင်းဆေးများ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအလိုက် သမိုင်း၊ လွတ်လပ်ရေးအတူကြိုးပမ်းရယူခဲ့ကြသည့် သမိုင်းများ၊ စာအုပ်စာပေများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဒေသထွက်ကုန်များကို ခင်းကျင်းပြသထားသည်။

“သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကို မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်း



ရန်ကုန် မြို့၊ တာမွေမြို့နယ် ကျိုက္ကဆံ ရိုးရာ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်အထိ ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်း - သန့်ဇင်ဝင်း၊ ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်

**တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအတွက် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြု ပညာဒါန ဟောပြောပွဲကျင်းပ**

စစ်ကိုင်း ဇန်နဝါရီ ၂၀။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လတွင် ကျင်းပမည့် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲသို့ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြု ပညာဒါနဟောပြောပွဲများကို ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်နှင့် ၂၇ ရက်တို့တွင် စစ်ကိုင်းပညာရေးကောလိပ် အထက(၁) စစ်ကိုင်း၊ အထက(၃) စစ်ကိုင်း၊ မြို့တော်ခန်းမ နှင့် ထူပါရုံစေတီအတွင်းရှိ ဓမ္မာရုံများ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပညာဒါန ဟောပြောပွဲဖွင့်ပွဲကို စစ်ကိုင်းမြို့အထက(၁) အသစ်ယာခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်သောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ကြားပို့ချပေးမည့် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ကောလိပ်အသီးသီးမှ အငြိမ်းစားပါမောက္ခချုပ်၊ ပါမောက္ခ၊ တွဲဖက်ပါမောက္ခ၊ ကထိကများက ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ပုံစံသစ်ဖြင့် ဖြေဆိုရမည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဘာသာရပ်များအား ဖြေဆိုပုံဖြေဆိုနည်းများအား သင်ကြား ပို့ချပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၀၀၀ ခန့်အား နေရာငါးခုခွဲ၍ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**နိုင်ထွန်း - TGI**

**ဂုဏ်ရည် ဆေးတို့က်**

ဂရင်ဂျီနာ၊ အတွင်းအပြင်လိပ်ခေါင်းရောဂါ၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုကျဆေး၊ ဆီးကျိတ်ရောဂါ၊ အဆစ်ရောင်ကိုက်လေးဖက်နာ၊ အဆီကျဆေး၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ ချောင်းဆိုးရင်ကျပ်၊ အသည်းရောဂါ၊ အရိုးအကြောရောဂါ၊ ဆီးရောဂါ၊ အဖျားရောဂါ၊ အကျိတ်ရောဂါအတွက် အစွမ်းထက်ဆေးများကို ပင်ရင်းလိပ်စာနှင့် အမြို့မြို့ဆေးဆိုင်တိုင်းတွင် ရရှိနိုင်ပါသည်။

ဈ(၂)၊ သာယာကုန်းလမ်း၊ နံ့သာကုန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မှ အထက်ပါရောဂါများအတွက် အစွမ်းထက်တိုင်းရင်းဆေးများရရှိနိုင်ပါသည်။

အချိန် - နံနက်(၁၀:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၅:၀၀)နာရီအထိ (တနင်္ဂနွေနေ့ပိတ်သည်။)  
 ဖုန်း - ၀၉ ၇၇၇၇၇ ၃၃၁၄၊ ၀၉ ၇၇၇၇၇ ၃၃၁၅၊ ၀၁ ၆၄၁၅၀၁၊ ၀၉ ၉၇၀၀၅၀၀၅၀







# အထူးလှိုက်လှဲစွာဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ တောင်ကြီးခရိုင်၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ အင်းလေးဒေသ၊ မိုင်းသောက်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မိုင်းသောက်-ပထမစာသင်တိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ရှမ်းပြည်နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဝိနယဒီဂရုတစာပွဲတော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ အင်းလေးဒေသ ပရိယတ္တိ သာသနာပါလကစာပွဲတော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ မိုင်းသောက်-ပထမနိကာယကျောင်းတိုက်များ၏ သြဝါဒါစရိယ ဖြစ်တော်မူသော **ဘဒ္ဒန္တသုမင်္ဂလာဘိဝံသ(စ-အ-ဓမ္မာစရိယ)အရှင်သူမြတ်** အား ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ရက် (၇၁)နှစ်မြောက်(လွတ်လပ်ရေးနေ့)တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁/၂၀၁၉)ဖြင့် **“အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု”** ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းခံရသဖြင့် အထူးဝမ်းမြောက် ဂုဏ်ယူကြည်ညိုကြောင်းနှင့် ဆရာတော်ကြီး သက်ရှည်ကျန်းမာစွာဖြင့် သာသနာတော်အကျိုး၊ ဘာသာအကျိုးကို ဆတတ်တိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း လေးမြတ်စွာ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

**တပည့်များဖြစ်ကြသော**  
**သလဲဦးခွဲခြမ်း၊ ခေါင်တိုင်ဝိဇ္ဇာလယ၊ တုံးလည်၊**  
**ရွာမ-သီရိမင်္ဂလာရှေ့ကျောင်း၊ ခေါင်တိုင်-ဆုတောင်းပြည့်**  
**အင်းလေးဒေသ**

**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန**  
**ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန**  
**Regional Development Project for Poverty Reduction Phase II (Water Sector)**  
**(နည်းပညာနှင့်ဘဏ္ဍာရေးအဆိုပြုလွှာများတင်သွင်းရန်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း)**

၁။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ JICA ODA Loan (Agreement MY-P17)ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အောက်ဖော်ပြပါမြို့နယ်များရှိ ရေပေးရေးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများအတွက် အဆိုပြုလွှာများတင်သွင်းရန် တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအား ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

**Lot A1: Detailed Design of Township Water Supply Systems**

စဉ်	မြို့အမည်	လုပ်ငန်းအမျိုးအစား	မှတ်ချက်
Part A	သံဖြူဇရပ်(မြန်ပြည်နယ်)၊ လောင်းလုံနှင့်ဘုတ်မြို့(တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)၊ ကြီးပင်ကောက်(ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)	(a) Topographic, geotechnical, hydrogeological and water quality surveys (b) Preliminary design (c) Detailed design, drawings and specifications (d) Cost estimates and Bills of Quantities	
Part B	မော်လမြိုင်(မြန်ပြည်နယ်)	(a) Topographic, geotechnical, hydrogeological and water quality surveys (b) Preliminary design	

၂။ စိတ်ဝင်စားသူလုပ်ငန်းရှင်များသည် နည်းပညာနှင့်ဘဏ္ဍာရေးအဆိုပြုလွှာ (Technical and Financial Proposals)များကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ပြင်ဆင်ပြီး နေ့စဉ် မနက် ၁၀:၀၀ နာရီမှ မနက် ၅:၀၀ နာရီအထိ အောက်ဖော်ပြပါ လိပ်စာသို့ (၁-၂-၂၀၁၉) ရက်နေ့ အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာမှ အီးမေးလ်ဖြင့် (၁၀:၀၀) နာရီအထိ အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာသို့ တင်သွင်းရမည်ဖြစ်သည်။

၃။ သိရှိလိုသည့်အချက်အလက်အား အီးမေးလ်လိပ်စာ- drdws@oda.gov.mm သို့ (၀၂-၂၀၁၉) ရက်နေ့ အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာမှ အီးမေးလ်ဖြင့် တောင်းဆိုနိုင်ပါသည်။ Pre Proposal Meeting အား (၀၂-၂၀၁၉) ရက်နေ့ နံနက် (၁၀:၀၀) နာရီတွင် အောက်ဖော်ပြပါနေရာတွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

၄။ အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ပြုစုထားသော တင်သွင်းစာတမ်း (Bidding Document သို့မဟုတ် Request for Proposal-RFP) အား ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၃၆)၊ ဝန်ထမ်းတိုက် ၀၆၇-၄၁၆၅၅၊ ၀၆၇-၄၁၆၅၇ သို့ ဆက်သွယ်၍ ရုံးခန်းအတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

တင်သွင်းစာတမ်းနှင့်စီစဉ်ရေးဆွဲမှု  
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

**Notice for Change of registration distributors**

Notice is hereby given that the official registration distributor has been changed for the following pesticides distributed by Myanmar Awba Group Co; Ltd. to Myanmar Kaung Thu Kha Co; Ltd.

No	Trade Name	Active Ingredient	Registration Type	Registration Number	Registration distributors	
					Old	New
1	Pandan 70WDG	Emamectin Benzoate 5% + Chlorfenapyr 2%	Provisional	P2018-2662	Myanmar Awba Group Co; Ltd.	Myanmar Kaung Thu Kha Co; Ltd.

Myanmar Kaung Thu Kha Co., Ltd. invites objections to Co-secretary, Pesticide Registration Board, Plant Protection Division, West Gyogone, Insein Township, Yangon from all parties within a period of fourteen (14) days from the publication of this notice. If no objections are received within the period prescribed, parties mentioned above shall proceed with the completion of formalities recorded with the Pesticide Registration Board.

Myanmar Kaung Thu Kha Co., Ltd. No.95-A, Kyaik Wine Pagoda Road, 8<sup>th</sup> Mile, Mayangone Township, Yangon.

**ပိုးသတ်ဆေးဖြန့်ဖြူးသူပြောင်းလဲကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း**

ပြည်ပထုတ်လုပ်သူ Eastchem Company Limited မှ မြန်မာနိုင်ငံပိုးသတ်ဆေး မှတ်ပုံတင် အဖွဲ့တွင် မှတ်ပုံတင်ထားသော အောက်ဖော်ပြပါပိုးသတ်ဆေးများကို ပြည်တွင်း မူလဖြန့်ဖြူးသူ Myanmar Awba Group Co; Ltd. မှ Myanmar Kaung Thu Kha Co; Ltd. သို့ ဖြန့်ဖြူးသူ ပြောင်းလဲ၍ တင်သွင်း ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။

စဉ်	ကုန်သွယ်မှုအမည်	အဆိပ်ရိပ်ပစ္စည်းအမျိုးအစား	မှတ်ပုံတင် အမျိုးအစား	မှတ်ပုံတင် အမှတ်
1	Pandan 70WDG	Emamectin Benzoate 5% + Chlorfenapyr 2%	Provisional	P2018-2662

သို့ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါဖြန့်ဖြူးသူပြောင်းလဲခြင်းကို ကန့်ကွက်လိုပါက တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး မြန်မာနိုင်ငံ ပိုးသတ်ဆေးမှတ်ပုံတင်အဖွဲ့၊ သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ၊ အောက်ကြို့ကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့၊ (၁၄) ရက် အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လိပ်စာ- Myanmar Kaung Thu Kha Co., Ltd.  
အမှတ် ၉၅-အေ၊ ကျိုင်းတုံရင်းဘုရားလမ်း၊ ၈ မိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

**“ပက်ရှင်ဇေ” စက်ရုံပိုင်ဆိုင်မှု & Design School**

သင်ကြားမည့်ဘာသာရပ်များ အခြေခံအမျိုး(၃၀)လက်မနည်း အခြေခံစက်နည်းမှစ Pattern ဆွဲနည်းဖြင့် အခြေခံအင်္ကျီ (၁၄)မျိုး၊ စကပ် (၈)မျိုး၊ ဘောင်းဘီ၊ လက်ပုံစုံ (၆)မျိုး စွဲနည်းတို့ကို သင်ကြားပေးပါသည်။

သင်တန်းကြေး - ၅၀၀၀/- (အတတ်သင် ၂၀၀၀)  
Ph-09-425328029, 09-964253280  
လိပ်စာ- နိုလ်လရောင်လမ်း၊ ကြည့်စုရပ်ကွက်၊ ခေါင်ဖြူ၊ ရန်ကင်းမြို့။

**အိမ် / တိုက်ခန်း အငှားချလို့သူများ**

**ဆက်သွယ်ပါ။ အိမ်ငှားများရှိပါသည်။**

(ပြည်ရွေ့ခေါ်ဆိုခြင်းဖြင့် အကျိုးရရှိစေရန်)

**Tel: 09-31465160, 09-42510833**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း**

ရန်ကင်းမြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် (၈)ရပ်ကွက်၊ မဟာသီရိလယ်လမ်း (၂) ခန်းတွဲ (၇)ထပ်တိုက်၊ တိုက်အမှတ် (၃၁)၊ အခန်း (အေ-၅၊ ၄၀၀) စတုတ္ထထပ်၊ ၅၅၅ (ဝဲဘက်) တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ဦးမျိုးမင်းသန့် [၁၄/ပမန (နိုင်) ၀၀၆၂၆၂] နှင့် ဒေါ်မြင့်မြင့်မော် [၁၄/ပမန (နိုင်) ၀၀၂၆၀၆] တို့မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံလျက် အပြီးအပိုင် ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းလာသည့်အလျောက် ဒေါ်မြင့်မြင့်မော် [၄/မကန (နိုင်) ၀၀၄၄၀၃] ရန်ကင်းမြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် (၈)ရပ်ကွက်၊ မဟာသီရိလယ်လမ်း၊ အမှတ် (၃၅/ဘီ)၊ ၆၅၅ တွင် နေထိုင်သူမှ စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်၍ ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်လိုပါက လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

**ဒေါ်မြင့်မြင့်မော်**  
**ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၅၆၄၆၄၄**

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**

မုံရွာမြို့နယ်၊ ဓတက္ကနိစ္စ၊ အထက (ခ) အထက (ခ) (B) မှ မေမေရီထွန်း၏ ဝင်ရောက်မှုအား နှုတ်ချပေးပြီး ဦးထွန်းလင်း [၅/မရန (နိုင်) ၀၀၀၂၁၁] သည် တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ဦးထွန်းလင်း**

**သမီးအဖြစ်မှစွန့်လွှတ်ခြင်း**

တောင်ဒဂုံမြို့နယ်၊ သုံးခွရပ်ကွက်နေ ဦးသိန်းထွန်း [၁၂/ဒဂုံ (နိုင်) ၀၂၆၄၃၂]၊ ဒေါ်သန်းကျင် [၁၂/လကန (နိုင်) ၀၅၈၄၈၅] တို့၏ သမီးဖြစ်သူ မအေးသီတာထွန်း [၁၂/ဒဂုံ (နိုင်) ၀၂၆၄၃၅] သည် မိဘများ အရှက်ရ စိတ်ဆင်းရဲအောင် ပြုလုပ်သဖြင့် ၂၈-၁-၂၀၁၉ ရက်မှစ၍ သမီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ ၎င်းသည် မိဘပိုင် မည်သည့် ပစ္စည်းနှင့်မျှ မသက်ဆိုင်တော့ပါ။ ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော မည်သည့်ကိစ္စများကိုမူ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည် ခံပါ။

**ဒေါ်သန်းကျင်**

**English Language Centre**

**RESEARCHERS**

**Foundation & Speaking Course**

Start Date	Class	Time	Duration
5.2.2019	Evening Tue, Wed, Thur	(6:00 to 8:00)PM	4 months

အမှတ်(၅၆)၊ ၅-လွှားအုံ၊ နိုလ်လရောင်လမ်း၊ ကြည့်စုရပ်ကွက်၊ ခေါင်ဖြူ၊ ရန်ကင်းမြို့။  
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၁၆၂၅၀၁၊ ၀၁-၂၅၃၃၂၀၊ ၀၉-၅၆၀၀၂၅၇

**ဥတုရာသီ တောကိုမို၏**

**ဖခင်အမည်မှန်**

မုံရွာမြို့နယ်၊ ပုရစ်ကျွန်းကျေးရွာ၊ အထက (ခ) နဝတန်းမှ မနန်းအခြည်ဖို၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးတင်ဦး [၁၄/မရန (နိုင်) ၀၀၄၄၀၆၅] ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ဦးတင်ဦး**

**ဖခင်အမည်မှန်**

မုံရွာမြို့နယ်၊ ပုရစ်ကျွန်းကျေးရွာ၊ အထက (ခ) နဝတန်းမှ မနန်းအခြည်ဖို၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးတင်ဦး [၁၄/မရန (နိုင်) ၀၀၄၄၀၆၅] ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ဦးတင်ဦး**

စဉ်	လျှောက်ထားသူ				လျှောက်ထားရမည့်			
	အမည်	မှတ်ပုံတင်	မြို့နယ်	မြေတိုင်း	မြေတွက်	မြေအမည်ပေါက်	လိပ်စာ	လျှောက်ထားရမည့် အကြောင်းအရာ
၁။	ဦးသိန်းထွန်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၂။	ဒေါ်သန်းကျင်	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၃။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၄။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၅။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၆။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၇။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၈။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၉။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၀။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၁။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၂။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၃။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၄။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၅။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၆။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၇။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၈။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၁၉။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်
၂၀။	ဦးထွန်းလင်း	၁၂/ပထမမြို့နယ်	လှိုင်သာယာ	၂၄	၂၄	၂၄	၂၄	ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းတိုက်

**ရွှေစည်**

**အိမ်ပြောင်း အိမ်ရွှေနှင့်**

**ကုန်တင်စနစ်ဆောင်ရွက်**

**လုပ်သားပါ ညှိနှိုင်းရေးဖြင့်**

**ဝန်ထောင်မှပေးသည်။**

**09-73122029, 09-795669534**

**STAR**

**ဒဂုံပြည် အကျဉ်း**

**တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊**

**ဆိပ်ကမ်းရှိ ငြိမ်းတက်များ**

**ဝယ်လိုသည်။**

**09-43088052**

**09-260660405**

**09-421067330**











# KER

Kabar Aye Executive Residence

Special thanks of gratitude to everyone for continued support and encouragement.

The completion of **KABARAYE EXECUTIVE RESIDENCE** could not have been accomplished without the continuous support of all the prestigious and outstanding companies.

ရန်ကုန်မြို့ ၂၉ ထပ် အမြင့်ရှိ KER Kabaraye Residence ကို အောင်မြင်စွာတည်ဆောက်ပြီး၊ လူနေခွင့် BCC ရရှိအောင် ဝိုင်းဝန်းကူညီခဲ့ကြတဲ့ နိုင်ငံတကာ နှင့် မြန်မာကုမ္ပဏီများ၊ အစဉ်တစိုက် ဝယ်ယူအားပေးကြတဲ့ Customerများကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း မှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

No. 65, Kabar Aye Pagoda Road Mayangone Township, Yangon.  
0951 66 291 / 09 5124682/ 09 799996655

[www.kerresidence.com](http://www.kerresidence.com)



## CONGRATULATIONS!!!



Congratulations for successful completion of prestigious condominium "Kabaraye Executive Residence" Proud to be a Bored Piling and Diaphragm Wall Contractor in the project with high standards.

From,  
SEAFCO(Myanmar) Co.,Ltd.



## CONGRATULATIONS!!!

*"Kabaraye Executive Residence"*

*I'm glad you reached the top of the hill.  
Proud to be a supplier for KOHLER sanitary wares in the project with qualitative standards*



## Congratulations

for impressive achievements and completion of prestigious project "Kabaraye Executive Residence". We are proud of you for your accomplishments and to support key parts of your project with our high value SCG Concrete and high standard SCG Post-tension system.



## Congratulations!!!

We are grateful for your success in the completion of your luxury condominium. Electrolux is proud to be a supplier for home appliance in this project with European standard quality.

Shape living for the better



**New Zealand Scholarships 2020 selection round**

Find more out at: [NZSCHOLARSHIPS.GOV.NZ](http://NZSCHOLARSHIPS.GOV.NZ)

**Call for application now!**

NEW ZEALAND SCHOLARSHIPS  
BUILDING LEADERS CAREERS COUNTRIES

**Online application open on 1<sup>st</sup> February 2019**  
**Application Deadline 14<sup>th</sup> March 2019 - 12.00 pm NZ time**  
**Scholarships Seminars**

Kalay- 27 <sup>th</sup> January	Yangon- 2 <sup>nd</sup> February	NPT- 8 <sup>th</sup> February
Dawei- 13 <sup>th</sup> February	Mandalay- 17 <sup>th</sup> February	Myikyina- 18 <sup>th</sup> February

၀၁ ၈၃၈၀၁၆၄  
၀၉ ၅၀၁၇၀၈၈  
၀၉၂၅၀၆၄၀၆၉၉

ခရီးစဉ်စာမျိုးမျိုးနှင့်လေ့ရှိ  
ကားမျိုးစုံ ငှားရမ်းရုံသည့်  
ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ။

**ကရိုသန် ဇင်**  
CAR RENTAL  
ကားမျိုးစုံ ငှားရမ်းရုံသည့်  
၀၉ - ၅၀၅၉၈၂၁  
၀၉ - ၄၃၁၁၇၆၈၀

**ရောင်ခြည်ထစ်**  
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လှုပ်ငန်း  
10', 14', 15' ကားများဖြင့်  
လုပ်သားအမြဲအစား ပြုတွင်း/နယ်စား  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
Ph:09-450454771  
09-450454772  
09-450454773

မြေကွက်များဈေးကောင်းပေး  
ဝယ်လိုသည်  
အဂ္ဂိပြင်(အရှေ့) တောင်၊  
ပြောက်၊ သိပ်ကမ်း)တို့တွင်  
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်။  
ပွဲပေးရန်မလို  
၀၁-၂၃၃၉၃၁၀  
၀၉-၂၃၃၉၃၅၅  
၀၁-၅၇၈၀၄၄  
၀၁-၅၇၀၇၂၁

For further information, contact us via 09 779840316-18. [nzas.info@sagawaconsultancy.com](mailto:nzas.info@sagawaconsultancy.com)  
No.(497), Room (205), 2<sup>nd</sup> floor, Tower(E), Diamond Condominium,Pyay Road, Kamaryut Township, Yangon, Myanmar.

လိုနေသူကို ဖေးမကူဖို့ ဖြူစင်စေရာမှာ ပြည့်ဝစွာဖြင့်

**ဆရာမိုး Follow Me**  
Ph.D (USA) **၄ Skills** နွဲ့ အထူး လက်ခံပြီး

အင်္ဂလိပ်စာကို ကျွမ်းကျင်စွာ ရေးတတ် ပြောတတ်ချင်သူတိုင်း တက်ထားရမည်

**Universal Institute of ESL** မှ Certificate **စာဖြင့်သည့်**  
**ENGLISH 4 SKILLS Level (1,2)** ၁၄၂ နှင့်

**ENGLISH 4 SKILLS Level (1)** တစ်ပတ် (၅) နှစ်၊ (၂) လ အထူး လက်ခံသင်ကြားပြီး  
Essay, Letter ရေးနည်း၊ အင်္ဂလိပ် စကား၊ ဆောင်းပါး စတင်နည်း၊ ဘာသာပြန်နည်းနှင့် ပြောနည်းတို့ကို နိုင်စေကာ သင်ကြားပေး  
နှင့် သင်ကြားပေးစေပြီး။ တတ်ချင်သူတိုင်းတက်၍ တက်သူတိုင်းတက်ကုန်ကြပြီး တန်းခွဲသစ်များ Feb 2 စပုဒ်။  
**4 SKILLS Level(1,2,3)** အောင်မြင်ပြီးသူတိုင်း **Dip ESL** ရရှိမည်။  
နောက်ဆုံးပေါ် နိုင်စေကာ သင်ကြားရုံနှင့်အတူ မိမိကိုယ်တိုင် စနစ်တကျ အသိထွက် လေ့ကျင့်ရင်း အလုပ်ပြုမည် ဆိုပြီး တက်သူများ  
သက်လက်မန်ကန်စွာ ပြောတတ်စေဖို့ **SPEAKING** သီးသန့် ၁၄၂ အစုစည်း လက်ခံပြီ။  
အဆင့်မြင့် နိုင်စေကာ **University** များတွင် ပညာတော်သင်ဆု ရရှိစေဖို့နှင့် သေချာပေါက် တက်ရောက်ခွင့် ရရှိစေဖို့။  
ပြည့်စုံ ကောင်းမွန်သော **IELTS** စာအုပ်၊ **CD, DVD** ထိရောက် မှန်ကန်သော သင်ကြား လမ်းညွှန်များနှင့်အတူ  
**4 Skills Band 7** နှင့်အထက် ရအောင် သင်ပေးမည့် **IELTS ၁၄၂** အထူး လက်ခံပြီ။  
ဆရာမ **ဒေါက်တာ မြင့်သန္တာ Ph.D** တွဲဖက် သင်ကြားသည်။  
အမှတ် ၁၀၊ ၅-လှ ၁၊  
အင်းဝ ဓာတ်တိုက် (အပေါ်ထပ်) ၊ ဦးထွန်းလင်းခြံလမ်း ၊ လှည့်တန်း ။ **၀၉၄၃၁၂၅၃၅၃**  
တိုင်းသီးသန့် ၄၃၆ (ပ) ထပ်၊ ကုန်သည်လမ်း(၄၄-လမ်းထိပ်)။ **၀၁ ၈၃၉၈၁၁၈၊ ၂၅၅၅၉၈**

ကျန်းမာခွင့်မြှင့် အစဉ်ရေးကူး၊ ရေကူးမတတ်လျှင် ရေကူးသင်

**ကုက္ကိင်း ရေကူးအသင်း** ဓနုရာသီရေကူးသင်တန်း

ရေကူးမတတ်သူများအတွက်အသုံးပြုဖွယ်ရာနှင့်အညီ နေရာအသစ်၊ နေရာအသစ်နှင့်အညီ နေရာအသစ်ထုတ်ပေးမည်။

■ တိုက်ဝတ်ရေကူးနည်း(၄)မျိုးအနက်-  
- အလွတ်ကူးနည်း  
- ရင်ဘောင်းတန်းကူးနည်း  
- မတ်လက်ကူးနည်း(၃)မျိုးကို သင်တန်းရက်မှန်ပါက မတတ်မချင်း သင်ပေးမည်။

■ သင်တန်းသားအားလုံး သင်တန်းဆင်းအမှတ်တရတီထွင် လက်ဆောင်ပေးမည်။

■ သင်တန်းဆင်းလျှင် ရေကူးမြင်ပွဲတွင်းပတ် အဆင့်မြင့်မည်။

သင်တန်းကြေး - အသင်းဝင် - ၅၀၀၀၀ ကျပ်  
မြင်ပွဲ - ၆၀၀၀၀ ကျပ်

သင်တန်းအချိန်  
(၁) နံနက် (၈:၃၀) နာရီ (၈:၃၀) နာရီထိ  
(၂) နံနက် (၁၂:၃၀) နာရီ (၁၂:၃၀) နာရီထိ

သင်တန်းတော်မည်ရက်  
၃- ၃- ၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) ၆- ၄- ၂၀၁၉ (စနေနေ့)  
(တနင်္ဂနွေ၊ တနင်္လာနေ့မှအစပတ်စပတ်(၅)ရက်သင်မည်)

အမှတ်(၃၄) ဆရာမလမ်း၊ စတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၅၄၂၅၃၅  
၀၁-၄၀၁၄၆၇ ၀၉-၉၅၅၅၀၀၂၇၂

**LMA**  
**လွင်ပြင်ဘောင်**  
ပြင်ပုဂံ ရာသီစိုက်

ဘဏ္ဍာရေး  
- အသားအရောင်ဆင်းလှပခြင်း  
- အရောင်အကြွေးအနက်အနက်ခြင်း  
- အနက်အကြွေးအနက်ခြင်း  
- ရေလှည့်လှည့်မှုအားကောင်းစေခြင်း  
- ရေလှည့်မှုအားကောင်းစေခြင်း  
- နို့စားအားကောင်းစေခြင်း  
- စိတ်နှိုးနှိုးလှပစေခြင်း  
- လမ်းညွှန်အားကောင်းစေခြင်း  
- ဝမ်းဗိုက်ခြင်း

ဖြင်းစွာလှပစေခြင်း၊ ဖြင်းစွာလှပစေခြင်း၊ ဖြင်းစွာလှပစေခြင်း၊ ဖြင်းစွာလှပစေခြင်း၊  
လှည့်လှည့်မှုအားကောင်းစေခြင်း၊ လှည့်လှည့်မှုအားကောင်းစေခြင်း၊ လှည့်လှည့်မှုအားကောင်းစေခြင်း၊ လှည့်လှည့်မှုအားကောင်းစေခြင်း။  
အမှတ် (၁၃၀/၅) - သင်တန်းပြုရာမှာလမ်းထိပ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း- ၀၁- ၅၄၂၅၃၅  
အပြေပြီးအနည်းဆုံးစားဆိုင်ရမှာ။ City Mart (ဆေးတောင်)၊ နှင့်စိုက်ဓာတ်ဆေးရုံဆိုင်ရမှာ။ ထည့်ဝယ်ဖုန်းနံပါတ်ပါသည်။

**MYANMAR'S LAND** EXECUTIVE EDUCATION  
Institute **abe endorsed**

**ABE (UK) endorsed** အသိအမှတ်ပြု ဒီပလိုမာသင်တန်းများ

- Professional Diploma in General Business Management  
(၄-လ)သင်တန်း၊ အပတ်စဉ် - စနေနေ့၊ ညနေ (၆) နာရီမှ (၈) နာရီအထိ။ (၉- ၂- ၂၀၁၉) ရက်နေ့ စပုဒ်။
- Professional Diploma in Modern Marketing Management  
(၄-လ)သင်တန်း၊ အပတ်စဉ် - တနင်္ဂနွေနေ့၊ ညနေ (၆) နာရီမှ (၈) နာရီအထိ။ (၁၇- ၂- ၂၀၁၉) ရက်နေ့ စပုဒ်။

သင်ကြားမည့်သူ ●  
**ဆရာလင်းသိုက်ညွန့် (မြန်မာ့ငြေ)**  
ဒေါက်တာလင်းသိုက်ညွန့်  
Founder & CEO (Myanmar's Land Institute)  
Academic Advisor (London Business Academy)

**Myanmar's Land Institute**  
တော်ဝင်တာ (၃) လွှာ  
၀၁ ၅၀၃၁၇၂, ၀၉ ၂၆၀ ၆၆ ၃၃၃ ၆,  
၀၉ ၂၅၉ ၂၉၀ ၂၇၄, ၀၉ ၅၀ ၁၀၀ ၁၄

ဝယ်လိုသည်  
Air con  
အဟောင်းအပျက်များ  
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်  
ဖုန်း-၀၉-၇၇၅၅၃၂၆၂  
၀၉-၂၅၅၄၆၆၆၇

ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ သုခပိုင်သူ (ရောင်းဝယ်ရေး)  
ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏အမည်ဖြင့်  
ကုန်ပစ္စည်းရောင်းချ၊ ဖြန့်ဖြူးမှု ပြုလုပ်နေသူများ  
သိသာစေရန်  
သုခပိုင်သူ (ရောင်းဝယ်ရေး) ကုမ္ပဏီလီမိတက် (THUKA PAING THU TRADING CO.,LTD)သည် တည်ဆဲပစ္စည်းအသစ် ခွဲစိတ်တည်ထောင်ထားသော ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဖြစ်ပါသည်။ အထက်အမည်ပါ ကုမ္ပဏီအမည်ဖြင့် IDOL သွားပွတ်များကို တင်သွင်း ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနိုင်ရန် အလို့ငှာ ကုန်အမှတ်အမှတ်(၁) ကုန်အမှတ်အမှတ်(၁) ခန့်ကုန်ဖြူ စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ်(၁၄၅၄၄ / ၂၀၁၇)ဖြင့် မှတ်ပုံတင်သွင်းထားပြီးလျှင် ဖြစ်ပါသည်။ ကုမ္ပဏီအမည်အသစ်ကို အမျိုးမျိုး သွားပွတ်များတွင် Thuka Paing Thu Co.,Ltd. တွင် မှတ်ပုံတင်နေပြီး ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရန်ဖြစ်ပါသည်။  
ထို့ပြင် ယခုအချိန်မှစ၍ Thuka Paing Thu Co.,Ltd.၏အမည်အား သုံးစွဲစေခြင်းဟု အသိပေးကြားသော ကုန်ပစ္စည်းများတွင်လည်း ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရန်ဖြစ်ပါသည်။  
တစ်ဆင့်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းကို ရပ်တန့်ကြပါရန်နှင့် အများပြည်သူ ထင်မိယောင်မှား၊ ထင်ယောင် ထင်မှားဖြစ်စေလျက် Thuka Paing Thu Co.,Ltd. ၏ အကျိုးစီးပွားကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်ဖြစ်စေ ထိခိုက်စေမှုပြုလုပ်နေကြသူများအား ဖြစ်မှုကြောင့်၊ တရားမကြောင်းတို့အရ ထိခိုက်ရောက်ရောက် အရေးယူခြင်းပြုရန်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
သုခပိုင်သူ (ရောင်းဝယ်ရေး) ကုမ္ပဏီလီမိတက်  
Thuka Paing Thu Co.,Ltd.  
Ph-09-2006527

**ရွှေပင်လုံ**  
အဂ္ဂိပြင်အရှေ့ပိုင်း၊  
တောင်ပိုင်း၊ ပြောက်ပိုင်း၊  
သိပ်ကမ်း၊ ပြေကွက်များ  
ဝယ်လိုသည်။  
၀၉-၂၆၂၃၄၈၄၀  
၀၉-၂၆၅၅၅၀၄၄  
၀၉-၇၇၁၅၄၃၅၀





# ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ဒေသတွင်း မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ရန်ကုန်မြို့ Park Royal Hotel ၌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်နှင့် IFEF တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ဒေသတွင်း မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ သံအမတ်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထား သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီ ဗန်ထီးယူက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား ရာတွင် **စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ \***



မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ဒေသတွင်း မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

## VUC အသင်းနှင့် GV Athletic အသင်းတို့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
၂၀၁၈-၂၀၁၉ ရာသီ ဖုဆယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၃) ကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပ မည်ဖြစ်သည်။ ယခုတစ်ပတ်တွင် ဒုတိယနေရာမှ VUC အသင်းနှင့် တတိယနေရာမှ GV Athletic အသင်းတို့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံလျက်ရှိပြီး ယင်းပွဲမှာ အဆင့်ရပ်တည်မှုအပြင် ထိပ်ဆုံးမှ MIC အသင်း အပေါ် VUC အသင်း၏ ဆက်လက်ဖိအားပေးခြင်း ရှိ၊ မရှိ ထွက်ပေါ်လာမည်ဖြစ်သည်။

ပွဲစဉ်(၁၃)အဖြစ် နံနက် ၈ နာရီတွင် PU အသင်းနှင့် Comrade အသင်း၊ နံနက် ၉ နာရီတွင် MIC အသင်းနှင့် AMM အသင်း၊ နံနက် ၁၁ နာရီ တွင် VUC အသင်းနှင့် GV Athletic အသင်း၊ **စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ သို့ □**



## အိုလံပစ်ခြေစစ်ပွဲအကြို ပြင်ဆင်မှုများစွာပြုလုပ်မည့် မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀  
၂၀၂၀ တိုက်ပွဲအိုလံပစ် အမျိုးသမီးဘောလုံး ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် မြန်မာလက်ရွေးစင် အမျိုးသမီး အသင်းသည် ခြေစစ်ပွဲမတိုင်မီ ပြင်ဆင်မှုများစွာ ပြုလုပ် မည်ဖြစ်သည်။

အိုလံပစ်ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတွင် အသင်းကြီးများ ပါဝင်လာသောကြောင့် မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းအနေဖြင့် ပြင်ဆင်မှုများစွာ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီတွင် အိန္ဒိယ ဖိတ်ခေါ် အမျိုးသမီး **စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ သို့ ○**

မြန်မာလက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးအသင်း ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်က ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းနှင့် ခြေစမ်းကစား နေစဉ်။

**ကြေးမုံ သတင်းအညွှန်း**  
တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်း များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန် **စာမျက်နှာ >> ၁၂**

တိုင်းရင်းသားအလှမယ် ရွေးချယ်ပွဲ နောက်ဆုံး ပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက် ညပိုင်းတွင် ဆက်လက် ကျင်းပမည် **စာမျက်နှာ >> ၂၀**

**“ရလဒ် ကောင်းဖို့ ကျောင်းကောင်း ရွေးပါ”**

**မြန်မာတစ်ပြည်လုံး TOP TEN (အငယ်ဆင့်)**  
ဆရာ ၁၅၅၂ ဖောင်းခေါင်ဆက် (၂၀၁၆) (ဇော်မိ)

**မြန်မာတစ်ပြည်လုံး TOP TEN (တတိယဆင့်)**  
ဆရာ ၁၀၄၅၅ မောင်စောနိုင်ဦး (၂၀၁၆) မောင်စောနိုင်ဦး

**ကျောင်း (၁) တည်ထောင်သော**  
**ကျောင်း (၂) မင်္ဂလာ**  
ကျောင်း (၃) ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

**အဆင့်မြင့် ဘော်ဒါ**  
(KG မှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း)  
(၁၁၁/၁၁၃)၊ ၅၇ လမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်။  
မှန်း ၀၁ ၃၉၇၉ ၃၉၊  
၀၉ ၅၁၉ ၇၇၂၆၊ ၀၉ ၅၁၇၆၅၄၃

**အဆင့်မြင့် စာသင်ပိုင်း**  
**FORWARD**  
(၈ တန်း၊ ၉ တန်း၊ ၁၀ တန်း)  
၁၀ တန်း၊ [ဘက်စုံပြင်(၉)ယောက်ပိုင်း]  
(၄၄)၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်။  
မှန်း ၀၁ ၂၄၉ ၆၄၉၊  
၀၉ ၀၉ ၄၄၀ ၄၄၄၅

**၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ် လက်ခံပါပြီ**  
[ကြိုအပ်ခြင်းဖြင့် သေချာမှုကို ရယူပါ]